










A közgyűlés üléséről 

hangfelvétel készült. 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése  

2025. március 20-án 9:00 órai kezdettel tartott soros nyilvános 

üléséről 

 

Az ülés helye: Zalaegerszeg, Széchenyi tér 5. szám alatti épület I. emeleti Díszterme 

 

Jelen vannak: a képviselő-testület tagjai a mellékelt jelenléti ív szerint: 

Balaicz Zoltán polgármester 

Bali Zoltán önkormányzati képviselő, alpolgármester 

Gecse Péter önkormányzati képviselő, alpolgármester 

Békési Tamás önkormányzati képviselő  

Bognár Ákos önkormányzati képviselő  

Böjte Sándor Zsolt önkormányzati képviselő  

Csötörtök Judit Anna önkormányzati képviselő  

Domján István önkormányzati képviselő  

Galbavy Zoltán önkormányzati képviselő  

Góra Balázs önkormányzati képviselő  

Herkliné Ebedli Gyöngyi önkormányzati képviselő 

Dr. Káldi Dávid önkormányzati képviselő  

Kiss Ferenc önkormányzati képviselő 

Major Zsolt önkormányzati képviselő  

Makovecz Tamás önkormányzati képviselő  

Németh Gábor önkormányzati képviselő  

Orosz Ferencné önkormányzati képviselő  

Szilasi Gábor önkormányzati képviselő  

 

Dr. Vadvári Tibor alpolgármester 

Dr. Sándor Erzsébet aljegyző 

Tolvaj Márta önkormányzati főtanácsadó 

 

a meghívott vendégek:   

a február 13-i közgyűlésen megalakult 

Ságod Településrészi Önkormányzat tagja: Toplak Dorina 

Pózva Településrészi Önkormányzat tagjai: Léránt Balázs, Ruzsics Károly, 

Tanainé Farkas Zsuzsanna 

Kaszaháza Településrészi Önkormányzat tagjai: Papp Tímea, Varga Andrea 

 

 

Botfa Településrészi Önkormányzat tagjai: Bali Ádám, Dömötör Balázs, 

Milics Tamás, Németh Szilveszterné, Nagy Sándor Ferenc, Simon Lászlóné 

Zalabesenyő Településrészi Önkormányzat tagjai: Becs Jánosné, Bérczes 

Tivadarné, Biczó Zsolt, Borsos József, László István, Miszori Dezső, Pete-

Horváth Andrea, Simon József, Szakony József 

Páterdomb Településrészi Önkormányzat tagjai: Csende László, 

Csernonivz-Fercsák Gabriella, Dr. Hertelendy Lajosné, Kalmár Annamária, 

Kámán Péter, Kutak Zsuzsanna, Pásztori Péter, Dr. Tihanyi Ferenc Attiláné 

Alsójánkahegy Településrészi Önkormányzat tagjai: Aszalos Attila, Berke 

Tamás, Fücsök Imre, Nagy János, Reidinger Gyuláné, Stoll József 

Kertváros Településrészi Önkormányzat tagjai: Bőke Norman, Horváthné 

Csanda Katalin, Koválcsik Miklós, Ruisz Cecília, Szabó Károly 
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Deák Andrea ágazatvezető Városgazdálkodási Kft., Oláh Gábor 

vezérigazgató Zalaegerszegi Városfejlesztő Zrt., Rózsa Tamás megyei 

forgalmi üzemvezető Volánbusz Zrt., Horváth Márton ügyvezető Zalai 

Közszolgáltató Nonprofit Kft., Dr. Szabó Károly ügyvezető Kontakt 

Nonprofit Kft., Frauenhoffer Márta ügyvezető Zalaegerszegi Televízió és 

Rádió Kft., Szijártóné Gorza Klára könyvvizsgáló 

 

a hivatal munkatársai: 

Jakab Gergő, Tolvaj Ramóna, Jóna Péter, Süle Krisztián, Balazsicz Sára, 

Horváth Gábor, Hutnik Eszter, Nagyváradi Róbert, Méhesné Tatár Eszter, 

Takácsné Simon Anita, Takácsné Czukker Szilvia, Dr. Tóth-Gángó Gabriella, 

Somlai Péter, Borda István, Tánczos Zsolt, Kereszturiné Lochuk Nikoletta, 

Péter Györgyné, Dr. Babos István, Göndicsné Horváth Krisztina, Dr. Szente 

Klaudia, Zsupanek Péter, Száraz Zoltán, Kovács Zsuzsanna, Mátyás Márta 

jegyzőkönyvvezető 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Tisztelettel köszöntöm valamennyi vendégünket, a közgyűlés tagjait, az egyes napirendi 

pontokhoz érkezett meghívott vendégeket, aljegyző asszonyt, a hivatali 

osztályvezetőket és munkatársainkat, valamint mindenkit, aki a Zalaegerszegi 

Televízión keresztül követi a munkánkat. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 fővel 

határozatképes, az ülést megnyitom! 

Előzetesen kiküldtük a napirendi tárgysorra vonatkozó javaslatunkat, amely alapján 42 

napirendi pontot tárgyalnánk meg a mai napon. Van köztük egy, amelyről viszont külön 

is szavaznunk kell, ez az eredetileg 40. számú: „Előzetes döntés a Zalai Közszolgáltató 

Nonprofit Kft. üzletrészének lehetséges értékesítéséről.” A közgyűlés Szervezeti és 

Működési Szabályzata alapján, mivel üzleti titkot is tartalmaz ez az előterjesztés, külön 

kell majd szavaznunk arról, hogy ezt zárt ülés keretében tárgyaljuk meg. Más 

észrevételem a napirendi tárgysorral kapcsolatban nincs. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki a napirendi tárgysorral kapcsolatban 

észrevétellel, módosító javaslattal élni. Nincs hozzászólás. 

Javaslom, hogy a 40. napirendi pontot, az „Előzetes döntés a Zalai Közszolgáltató 

Nonprofit Kft. üzletrészének lehetséges értékesítéséről” című előterjesztést zárt ülés 

keretében tárgyalja a testület. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a javaslatot, az előterjesztést zárt 

ülés keretében tárgyalja a közgyűlés. 

Kérem, hogy a teljes napirendi tárgysor elfogadásáról szavazzanak. Megállapítom, hogy 

a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a közgyűlés alábbi napirendi 

tárgysorát: 

 

N A P I R E N D I   P O N T O K :  

 

1. Jelentés a lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról (írásban) 

  Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

2. Botfa Településrészi Önkormányzat létrehozása (írásban) 

 Előterjesztő:  dr. Káldi Dávid  

  az Ügyrendi, Jogi és Vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság elnöke 
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3. Zalabesenyő Településrészi Önkormányzat létrehozása (írásban) 

 Előterjesztő:  dr. Káldi Dávid  

  az Ügyrendi, Jogi és Vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság elnöke 

 

4. Páterdomb Településrészi Önkormányzat létrehozása (írásban) 

 Előterjesztő:  dr. Káldi Dávid  

  az Ügyrendi, Jogi és Vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság elnöke 

 

5. Alsójánkahegy Településrészi Önkormányzat létrehozása (írásban) 

 Előterjesztő:  dr. Káldi Dávid  

  az Ügyrendi, Jogi és Vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság elnöke 

 

6. Kertváros Településrészi Önkormányzat létrehozása (írásban) 

 Előterjesztő:  dr. Káldi Dávid  

  az Ügyrendi, Jogi és Vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság elnöke 

 

7. A 2024. évi költségvetésről szóló 1/2024. (II.15.) önkormányzati rendelet 

módosítása (írásban)  

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

8. A szociális szolgáltatásokról és személyes gondoskodást nyújtó gyermekjóléti 

ellátásokról szóló 45/2005. (X.28.) önkormányzati rendelet módosítása 

(írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

9. Egyes önkormányzati rendeletek technikai célú módosítása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

10. A fizető parkolók működéséről és igénybevételük rendjéről szóló 33/2021. 

(VI.10.) önkormányzati rendelet módosítása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

11. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Településszerkezeti Terve és a Zalaegerszeg 

Megyei Jogú Város építési szabályzatáról szóló 25/2016. (VII.07.) 

önkormányzati rendelet módosítása, a településrendezési eszközök módosítását 

megelőző településfejlesztési döntés meghozatala (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

12. A településkép védelméről szóló 42/2017. (XII.18.) önkormányzati rendelet 

módosításáról szóló előzetes döntés meghozatala (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

13. A települési támogatásról és a gyermekvédelmi ellátásokról szóló 7/2022. 

(III.18.) önkormányzati rendelet módosítása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

14. A Nemzedékek kézfogása támogatásokról szóló 14/2023. (IV.24.) 

önkormányzati rendelet módosítása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 
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15. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város közép- és hosszú távú vagyongazdálkodási 

terve (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

16. A víziközmű vagyonra vonatkozó 2025. évi felújítási és pótlási terv 

módosítása, valamint vállalkozási szerződés megkötése a Zalavíz Zrt.-vel 

(írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

17. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város TOP Plusz Városfejlesztési Programterve 

aktualizált verziójának elfogadása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

18. Támogatási kérelem benyújtása a TOP_Plusz-6.2.1-23 kódszámú „Fenntartható 

versenyképes városfejlesztés” elnevezésű felhívásra (Ebergényi bekötőút 

burkolatfelújítása) (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

19. Támogatási kérelem benyújtása a TOP_Plusz-3.4.1-23 kódszámú „Fenntartható 

humán infrastruktúra” elnevezésű felhívásra (Tipegő Bölcsőde felújítása) 

(írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

20. Támogatási kérelem benyújtása a TOP_Plusz-3.4.1-23 kódszámú „Fenntartható 

humán infrastruktúra” elnevezésű felhívásra (Űrhajós utcai óvoda felújítása) 

(írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

21. Támogatási kérelem benyújtása a TOP_Plusz-3.4.1-23 kódszámú „Fenntartható 

humán infrastruktúra” elnevezésű felhívásra (Napsugár Óvoda felújítása) 

(írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

22. Támogatási kérelem benyújtása a TOP_Plusz-6.2.1-23 kódszámú „Fenntartható 

versenyképes városfejlesztés” elnevezésű felhívásra (Északi Ipari Park 

infrastrukturális fejlesztése - módosítás) (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

23. Zalaegerszeg helyi autóbusz menetrendjének módosítása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

24. A Bazitai út 0255/24 hrsz.-ú ingatlan belterületbe vonásához szükséges terület-

felhasználási célt tartalmazó döntés meghozatala (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

25. A Zala-Müllex Kft. röpítő törőgép beszerzésének jóváhagyása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

26. Zalaegerszegi Egyesített Bölcsődék Alapító Okiratának módosítása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 
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27. Kulturális intézmények alapító okiratainak módosítása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

28. A Zalaegerszegi Család- és Gyermekjóléti Központ alapító okiratának 

módosítása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

29. Betöltetlen felnőtt háziorvosi körzet ellátására pályázat kiírása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

30. Kovács Károly szobrának felállítása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

31. Az „Együtt a Zalaegerszegi Biliárdért Sportegyesület” névhasználati kérelme 

(írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

32. Alapítványok támogatása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

  Böjte Sándor Zsolt, a Műszaki Bizottság elnöke 

  Makovecz Tamás, a Humánigazgatási Bizottság elnöke 

 

33. Beszámoló a Polgármesteri Hivatal 2024. évi működéséről (írásban) 

 Előterjesztő: dr. Kovács Gábor címzetes főjegyző 

 

34. Tájékoztató a Beszerzési Testület 2024. évi működéséről (írásban) 

 Előterjesztő: Bali Zoltán, a Beszerzési Testület elnöke 

 

35. Tájékoztató a polgármester és a bizottságok átruházott hatáskörben hozott 

2024. évi döntéseiről (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

  Érintett bizottságok elnökei 

 

36. Tájékoztató a Kontakt Nonprofit Kft. 2024. évi támogatott munkaerő-

kölcsönzési feladatáról, és döntés a tevékenység jövőjéről (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

37. Tájékoztató a Zalai Civil Életért Közhasznú Egyesület 2024. évi 

tevékenységéről (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

38. Tájékoztató Zalaegerszeg város Környezetvédelmi Programjának 

végrehajtásáról, valamint a 2025. évi Cselekvési Terv meghatározása (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 

 

39. Tájékoztató külföldi utazásról – Marl (Németország) (írásban) 

 Előterjesztő: Gecse Péter alpolgármester 

 

40. Előzetes döntés a Zalai Közszolgáltató Nonprofit Kft. üzletrészének lehetséges 

értékesítéséről (ZÁRT ÜLÉS) (írásban) 

 Előterjesztő: Balaicz Zoltán polgármester 
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41. Interpellációs kérdések, interpellációs kérdésekre válasz 

 

42. Egyebek 

 

 

N A P I R E N D I   P O N T O K  T Á R G Y A L Á S A :  

 

1. Jelentés a lejárt határidejű közgyűlési határozatok végrehajtásáról  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Itt ismét ott látnak képviselőtársaim módosítást, amely ingatlanügyekhez, vagy az 

Állami Vagyonügynökséghez kapcsolódó átadásokhoz kapcsolódik, és éppen ezért van 

egy módosításunk a 2. oldalon, ahol 2026. február 28-ig kérjük a határidő módosítását, 

pont azért, mert az elmúlt időszakban mindig tapasztaltuk azt, hogy lassan őrölnek az 

állami malmok azokat az ügyeket illetően, amelyek az ingatlanokhoz kapcsolódnak. 

Más észrevételem nincs. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 29/2025. (III.20.) határozata 

 

I. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

polgármester jelentését lejárt 263/2005. (X.20.), 170/2023. (XII.14.), 

189/2023/1. (XII.14.), 76/2024/2. (V.16.), 164/2024/4., 5. (XI.14.), 

168/2024/3. (XI.14.), 3/2025. (II.13.), 4/2025. (II.13.), 5/2025. (II.13.), 

6/2025. (II.13.), 7/2025. (II.13.), 8/2025. (II.13.), 9/2025. (II.13.), 

14/2025/1.1., 1.2., 2.1., 3.1. (II.13.), 18/2025. (II.13.), 21/2025. (II.13.), 

24/2025. (II.13.), 28/2025. (II.13.) határidejű közgyűlési határozatok 

végrehajtásáról elfogadja. 

 

II. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

368/2003. (XII.18.) határozat 1. pontjának végrehajtási jelentését 

elfogadja, és ezzel egyidejűleg a határozat 1. pontjában „Az egyesület 

évente számoljon be tevékenységéről a közgyűlésnek.” szövegrészt 

hatályon kívül helyezi.  

 

III. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

213/2021. (VIII.12.) határozatában megjelölt 4815/1, 6581/25, 6581/30, 

6581/31, 6551, 1529/5 hsz-ú ingatlanokra vonatkozó végrehajtási 

jelentést elfogadja és ezzel egyidejűleg: 

1. a határozat 7155/11 hrsz.-ú ingatlanra vonatkozó sorát hatályon 

kívül helyezi,  

2. a határozat 0831/320, 0767, 0770, 7208/2, 0792/13, 6581/2, 

3065/2, 6824/4, 0467/6, 0658/1, 1511/21, 1557/13, 1557/21, 

5750/3, 5750/4, 5750/11, 2747/7, 2747/8, 6581/39, 4815/8, 0114/3, 

0117, 0632/2, 15440, 0788/33, 0788/43, 0788/45 hrsz.-ú állami 

tulajdonú ingatlanokra vonatkozóan a határozat végrehajtási 

határidejét 2026. február 28-ra módosítja. 
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2. Botfa Településrészi Önkormányzat létrehozása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A következő napirendi pontok során településrészi önkormányzatokat hozunk létre, 

hiszen a 2024-2029-es önkormányzati ciklusra vonatkozóan is sorban alakulnak meg a 

településrészi önkormányzatok. Már az elmúlt közgyűlésen is döntöttünk ilyenekről, és 

most újabb 5 településrészi önkormányzat alakul meg. Mielőtt még az egyes napirendi 

pontokat tárgyaljuk, összefoglalóan szeretném megköszönni minden településrészi 

önkormányzati tagnak azt, hogy saját szabadidejüket felhasználva a közösségért 

dolgoznak, és minden egyes városrészben, településrészen számíthatunk az Önök 

segítségére, támogatására és munkájára. Nagy feladat az Önöké, hiszen a helyi 

közösségi munkát, a helyi hagyományokat és értékeket kell megőrizni és továbbadni. 

Éppen ezért teljes közgyűlésünk nevében szeretnék hálát és köszönetet mondani 

valamennyiüknek, mindenkinek, aki elfogadta azt, hogy településrészi 

önkormányzatban fog dolgozni a következő években.  

Elsőként Botfa településrészi önkormányzatát hozzuk létre. Majd a nevekről mind az 5 

napirendi pont esetében egyesével szavazunk, és nem fogunk minden napirendi pont 

után esküt tenni, hanem majd ha mind az 5 településrészi önkormányzatról szavaztunk, 

akkor egyben fogom majd esketni a településrészi önkormányzati tagokat, ott majd 

elmondom a pontos teendőket. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs.  Felkérem a 

testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

A határozati javaslat 2. pontjában a közgyűlés a településrészi önkormányzat 

vezetőjének Gecse Péter önkormányzati képviselőt megválasztja. Kérem, erről 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Bali Ádámot megválasztja. Kérem, 

erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással 

döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Doszpoth Ferencet megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Dömötör Balázst megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Dr. Illyés Zoltán Pétert 

megválasztja. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Milics Tamást megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Németh Szilveszternét 

megválasztja. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Nagy Sándor Ferencet 

megválasztja. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Simon Lászlónét megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 
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Felkérem a testület tagjait, a határozati javaslat 3. pontjáról is szavazzanak. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati 

pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

ZMJVÖK 30/2025. (III.20.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése az SzMSz 

60. § (1) bekezdése alapján létrehozza Botfa Településrészi 

Önkormányzatát. 

 

2. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

településrészi önkormányzat vezetőjének Gecse Péter önkormányzati 

képviselőt, tagjainak: 

- Bali Ádám 

- Doszpoth Ferenc 

- Dömötör Balázs 

- Dr. Illyés Zoltán Péter 

- Milics Tamás 

- Németh Szilveszterné 

- Nagy Sándor Ferenc 

- Simon Lászlóné  

 Botfa településrészen élő választópolgárokat megválasztja. 

  

 Megbízatásuk a következő helyi önkormányzati általános választás 

napjáig tart. 

 

3. A közgyűlés felkéri a településrészi önkormányzat vezetőjét, hogy 

gondoskodjon a településrészi önkormányzat alakuló ülésének 

megtartásáról, a testület működési szabályainak meghatározásáról. 
 

 Határidő: 2025. április 04. 

 Felelős:  felkérésre: Gecse Péter önkormányzati képviselő 

 

 

3. Zalabesenyő Településrészi Önkormányzat létrehozása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs.  Felkérem a 

testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

A határozati javaslat 2. pontjában a közgyűlés a településrészi önkormányzat 

vezetőjének Gecse Péter önkormányzati képviselőt megválasztja. Kérem, erről 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Becs Jánosnét megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Bérczes Tivadarnét megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 
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A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Biczó Zsoltot megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Borsos Józsefet megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Kiss Ferencet megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen szavazattal,  

1 tartózkodás mellett döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának László Istvánt megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Miszori Dezsőt megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Pete-Horváth Andreát 

megválasztja. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Simon Józsefet megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Szakony Józsefet megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

Felkérem a testület tagjait, a határozati javaslat 3. pontjáról is szavazzanak. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati 

pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

ZMJVÖK 31/2025. (III.20.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése az SzMSz 

60. § (1) bekezdése alapján létrehozza Zalabesenyő Településrészi 

Önkormányzatát. 

 

2. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

településrészi önkormányzat vezetőjének Gecse Péter önkormányzati 

képviselőt, tagjainak: 

- Becs Jánosné 

- Bérczes Tivadarné 

- Biczó Zsolt 

- Borsos József 

- Kiss Ferenc 

- László István 

- Miszori Dezső 

- Pete-Horváth Andrea 

- Simon József 

- Szakony József  

 Zalabesenyő településrészen élő választópolgárokat megválasztja. 
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 Megbízatásuk a következő helyi önkormányzati általános választás 

napjáig tart. 

 

3. A közgyűlés felkéri a településrészi önkormányzat vezetőjét, hogy 

gondoskodjon a településrészi önkormányzat alakuló ülésének 

megtartásáról, a testület működési szabályainak meghatározásáról. 
 

 Határidő: 2025. április 04. 

 Felelős:  felkérésre: Gecse Péter önkormányzati képviselő 

 

 

4. Páterdomb Településrészi Önkormányzat létrehozása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs.  Felkérem a 

testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

A határozati javaslat 2. pontjában a közgyűlés a településrészi önkormányzat 

vezetőjének Gecse Péter önkormányzati képviselőt megválasztja. Kérem, erről 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Csende Lászlót megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Csernovicz-Fercsák Gabriellát 

megválasztja. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Hajdu Zoltánt megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Dr. Hertelendy Lajosnét 

megválasztja. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Kalmár Annamáriát megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Kámán Pétert megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Kutak Zsuzsannát megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Pásztori Pétert megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Sárvári Viktóriát megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Dr. Tihanyi Ferencnét 

megválasztja. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással döntött. 
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Felkérem a testület tagjait, a határozati javaslat 3. pontjáról is szavazzanak. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati 

pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

ZMJVÖK 32/2025. (III.20.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése az SzMSz 

60. § (1) bekezdése alapján létrehozza Páterdomb Településrészi 

Önkormányzatát. 

 

2. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

településrészi önkormányzat vezetőjének Gecse Péter önkormányzati 

képviselőt, tagjainak: 

- Csende László 

- Csernovicz-Fercsák Gabriella 

- Hajdu Zoltán 

- Dr. Hertelendy Lajosné 

- Kalmár Annamária 

- Kámán Péter 

- Kutak Zsuzsanna 

- Pásztori Péter 

- Sárvári Viktória 

- Dr. Tihanyi Ferenc Attiláné  

 Páterdomb településrészen élő választópolgárokat megválasztja. 

  

 Megbízatásuk a következő helyi önkormányzati általános választás 

napjáig tart. 

 

3. A közgyűlés felkéri a településrészi önkormányzat vezetőjét, hogy 

gondoskodjon a településrészi önkormányzat alakuló ülésének 

megtartásáról, a testület működési szabályainak meghatározásáról. 
 

Határidő: 2025. április 04. 

Felelős:  felkérésre: Gecse Péter önkormányzati képviselő 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ezzel Gecse Péter alpolgármester úr mindhárom településrészi önkormányzata 

megalakult! 

 

 

5. Alsójánkahegy Településrészi Önkormányzat létrehozása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs.  Felkérem a 

testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

A határozati javaslat 2. pontjában a közgyűlés a településrészi önkormányzat 

vezetőjének Galbavy Zoltán önkormányzati képviselőt megválasztja. Kérem, erről 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással döntött. 
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A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Aszalos Attilát megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Aszalos-Kiss Viktóriát 

megválasztja. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Berke Tamást megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Fücsök Imrét megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Horváth Attilát megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Nagy Jánost megválasztja. Kérem, 

erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással 

döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Reidinger Gyulánét megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Stoll Józsefet megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

Felkérem a testület tagjait, a határozati javaslat 3. pontjáról is szavazzanak. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati 

pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

ZMJVÖK 33/2025. (III.20.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése az SzMSz 

60. § (1) bekezdése alapján létrehozza Alsójánkahegy Településrészi 

Önkormányzatát. 

 

2. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

településrészi önkormányzat vezetőjének Galbavy Zoltán önkormányzati 

képviselőt, tagjainak: 

- Aszalos Attila 

- Aszalos-Kiss Viktória 

- Berke Tamás 

- Fücsök Imre 

- Horváth Attila 

- Nagy János 

- Reidinger Gyuláné 

- Stoll József  

 Alsójánkahegy településrészen élő választópolgárokat megválasztja. 

 

Megbízatásuk a következő helyi önkormányzati általános választás 

napjáig tart. 
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3. A közgyűlés felkéri a településrészi önkormányzat vezetőjét, hogy 

gondoskodjon a településrészi önkormányzat alakuló ülésének 

megtartásáról, a testület működési szabályainak meghatározásáról. 

 

Határidő: 2025. április 04. 

Felelős:  felkérésre: Galbavy Zoltán önkormányzati képviselő 

 

 

6. Kertváros Településrészi Önkormányzat létrehozása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs.  Felkérem a 

testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

A határozati javaslat 2. pontjában a közgyűlés a településrészi önkormányzat 

vezetőjének Orosz Ferencné önkormányzati képviselőt megválasztja. Kérem, erről 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Bognár Ákos önkormányzati 

képviselőt megválasztja. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés  

18 igen, egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Galbavy Zoltán önkormányzati 

képviselőt megválasztja. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés  

18 igen, egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Bőke Normant megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Horváthné Csanda Katalint 

megválasztja. Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Koválcsik Miklóst megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Ruisz Cecíliát megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

A közgyűlés a településrészi önkormányzat tagjának Szabó Károlyt megválasztja. 

Kérem, erről szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással döntött. 

Felkérem a testület tagjait, a határozati javaslat 3. pontjáról is szavazzanak. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati 

pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

ZMJVÖK 34/2025. (III.20.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése az SzMSz 

60. § (1) bekezdése alapján létrehozza Kertváros Településrészi 

Önkormányzatát. 
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2. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

településrészi önkormányzat vezetőjének Orosz Ferencné önkormányzati 

képviselőt, tagjainak: 

- Bognár Ákos 

- Galbavy Zoltán önkormányzati képviselőket 

- Bőke Norman 

- Horváthné Csanda Katalin 

- Koválcsik Miklós 

- Ruisz Cecília 

- Szabó Károly  

Kertváros településrészen élő választópolgárokat megválasztja. 

 

Megbízatásuk a következő helyi önkormányzati általános választás 

napjáig tart. 

 

3. A közgyűlés felkéri a településrészi önkormányzat vezetőjét, hogy 

gondoskodjon a településrészi önkormányzat alakuló ülésének 

megtartásáról, a testület működési szabályainak meghatározásáról. 
 

Határidő: 2025. április 04. 

Felelős:  felkérésre: Orosz Ferencné önkormányzati képviselő 

 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A településrészi önkormányzatokban megválasztott képviselők a következőkben az 

esküt fogják letenni. Kérem, hogy majd az „én” szó elhangzása után mindenki a saját 

nevét mondja, illetve annál a résznél, amikor mondani fogom, hogy településrészi 

önkormányzat tagja, akkor előtte majd mindenki a saját magára vonatkozó településrész 

nevét mondja. Az eskü végén valamennyien a saját lelkiismereti meggyőződésük szerint 

mondják, vagy ne mondják, az „Isten engem úgy segéljen!” hagyományos magyar 

zárómondatot. Megkérem kedves mindnyájukat, hogy szíveskedjenek felállni.  

Kérem az érintett településrészi önkormányzat tagjait, mondják utánam az eskü 

szövegét: 

„Én, (név) becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és annak 

Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; 

Botfa/Zalabesenyő/Páterdomb/Alsójánkahegy/Kertváros városrész Településrészi 

Önkormányzat tagja tisztségemből eredő feladataimat Zalaegerszeg fejlődésének 

előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesítem; tisztségemet a magyar nemzet 

javára gyakorlom.” (Az eskütevő meggyőződése szerint) Isten engem úgy segéljen!”  

Köszönöm, valamennyiüknek jó munkát kívánok! 
(Az aláírt esküokmány a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

7. 2024. évi költségvetésről szóló 1/2024. (II.15.) önkormányzati rendelet 

módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ez egy technikai módosítás, amint látják, most nem a 2025-ös, hanem még a tavalyi, 

2024-es költségvetést érinti, hiszen a Magyar Államkincstár jelezte számunkra, hogy 

egy technikai módosítás szükséges annak érdekében, hogy a MÁK is be tudja fogadni a 

benyújtott végleges költségvetésünket. Ez azt jelenti, hogy a főösszeg egyáltalán nem 
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változik, hanem 2 külön sor, 2 külön rovat elnevezése változik a kiadási rovaton, tehát 

semmilyen egyéb módosításra nem kerül sor. A bizottságok egyhangúlag támogatták ezt 

a visszamenőleges módosítást. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Góra Balázs képviselő: 

Nem konkrétan, szorosan a mostani napirendi ponthoz, de költségvetési témához 

szeretnék kérdezni, ha már egyszer költségvetésről beszélünk. Napvilágot látott a 

kormánynak a legutóbbi intézkedése, ez a minden 50 millió Ft feletti, hogy ez a mi 

költségvetésünket hogyan érinti? Mert nálunk elég nagy, 7,2 milliárd Ft, ami fejlesztési 

pénz. Akkor ez most minket hogyan érint? Kincstári számlán vannak ezek a pénzek, 

nekünk mennyi a pénz, vagy hogyan van a számlánk? 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Hamarosan majd kijön az új szabályozás, ugyanis amikor megjelent ez az elképzelés a 

Nemzetgazdasági Minisztérium részéről, akkor érthető módon a Települési 

Önkormányzatok Országos Szövetségétől kezdve a Megyei Jogú Városok Szövetségén 

keresztül minden önkormányzati érdekvédelmi szervezet tiltakozott, illetve alternatív 

javaslatokkal élt. A mi szövetségünk Szita Károly elnök úr vezetésével eredményes 

tárgyalásokat folytatott a Nemzetgazdasági Minisztériumban, amely alapján a 

következőkben kikerülő szabályozás és törvénytervezet alapján jó néhány könnyítést 

találunk majd ebben a rendelkezésben. Illetve azt is, hogy amennyiben a Magyar 

Kincstárnál kell ugyan vezetnünk bizonyos tételeket, rosszabbul az önkormányzatok 

nem járhatnak, tehát minimum azt a 6,5 %-os lehetőséget a Magyar Államkincstárnak is 

biztosítania kell, amit átlagosan a pénzintézetek biztosítanak. Bízom benne, hogy 

néhány napon belül, de legalább egy héten belül kijön az a végleges szabályozás, ami 

már nem az eredeti, nem is lehet vele összehasonlítani, számunkra egy jóval kedvezőbb. 

Ha az megvan, akkor terveztem azt, hogy képviselőtársaimat amúgy is a TTT, illetve 

frakcióvezetői értekezleten tájékoztatom, mert ugyan volt ilyen jellegű kérdés 

képviselőtársaim részéről, léptünk is mi is azonnal, és úgy tűnik, hogy egy jóval 

kedvezőbb, az önkormányzatok számára most már elfogadható variáció fog kijönni. De 

részletesen hamarosan tájékoztatást fogok erről adni! 

További hozzászólás nincs. Kérem, hogy a rendelet-módosításról szavazzanak, 

elfogadásához minősített többség szükséges. Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen 

szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta a rendelet-módosítást. 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

3/2025. (III.20.) önkormányzati rendeletét 

a 2024. évi költségvetés módosításáról 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet-módosítás a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

8. A szociális szolgáltatásokról és személyes gondoskodást nyújtó 

gyermekjóléti ellátásokról szóló 45/2005. (X.28.) önkormányzati rendelet 

módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A Gondozási Központ, illetve a szociális intézményrendszer fordult 
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önkormányzatunkhoz és fordul most a képviselő-testülethez, hiszen ezek az 

intézmények tapasztalhatták az elmúlt időszakban azt, hogy mind a minimálbér-emelés, 

mind a garantált bérminimum-emelés jelentősen változtatta az ő költségvetési 

helyzetüket. Nyilván ők is látják az energiaköltségek és a rezsi emelkedését, látják azt, 

hogy milyen teher az üzemanyag kifizetése, éppen ezért a Gondozási Központ egy 

átlagosan 10 %-os emeléssel fordult hozzánk. Egyébként ez az átlagosan 10 %-os 

emelés még mindig nem közelíti meg az egyházi fenntartású Gondviselés Házában 

fizetett összegeket, és még az is hozzátartozik az igazsághoz, hogy az idősek 

gondozóházában eleve az ellátottak 90 %-a személyi, és nem intézményi térítési díjat 

fizet, tehát jelentős részüket ez a változtatás nem érinti. Önkormányzatunknak 

egyébként jelentős feladat a szociális intézményrendszer fenntartása, hiszen ha 

megnézik, akkor csak a Gondozási Központ esetében 265 millió Ft-ot teszünk bele az 

intézményrendszer működtetésébe, és ahogy arról több körben egy nagyszabású 

prezentációban beszámoltam képviselőtársaimnak, bizony-bizony a következő 

időszakban, ha nem is pont jövőre, de egy évtizedes távlatban a jelenleginél is jóval 

nagyobb feladatot kell majd vállalnunk az idősellátás terén, ami azt jelenti, hogy ez a 

kiadási tételünk biztos, hogy évről évre emelkedni fog, illetve gondolkodnunk kell majd 

az idősellátás bővítésében is. Ezt az alkalmat szeretném megragadni 

képviselőtársaimnál, hogy tájékoztassam Önöket arról – de ezt majd szintén a TTT-n 

szóba fogom részletesen is hozni –, hogy elindult a Versenyképes Járások Program, 

illetve annak előkészítése és pályázata is. Rendkívül korrekt egyeztetéseket folytattam 

azzal a 21 polgármester kollégámmal, aki tagja ennek a szervezetnek, és bár most első 

körben az idei esztendőben csak 500 millió Ft használható fel, és nyilván most még 

mindenki inkább a saját külön kistérségi céljait szeretné megvalósítani, örömmel 

számolok be arról, hogy van egy olyan közös gondolkodás a polgármesterek körében – 

hiszen nemcsak Zalaegerszegen, hanem ők is a saját településeiken látják a demográfiai 

folyamatot –, nos, van egy olyan pozitív elmozdulás, amely azt célozná, hogy közösen a 

járás, egy nagy összefogással a 2026-os évben a volt József Attila iskolában működő 

idősek otthonának bővítésére pályázna, méghozzá oly módon, hogy az idei évben 

pályázatot nyújtanánk be, kvázi első ütemként az előkészítésre, a terület-előkészítésre, 

illetve az engedélyes kiviteli tervek elkészítésére. Ha ezzel rendben vagyunk, akkor a 2. 

ütemben a teljes járás pályázna, hiszen az legalább milliárdos tételt feltételez ennek a 

bővítése, nos, a teljes járás pályázna 2026-ban egy idősotthon-bővítésre, méghozzá oly 

módon, ha már egyszer közösen pályázunk, és a járást is kell, hogy segítsük ezzel a 

forrással, akkor mondjuk egy átlagosan 40 fős férőhelybővítés esetén egy olyan korrekt 

együttműködési megállapodást kötnénk az érintett településekkel, hogy abból 20 

férőhelyet zalaegerszegi állandó lakosok, további 20 férőhelyet pedig Zalaegerszegen 

kívüli, de a járásban állandó lakcímmel rendelkező lakosok foglalhatnának el. Ennek a 

részleteiről majd fogom tájékoztatni képviselőtársaimat, de ahogy bemutattam, muszáj, 

hogy ebbe az irányba lépjünk, mert egyre nagyobb lesz rajtunk az a nyomás, ami az 

idősellátásnál jelentkezik. Egyébként visszatérve az eredeti előterjesztésre, szerencsére 

több tétel esetében nem lesz változás, hiszen az idős nappali ellátásért fizetendő 

intézményi térítési díj nem emelkedik, a bölcsődei gondozási díj nem emelkedik, az 

alapellátáson túli szolgáltatások intézményi térítési díja nem emelkedik, és a helyettes 

szülői ellátás intézményi térítési díja sem változik. Az egyéb tételekbe pedig azokat 

építettük be, amelyeket az intézmény jelzett számunkra, és amelyeket a Gondozási 

Központ szükségesnek tartott. Ennyi felvezetést szerettem volna tenni. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Góra Balázs képviselő: 

Itt nem tudunk elmenni emellett a napirendi pont mellett, hiszen megint csak emelésről 
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van szó, és az látszik, hogy a kormánynak a gazdaságpolitikájából adódó anomáliákat 

az önkormányzatokra, az önkormányzatokon keresztül pedig a lakosságra aktuálja át. 

Hiszen lépten-nyomon belebotlunk abba, hogy kénytelenek vagyunk önkormányzati 

szinten emelésekhez nyúlni, hiszen ahogy polgármester úr is elmondta, körülöttünk 

minden drágul, és minden emelkedik. Itt nem lehet elmenni az étkeztetésnél, amit már 

fölvetettünk, hogy miért is van az a kormány részéről, hogy 27 % áfát kell fizetni a 

gyerek étkeztetésért, amikor bemegyünk az étterembe, bármelyikbe, ott meg 5 %-os 

áfával tudunk ebédelni. Tehát azért ebbe valamit kéne tenni, és én úgy gondolom, hogy 

ilyenkor meg kell jegyezni, hogy nagyobb kormányzati szerepvállalást és 

felelősségvállalást kéne elvárnunk ebben a kérdésben. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Én is azt gondolom, hogy a szociális normatívák tekintetében fontos lenne egy 

változtatás és egy emelés, hiszen amíg ez nem történik meg, másik oldalon viszont az 

önkormányzat úgy tudná kiküszöbölni ezt az emelést, ha a 265 millió Ft-os tételt 

emeljük még tovább, akkor az egy olyan csapdahelyzet, amiből nehéz kikerülni, hiszen 

néhány gazdag önkormányzat, Győr, Székesfehérvár, Debrecen lehet, hogy ezt meg 

tudja tenni, bár ott jóval nagyobb a szociális ellátórendszer is, mi azonban a jelenlegi 

pénzügyi helyzetben nem tudjuk megtenni. Annyit tudunk tenni, hogy ilyen 

fejlesztéseket, mint amit felvázoltam, azt meglépjük, de az biztos, hogy a jelenleginél 

nagyobb pénzügyi tehervállalást most, legalábbis ebben az esztendőben 

önkormányzatunk nem tud megtenni. 

 

Békési Tamás képviselő: 

Polgármester úr szavai gondolkodtattak el, egyetértek maximálisan azzal az iránnyal, 

amit polgármester úr megszabott. Inkább kérdésem volna. Az biztos, azt én is látom, 

hogy folyamatosan növekedni fog az idős ellátórendszernek a működtetésére fordítandó 

önkormányzati összeg. Pont az lenne a kérdésem, hogy amúgy egyébként 

beruházásokra, tehát léteznek-e olyan pályázatok, amik kimondottan ilyen célzatúak? 

Merthogy beruházni viszont az önkormányzat saját forrásból nem fog tudni, pedig ez 

nagyon fontos lenne, egyetértve polgármester úrral. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Jogos a kérdés, elkeserítő a válasz. Ugyanis az a helyzet, hogy sem európai uniós, sem 

hazai pályázat nincs, holott valószínűleg mind Magyarországon látszik a folyamat, de 

egyébként az Európai Unióban is látszik ez a folyamat, és éppen ezért furcsállom, hogy 

ilyen fejlesztési források semmilyen, tehát sem közvetlen brüsszeli, sem operatív 

programban szereplő, sem pedig állami forrás, jelenleg legalábbis ilyen pályázat nincs. 

Azonban szerencsére a Versenyképes Járások Program lehetővé teszi, hogy ilyenre 

pályázzunk, de azt jól látja képviselő úr, hogy csak külső forrás az, ami számunkra 

elérhető. Hiszen egy ilyen bővítés, akár egy 40 férőhelyes bővítés, tekintettel arra, hogy 

itt ez nem arról szól, hogy csinálunk még 20 szobát, aztán készen vagyunk, hanem itt az 

idősellátásra olyan szabályok vonatkoznak, ahol a külön orvosi szobától kezdve, az 

ápoló személyzet biztosításán keresztül, a mozgás lehetőségének a biztosításán át, 

nagyon sok olyan feltételnek kell megfelelni, aminek következtében egy ilyen bővítés, 

még ha csak 40 férőhelyről beszélünk, akkor is milliárdos tételt feltételez. Ez pedig egy 

önkormányzat számára nyilván nem elérhető. Azért gondoltam azt, hogy egy ilyen 

kiskaput találva, megpróbálunk a Járási Fejlesztési Fórumon keresztül erre egy forrást 

biztosítani, bízva abban, hogy ahogy évről-évre haladunk előre, és látszik az, hogy 

mekkora nyomás lesz majd minden európai országban, és Magyarországon is az 

idősellátás, előbb-utóbb én bízom abban, hogy lesznek ilyen központi felhívások és 
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eljárások. Persze nemcsak az idősotthon bővítés az egyetlen lehetőség, hiszen 

lehetnének olyan alternatív megoldások is, amely az otthonápolást teszi lehetővé. Az 

azért látszik, hogy nagymértékben megváltozott a társadalom, nem úgy élnek már a 

családok, mint mondjuk 30, 40, 50 évvel ezelőtt, sokszor a gyermekek és az unokák 

nem ugyanott vannak, nem abban a házban élnek, nem abban a városban élnek, nem 

biztos, hogy tudnak gondoskodni róla. Tehát egyfajta lehetőség lenne az otthoni ellátás 

biztosítása is, ez azonban fajlagosan jóval-jóval többe kerül, hiszen ha belegondolunk, 

nem egy ápoló gondoskodik mondjuk 10 emberről, hanem egy ápoló van egy idős 

emberre. Nyilván ennek a személyi biztosítása, a költségkerete az jóval nagyobb, ezt 

jelenleg még csak az olyan jövedelmi helyzettel rendelkező családok tudják megoldani, 

akik a magasabb kategóriába tartoznak, és sokszor a szükséges ápolószemélyzet sem áll 

rendelkezésre, hiszen láthatják képviselőtársaim, hogy – összeget nem fogok 

megnevezni –, de milyen magas összegért még háziorvost sem találunk. Éppen ezért 

aztán különösen nagy kihívás mondjuk ápolót találni, nem 10-et, 20-at, hanem akár 

százas nagyságrendben is lenne szükség rá, akár még Zalaegerszeg méretű városban is. 

Úgyhogy a kérdésfelvetés jogos! Mi megpróbálunk most egy kitörési pontot találni a 

Járási Fejlesztési Fórumon keresztül, és bízunk abban, hogy lesz majd ilyen pályázati 

forrás a későbbiekben. 

További hozzászólás nincs. Kérem, hogy a rendelet-módosításról szavazzanak, 

elfogadásához minősített többség szükséges. Megállapítom, hogy a közgyűlés 15 igen 

szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadta a rendelet-módosítást. 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

4/2025. (III.25.) önkormányzati rendeletét 

a szociális szolgáltatásokról 

és személyes gondoskodást nyújtó gyermekjóléti ellátásokról szóló 

45/2005. (X.28.) önkormányzati rendelet módosításáról 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet-módosítás a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

9. Egyes önkormányzati rendeletek technikai célú módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ennek fő oka az, hogy részben jogszabályi változások történtek, részben pedig a 

gyakorlatot kell hozzáigazítanunk a valódi élethez, így láthatják képviselőtársaim, hogy 

részben a kóbor állatokra vonatkozó rendelet, részben a textilhulladék elhelyezésére 

vonatkozó rendelet, részben a MOHU megjelenésével a közterület-használatra 

vonatkozó szabályozás, illetve a közterületi elnevezések miatt kell ezt a 

rendeletcsomagot több helyen módosítani. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Kérem, hogy a 

rendelet-módosításról szavazzanak, elfogadásához minősített többség szükséges. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a rendelet-

módosítást. 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

5/2025. (III.25.) önkormányzati rendeletét 

egyes önkormányzati rendeletek technikai célú módosításáról 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet-módosítás a jegyzőkönyv melléklete.) 
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10. A fizető parkolók működéséről és igénybevételük rendjéről szóló 33/2021. 

(VI.10.) önkormányzati rendelet módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Végéhez közeledik a Kosztolányi utca felújításának és kétirányúsításának nagy 

belvárosi projektje, és már most szeretném jelezni képviselőtársaimnak, de majd a 

hivatalos meghívó is ki fog menni, hogy április 10.-én lesz majd az ünnepélyes átadása 

ennek a fejlesztésnek. Nos, ez a projekt több helyen is érintette a belvárost, és érintette a 

fizető parkolóhelyeket, illetve új parkírozási lehetőségek jöttek létre, részben a Zrínyi 

Miklós utca keleti oldalán a Baross liget felőli részen, részben pedig szintén a Zrínyi 

Miklós utcában a nyugati oldalon az SZTK-bejáratnál, és a Tomori Pál utca közötti 

szakaszon. Ezeket a változásokat kell egyrészt átvezetnünk, másrészt pedig az újra 

Kálvária térnek hívott közterületen szűntek meg parkolók, ezeket pedig ki kell 

vezetnünk a rendeletből.  

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Góra Balázs képviselő: 

Ismételten nem konkrétan a Kosztolányi-féle parkolási renddel vagy az átalakításával, 

egyébként ezzel kapcsolatban pedig nagy örömömre szolgált, hogy láttam azt, hogy 

felfestették a kék parkolóhelyet a kórház előtt, mert magunk is javasoltuk volna, hogy 

mindenképpen ott kell egy olyan megállóhely, vagy olyan gyors parkolási lehetőség, 

ahol ki tudja a hozzátartozó tenni a beteget, úgyhogy ez kimondottan pozitív, és nagyon 

örültünk neki. Viszont szerintem egy régi adósságunk ezzel a parkolással kapcsolatban, 

és erre mintha lett volna előző ciklusokban is valamiféle koncepció, hogy a temető, a 

Göcseji úti temető környéki parkolásoknak a rendje, megoldása. Mert én úgy 

emlékszem rá, hogy ezzel szerintem foglalkozni kell, hiszen egy-egy nagyobb ünnepnél 

ott kaotikus a parkolási lehetőség, mert vagy a Spar-féle parkolót használják, vagy 

állnak a Göcseji úton végig. Volt valami ilyen, hogy a nyomda területén esetleg 

kialakítani, vagy a tejgyár területén kialakítani, és most úgy látszik, hogy ezek mind 

kútba estek. Tehát ezzel kapcsolatban esetleg van koncepciónk? 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ilyen parkolót ott tudunk kialakítani, ami hozzánk tartozó önkormányzati közterület, de 

miután az egykori Pannon Tej eleve nem is volt önkormányzati tulajdon, és most egy új 

tulajdonosa van, aki fejlesztésekbe kezdett, illetve a volt Edelmann Zalai Nyomda 

területe sem tartozik már hozzánk, ezért nagyon komolyan kell átgondolni, hogy 

egyáltalán hol van még olyan terület, amit fel lehet használni. Látjuk a közösségi 

médiában, hogy valósággal háborút vív egymással két csoport, az egyik csoport azt 

mondja, hogy még, még, még, mindenhol építsünk parkolót, és számoljuk fel a maradék 

akár zöldsávokat is az út mentén, a másik csoport meg azt mondja, hogy hát azért 

ekkora áldozatot már nem kellene hozni, és az utolsó zöldfelületeket is nem szabadna 

feláldozni. Megkérem Gecse Péter alpolgármester urat, hogy ezt a témát vegyük újra 

elő, és nézzük meg egy sugárban határozva meg a területet, hogy egyáltalán még hol 

van ott olyan önkormányzati tulajdonú terület, ahol esetleg lehetne parkolót kialakítani. 

Erre majd akkor kérem, hogy képviselő úr csatoljon vissza Góra Balázs képviselő 

úrnak. 

 

Békési Tamás képviselő: 

Azért kértem szót kizárólag, hogy köszönetet mondjak itt alpolgármester úrnak, Gecse 

Péter alpolgármester úrnak, a Gazdasági Bizottság vezetőjének, Bognár Ákosnak, 
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illetve a Műszaki Osztálynak, mert ahol lakom, a Czobor Mátyás utcában, elég komoly 

problémát okozott hosszú ideje, meg hát okoz még jelenleg is nyilván a parkolási rend. 

Ahogy felvetettük ezt, én nagyon köszönöm azt a pozitív hozzáállást, amit tanúsítottak 

mindannyian, én szeretném ezt így a lakosság nevében is, az utca lakóinak a nevében 

megköszönni, hogy tényleg elkezdtünk egy közös gondolkodást arról, hogyan lehet ezt 

megoldani. Még egyszer köszönjük szépen! 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Valószínűleg nem ehhez csatlakozott, de pont szót kért Bognár Ákos képviselő úr is. 

 

Bognár Ákos képviselő: 

Most már duplán meg lettem szólítva. Először kezdjük a Göcseji úti temetővel és 

környékével. Amikor képviselő lettem, az egyik fontos feladatomnak tartottam én is a 

Göcseji úti temető és környékének rendezését, és ha szépen körbemegyünk a temető 

körül, először a Deák iskola felső kertjének és sportpályának a rendbetétele történt meg. 

Ezzel párhuzamosan megtörtént a Göcseji úti temető mögötti parkoló komplett 

felújítása, és elkezdtünk mi is ezen gondolkodni, hogy hogyan tudnánk ott a problémát 

kezelni. főleg két időszakot kell figyelembe venni, amikor a Deák iskolában van valami 

program, és/vagy temetés van a Göcseji úti temetőben. Jutottunk egy olyan 

konszenzusra, hogy a Deák iskola, ha a Göcseji út utca felől nézzük, bal oldalán van 

egy eléggé nagy zöldterület, igaz, a Deák iskola kerítésén belül. Próbáltunk a Műszaki 

Osztállyal erre egy koncepciótervet készíteni, de olyan magas költségvonzata volt, mert 

ott se közvilágítás, se ehhez kapcsolódó elektromos bekötés, teljes zöld mező, tehát ott 

semmi alap nincs, és ott a forgalmi rendet is át kéne alakítani. Mi ezen egyébiránt 

dolgozunk, de ez egy akkora költségvonzat, hogy ezt az önkormányzat saját 

költségvetéséből szerintem nem tudja megugrani. De nézzük itt folyamatosan azokat 

akár pályázati lehetőségeket, vagy nagyobb fejlesztéseket, amibe ezt a projektet bele 

tudjuk emelni. Tehát ezzel foglalkozunk, tisztában vagyunk vele, és már dolgoztunk is 

ezzel a kérdéssel. Ha szeretné képviselő úr, akkor nagyon szívesen akár a 

koncepciótervvel kapcsolatban, vagy akármivel tudunk diskurzust folytatni. Képviselő 

úrnak nagyon szépen köszönöm a konstruktív hozzáállását! El is indult ez a folyamat, a 

Czobor Mátyás utcában most a táblák már az elkövetkezendő hetekben kihelyezésre 

kerülnek, készül a koncepcióterv arról, hogyan tudjuk a közlekedés forgalmát 

megoldani. Én már láttam egy előzetes tervet a két ház közötti parkolónak a lehetséges 

kialakításáról, úgyhogy azzal az üggyel is haladunk. Mint ahogy elmondtam, addig nem 

tudjuk beleemelni ebbe a rendeletbe, amíg ott minden technikai feltétel nem adott 

ehhez. Tehát most azon dolgozunk, hogy a következő rendeletmódosításig ezeket a 

technikai feltételeket meg tudjuk teremteni ahhoz, hogy akkor már be tudjuk emelni a 

rendeletbe.  

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Valószínűleg ehhez kapcsolódva kért szót Gecse Péter alpolgármester úr is. 

 

Gecse Péter alpolgármester: 

Azért is kértem szót, hogy visszacsatoljak azokra a felvetésekre, hogy a Műszaki 

Osztállyal, és természetesen az önkormányzati képviselőkkel közösen elkezdtünk egy 

úgymond parkolórendeletnek egy koncepcionális átgondolását, hiszen számos olyan 

jelzés érkezett be hozzánk, akár a Czobor utca környékéről, a kórház környékéről, 

hiszen a kórház környékén is lesz még majd a Bajcsy-Zsilinszky téren további 

fejlesztés, ahol ugyancsak lesznek új parkolófelületek, és egyéni képviselői jelzések is 

érkeznek lakótömbök környezetéből, hogy az ottani térséget meg kellene vizsgálni, felül 
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kellene vizsgálni, hogy lehet a parkolást még rendezettebbé tenni. Természetesen ezzel 

kapcsolatban érkezünk majd egy javaslattal, de még ehhez egy kis idő kell, ahogy 

Bognár Ákos képviselőtársam is hivatkozott rá, itt meg kell vizsgálni nyilván a 

keresztutcáknak az elhelyezkedését, az utcaszélességeket, a forgalmi viszonyokat, hol 

kell esetleg forgalom technikailag az adott térségben bármilyen változást eszközölni, és 

nyilván azért ennek vannak kiadási oldalai is. Hiszen ha azt nézzük, hogy egy 

parkolóórának a beszerzése több millió forint, akkor fajlagosan ezt is meg kell nézni, 

hiszen a költségvetésben erre forrást kell biztosítani. De természetesen alternatívaként 

gondolkodunk olyan megoldásokban is, ahol elsősorban a lakossági igények jelennek 

meg, és várhatóan lakossági bérletfelhasználás lesz, hogy megpróbáljunk elmenni az 

online irányba, hiszen azt gondolom, hogy a mai világban ez egy költségtakarékosabb, 

de mégiscsak egy használható és áttekinthető megoldás. Biztos, hogy az ősz folyamán, 

én azt gondolom, az ősz elején egy koncepcionálisan átalakított javaslatot fogunk hozni 

a parkolórendelettel kapcsolatban. Egyébként éves szinten egy-két alkalommal szoktuk 

a rendeletet módosítani, hiszen bevárjuk azokat a jelzéseket, igényeket, és úgy 

próbálunk olyan döntéseket hozni, ami nyilván a parkolórendszernek, illetve a 

rendeletnek az alapját, és a megalapozottságát is megadhatja. 

 

Kiss Ferenc képviselő: 

Nekem két észrevételem lenne a Kosztolányi úttal kapcsolatban. Egyrészt a Petőfi 

iskola előtti, nem tudom, hogy lesz ezután reggelente, ha a buszok is járni fognak, most 

az iskolába hozzák a gyerekeket az emberek, és ott állnak meg az iskola előtt, tehát a 

parkolás nehezedett a Béke liget körül, vagy most már Rózsa liget körül, megszűnt 40 

parkoló. Nem tudom, hogy mit találunk ki majd arra a reggeli tumultusra. A másik 

észrevételem pedig a Rózsa ligeti utca. Igaza lett alpolgármester úrnak, én merőleges 

parkolókat javasoltam, hogy lehetőleg több parkolóhely legyen, mert most az út mellett 

lehet megállni, és akkor azt a választ kaptam, hogy felgyorsul a forgalom, tehát nehéz 

onnan kikanyarodni, kitolatni. Hát valóban felgyorsult a forgalom, ez már így marad, de 

a felgyorsult forgalom miatt nagyon nehéz, aki a Rózsa ligetből jönne ki, és az majd 

külön észrevételem, vagy az interpellációban szerettem volna arról szólni, hogy a Rózsa 

ligetnél a vasútállomás melletti járda állapota az nagyon rossz, és ott egy bicikliutat 

kéne. Erre csatlakozna rá most a mostani észrevételem, hogy valahol ott egy zebrát kéne 

csinálni, vagy egy lassító lehetőséget teremteni, mert valóban felgyorsult abban az 

utcában a járművek sebessége. A forgalomról meg még nem tudunk, hogy ez is 

gyorsította ott, végül növelni is fogja szerintem a forgalmat, tehát ott arra oda kéne majd 

figyelni. 

 

Bali Zoltán alpolgármester: 

Képviselő úr felvetéseire igyekszem pontokba szedve válaszolni. Az egyik a Petőfi 

iskola környezetében kialakult, némileg kaotikus helyzet, ha lehet így fogalmazni, én 

ezt is egy ilyen civilizációs problémának mondanám, hiszen ez csak az elmúlt években 

alakult ki, hogy a szülők egyre inkább autóval viszik a gyermekeket iskolába. Ez az én 

gyerekkoromban még nem így volt, de gondolom, a többiek gyerekkorában is inkább a 

busz és a séta volt alapvetően a megközelítési módja az iskoláknak. De nyilván ezzel 

számolni kell, és jelenleg egyébként szabálytalanul használják a buszmegállót a szülők, 

egyfajta kiss and ride-rendszerrel, hasonlóképpen, mint a kórház melletti terület, de 

nyilván azzal, hogy a Kosztolányi út hamarosan kétirányú lesz, és a buszközlekedésnek 

a jelentős része áttevődik az újonnan kialakult buszöblökbe, ez meg fog változni. 

Egyébként a Petőfi iskolának a megközelítése biztosítható a Kossuth tömbbelső részéről 

is, illetve gondolkozunk a Műszaki Osztállyal közösen egy parkolórész kialakítására 

magára a Vármegyeháza előtti területen, hiszen ott még vannak szabad kapacitások, 
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viszont ezzel föláldozunk olyan parkolóhelyeket, amiket egyébként használhatnának a 

városlakók is bármikor. Vizsgáljuk a felvetést, egyébként ez már többször műszaki 

vezetőin is téma volt, tehát ez jogos felvetés képviselő úr részéről. A járda, amit említett 

a Rózsa liget területén, erre a kiviteli tervdokumentációra már leszerződtünk egy 

tervezővel, a Kovács Károly Városépítő Program keretében szeretnénk még lehetőség 

szerint az idei évben ezt megújítani, bízunk benne, hogy az ősz folyamán erre sor is 

kerül. Ott egyetlen egy probléma van, hogy maga a járdaterület egyébként MÁV-os 

területen fekszik, többek között valószínűleg ezért is nem került még az elmúlt 

időszakban megújításra. Nyilvánvalóan az önkormányzat ezt saját beruházásban vállalni 

fogja, hiszen ha a MÁV-ra várunk, akkor valószínűleg ez egy jó pár évig elhúzódó 

beruházás lenne. Viszont rengeteg közösségi médiában felvetett kérdés is elhangzott 

ezzel kapcsolatban, illetve személyesen is többször megkerestek már minket, ha már 

egyébként a Béke-ligeti utca, ha már egyébként a Kosztolányi út, ha már egyébként az 

aluljáró és környezete, és egyébként a páterdombi részen is a közlekedés, illetve a hozzá 

kapcsolódó infrastruktúra helyre lett állítva, akkor már gyakorlatilag ez az átfogó rész 

az, ami nagyon rossz állapotban van. Ezt a teljes liget megújításával szeretnénk egy 

közel 50 millió Ft-os projekt keretében megújítani, és így a járda is megújulhat. Viszont 

azt tudni kell, hogy nem olyan egyszerű hivatalos kerékpárutat kijelölni, hiszen annak 

megvannak a kresz-szabályai, hogy milyen szélesnek kell lenni, ha a gyalogosra 

engedjük, akkor milyen szélesnek kell lenni, a megvilágítási szabályai is elég szigorúak, 

úgyhogy ez valószínűleg egy gyalogjárda lesz, nyilván majd ki-ki a maga módján ezt 

tudja használni. Viszont ami nagyobb probléma, az, hogy ahogy kiérünk a Béke-ligeti 

utca végére, és elérjük az iskolánál azt a csomópontot, ahol egyébként egy beláthatatlan 

kanyarba megy át ez a terület, ott a Közlekedési Hatóság szinte biztos, hogy nem fogja 

engedni a gyalogátkelőhelynek a kialakítását, mert veszélyes csomópont, tehát egyfajta 

róka fogta csuka-helyzetbe kerülünk, hogy lesz egy jó járda, valószínűleg a gyalogosok 

használják is, de nem vezethetjük át őket szabályosan egy csomóponttal. Fel van adva a 

lecke, hogy ezt a hatósággal hogyan tudjuk szabályozni, főleg úgy, ha majd a déli 

irányból érkező autók meg egyre inkább el fogják lepni a Béke-ligeti utcát, és a Bíró 

Márton utca irányába fognak közlekedni, akkor ez egy kifejezetten komoly tervezési és 

hatósági feladat lesz az önkormányzat számára. De fogunk vele foglalkozni, tehát 

képviselő úr felvetése jogos ilyen szempontból. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ott a diákok védelme érdekében egyébként a járda végéhez valószínűleg korlátot is kell 

majd kiépítenünk, nehogy baleset történjen. Illetve azt rendkívül fontosnak tartom, hogy 

nem véletlenül jelentettük be a tavalyi esztendőben a most már Rózsa liget nevet viselő 

zöldterületnek a teljes felújítását, ezt mindenképpen szeretném megvalósítani. Nem 

biztos, hogy olyan lesz, mint a ’60-as években, mert nyilván az azért egy egész más 

időszak volt, de egy jelentős felújítást mindenképpen szeretnénk elindítani.  

 

Major Zsolt képviselő: 

A témához kapcsolódóan két megjegyzésem lenne. Az egyik, a Göcseji úti temetőre 

visszatérve, nem tudom, hogy ismert-e az, hogy a Sparnak volt egy próbálkozása a tél 

folyamán arra vonatkozóan, hogy azt a parkolót fizetőssé tegye. Ezzel kapcsolatban ott 

volt parkolóőr is, és tájékoztató lapokat osztottak a vonatkozásban, hogy a parkoló 

fizetőssé váljon. A másik megjegyzésem a Kosztolányi úti csomóponthoz, a Zrínyi úti 

részhez kapcsolódik. Éppen tegnap jártam arra, és meglepve tapasztaltam, hogy még 

kevés az a tábla, amely azt jelzi, hogyan kell besorolni előre, úgyhogy javasolnám, hogy 

ideiglenes jelleggel minél több ilyen legyen, hiszen a lakosság még nem ismeri 

kellőképpen azt, hogy milyen lesz ott az új közlekedési rend, és egy kicsit bosszantott 
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az, hogy az ott munkákat végzők szinte katasztrófaturistaként nézték azt, hogy most 

akkor ki fog ott bekanyarodni, hol, merre megy. Próbáljuk megelőzni azt, hogy ott 

komoly közlekedési balesetek történjenek. 

 

Bali Zoltán alpolgármester: 

Képviselő úr felvetésére, az utolsó pontra reagálnék elsőként. Ez még egyébként 

hivatalosan munkaterület, tehát a műszaki átadás-átvétel befejezése pénteken záródik 

reményeink szerint, és minden ilyen felvetést köszönettel veszünk, úgyhogy 

természetesen a kivitelező felé tolmácsolom. Sok magyarázó ábrára lesz szükség, ezen 

dolgozunk kommunikációs eszközökkel, képekkel, videóval, úgy, ahogyan egyébként 

az első ütemnél is készítettünk egy magyarázó videót, hogyan alakult át a közlekedés 

rendje. Itt legfőképpen a vasútállomás csomópontja az, ami leginkább átalakult az 

elmúlt időszakhoz képest, és a héten kedden délután is tartottunk egy bejárást, ahol 

plusz felfestéseket kértünk még a terveken felül, hogy hogyan lesz a közlekedés, illetve 

hova soroljanak be. Mivel tegnapelőtt én is végigmentem rajta autóval, amikor már az 

éles csomópont beállításra került, hát volt, aki szembejött még a kórház előtt, tehát 

vannak, akik nem tudják, hogy melyik sávba kell éppen közlekedni, ott néztek 

nagyokat. Biztos, hogy szükség lesz egyfajta egységes kommunikációra. Egyébként a 

táblakihelyezések szerintem jól sikerültek, rengeteg információs tábla biztosítja az arra 

közlekedőket, illetve a tervektől eltérően még a kerékpáros közlekedésre is plusz 

piktogramokat festettünk föl, piros átvezető sávokat kértünk, tehát hogy értelmezzék, 

hol fog a biciklis közlekedni, hol fog a gyalogos közlekedni. Leginkább talán a 

közösségi médiában tudjuk arra felhívni a figyelmet, hogy ne megszokásból 

közlekedjünk, hanem figyeljük a kresz-táblákat, mert a helyszínen egyébként kedden ott 

volt a Közlekedési Hatóság, a Magyar Közút, aki egyébként Zalaegerszegen a lámpás 

csomópontokat állítja be, a mi Műszaki Osztályunk, a beruházó, a műszaki ellenőr, 

tehát mindenki egységesen végigjárta ezeket a csomópontokat, és ha még volt 

észrevétele, azokat jelezte. Arra kérnék szépen mindenkit, és aki itt akár a televízión 

keresztül is követi a közgyűlést, ha bármi észrevételük van, azt ne tartsák magukban, 

hanem nyugodtan jelezzék felénk, mert ez egy nagyszabású átalakítás, és természetesen 

minden javító szándékú észrevételt szívesen veszünk, és ha tudjuk, azt be is építjük a 

projektbe. A másik felvetés a Sparral kapcsolatban, és egy kicsit ott még a temetőre is 

visszautalnék, hogy az egyébként magánterülete a Sparnak, és szíve joga, hogy a 

magánterülettel mit kezd. Amit nem tehet meg például az InterSparnál a Spar, hogy 

annak idején úgy kapott engedélyt, hogy a közforgalom számára meg kell nyitni a 

parkolóhelyeket. Úgy gondolom, talán a temetőnél az egyik legnagyobb lehetőség az 

lesz, ha a tejgyárnál az új beépítések megvalósulnak, ennek egyébként a 

koncepcióterveit már láttuk, illetve a Műszaki Osztály is látta, majd természetesen a 

képviselőtársakkal is szívesen megosztjuk. Itt nagyon sok új parkolóhely lesz kialakítva, 

hiszen egyfajta kereskedelmi övezetet szeretnének létrehozni, és ami nagyon fontos, 

hogy a Déryné utca felől is meg lesz nyitva majd a közlekedés. Szerintem itt minden 

erőnkkel azon kell hogy legyünk, ha bármilyen engedélyt is kiadunk, és bármivel is 

segítjük ezt a folyamatot, illetve a csomóponti kapcsolatokat kialakítjuk, illetve azokhoz 

hozzájárulunk, akkor az is a közforgalom számára megnyitott parkoló legyen, tehát ne 

élhessenek vissza azzal a kereskedők, hogy azokat lezárják, és így lesz lehetőség ott 

megállni, és esetleg a temetőhöz közlekedni a jövőben. 

 

Békési Tamás képviselő: 

Bali Zoltán alpolgármester úr előző szavaihoz szeretnék visszatérni a Béke-ligeti 

utcával kapcsolatosan, illetve a Szeliánszky Általános Iskolával kapcsolatosan. Azért 

sokat gondolkodom azon, én is minden reggel arra járok, hogy megállnak a szülők ott 
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autóval, és azokat a gyerekeket, akik ebbe az iskolába járnak, tudjuk, hogy speciális 

igényű tanulókról van szó sok esetben, szóval nem mindenki engedi át a gyerekeket. 

Lehet, hogy mégis ki kellene találni valamit oda, hogy akárcsak egy útburkolati jel 

formájában, valamit esetleg, ami azért feltűnő, hogy lelassítsanak az autósok. Én ezt 

javasolnám! 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Tehát képviselő úr nem hivatalos gyalogátkelőhelyet kér, amit valószínűleg a hatóság 

nem engedne, hanem hogy csak simán az úton legyenek olyan figyelemfelhívó nagy 

jelek, vagy valami, ami az autósoknak hívja fel a figyelmét, hogy azért legyünk 

óvatosak, mert lehet, hogy szabálytalanul ugyan, de gyerekek futnak át az úton. 

Szerintem ez abszolút tolerálható! 

 

Galbavy Zoltán képviselő: 

Talán én leszek az utolsó, így szeretnék köszönetet mondani Bali Zoltán alpolgármester 

úrnak, aki lelkiismeretesen koordinálta ezt a projektet. Még egyszer köszönöm szépen!  

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Mi is köszönjük alpolgármester úrnak!  

További hozzászólás nincs. Kérem, hogy a rendelet-módosításról szavazzanak, 

elfogadásához minősített többség szükséges. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, 

egyhangú szavazással elfogadta a rendelet-módosítást. 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

6/2025. (III.25.) önkormányzati rendeletét 

a fizető parkolók működéséről és igénybevételük rendjéről szóló 

33/2021. (VI.10.) önkormányzati rendelet módosításáról 

–  m e g a l k o t t a  –  
 

(A rendelet-módosítás a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

9:57 órakor  

Makovecz Tamás képviselő kiment az ülésről. 

A testület létszáma: 17 fő 

 

11.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Településszerkezeti Terve és a 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város építési szabályzatáról szóló 25/2016. (VII.07.) 

önkormányzati rendelet módosítása, a településrendezési eszközök módosítását 

megelőző településfejlesztési döntés meghozatala 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Egy kiegészítést kaptak a napirendi ponthoz, hiszen az állami főépítésznek voltak 

észrevételei, ezeket mi átvezettük, úgyhogy amennyiben majd a szavazásra kerül sor, 

úgy kérem, úgy értelmezzék, hogy ezzel a kiegészítéssel, ennek tartalmával teszem fel 

majd szavazásra az előterjesztést. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Góra Balázs képviselő: 

Az előterjesztés II. pontjában ez az ominózus Malom utca-féle terület, ahol az 

előterjesztés azt mondja, hogy magánbefektető kereskedelmi egység létesítését tervezi, 

és látjuk itt a vázrajzon, hogy egy ilyen viszonylag nagyon sok kocsibeállásos parkoló is 
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terveződik oda, külön útbevezetéssel, meg kiágazó kijárattal, bejárattal. Lehet tudni, 

hogy mi fog oda épülni, vagy mit tervezünk, vagy ez most ilyen üzleti titok?  

 

Bali Zoltán alpolgármester: 

Képviselő úr kérdésére válaszolva, hivatalosan majd a következő közgyűlésen fogjuk 

tudni. Viszont ahhoz, hogy beépítésre szánt területként egyébként ez egy forgalomképes 

vagyon legyen, hiszen egyébként ez most önkormányzati tulajdonban van, és ezt 

szeretnénk majd pályáztatni is, természetesen van egy zalaegerszegi székhelyű cég, aki 

szeretné ezt a területet megvásárolni, viszont jelenleg nem eladható, hiszen a mostani 

besorolás alapján, amíg még nem döntünk, ez egy parkolóterület. Annak idején a 

Falumúzeum fejlesztése kapcsán itt egy ideiglenes parkoló lett volna kialakítva, viszont 

nyilván ez a projekt csúszik vagy tolódik, és amúgy egy értékes, jó helyen található, 

egyébként nagyon nehezen beépíthető, hiszen egy nagyon szűk területről beszélünk, és 

látható is, hogy az oldaltávolságot, előkerteket tartva ez egy nehéz beépítés, viszont 

alapvetően kereskedelmi célra viszont alkalmas. Tehát most döntünk egy Gksz- 

besorolásról, és ha már Gksz lesz, akkor ezt értékesíthetjük, és bízzunk benne, hogy az 

áprilisi vagy a májusi közgyűlésre egyébként hozhatjuk a teljes koncepciót arra 

vonatkozóan, hogy egyébként egy zalaegerszegi székhelyű kisvállalkozás, aki szeretne 

telephelyet bővíteni, illetve fejlődni, az szeretné ide a székhelyét áthelyezni, és mivel 

kereskedelmi céllal is foglalkoznak, ezért nyilván parkolóhelyeket is szeretne 

kialakítani. Fontos azt megjegyezni, egy kicsit elárulhatom majd a következő közgyűlés 

napirendi pontját, hogy amit itt látnak, tehát ami a képen van, a csomópont kialakítása, 

tehermentesítő úton plusz egy besorolósávnak a kialakítása, a szélesítése, az 

újraaszfaltozása, a csomópont kialakítása, az ehhez kapcsolódó közművek, csakis úgy 

fogjuk értékesíteni ezt a területet, itt is településrendezési szerződést fogunk majd kötni, 

és erről is fog dönteni a közgyűlés, ha ezt a beruházó vállalja. Tehát itt az 

önkormányzatnak nem lesz ezzel költsége, egy biztonságos közlekedési csomópont 

alakul ki a tehermentesítő út mellett, tehát a tehermentesítő jellege megmarad, és így 

egyébként a vállalkozás is tud fejlődni, nem mellékesen pedig az önkormányzatnak 

bevétele lesz az értékesítésből. De erről természetesen informáljuk a képviselőtársakat, 

hiszen hamarosan közgyűlés elé is fog érkezni. 

 

Kiss Ferenc képviselő: 

A csácsi városrészben működő állatsimogató és állatotthon területe a 2-es 

mezőgazdasági területhasználatból beépítésre nem szánt különleges 

területfelhasználásba kerül átsorolásra. Erre szeretnék rákérdezni, hogy ez mit jelent, 

hogy beépítésre nem szánt? Mit jelent ez az átsorolás? 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kovács Zoltán tulajdonos nem olyan régen volt nálam, megvásárolt újabb 3 hektár 

területet, és bővíteni szeretné ezt a lehetőséget, keresi az anyagi forrást arra, hogy ennek 

a beépítése megvalósuljon, és ahogy néhány hónappal ezelőtt az önkormányzatunk 

egyszer már 1,5 millió Ft-os külön támogatásban részesítette ezt az elképzelést, úgy 

most is arra jutottunk, hogy mivel a zalaegerszegi és a környékbeli családok, és 

különösen a gyerekek amúgy szeretik ezt a létesítményt, ezért én újabb 1 millió Ft 

támogatásról intézkedtem. Ez a polgármesteri keretből fog menni, és ha ez megvalósul, 

akkor a terület rendezése után ott egy olyan bővítésre kerülne sor, ami nem jelentős 

építkezéssel, hanem inkább állatok elhelyezésével járna, ehhez biztosítjuk a szükséges 

jogi kereteket. 
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Kiss Ferenc képviselő: 

Nagyon szépen köszönöm, hogy rendeződik az állatsimogató sorsa, meg ezt a 

konstruktív megbeszélést, mert Zoli nehéz ember, de köszönöm szépen. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, először a határozati javaslat  

I. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem a testület tagjait, a határozati javaslat II. pontjáról is szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 35/2025. (III.20.) határozata 

 

I.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Közlönyében való megjelentetését 

követő ötödik napi hatállyal elfogadja  

1. a déli átkötő út szabályozásának módosítását, 

2. Ságodi út – Ilosvai út kereszteződésében körforgalmi csomópont 

kialakíthatósága érdekében a szabályozás módosítását, 

3. a vasútállomás felújítása, átépítése érdekében a szabályozás 

felülvizsgálatát, 

4. Csács városrészben állatsimogató és állatotthon területén a 

szabályozás módosítását, 

5. Andráshida városrész, Gébárti utcától délre fekvő tömb 

szabályozásának módosítását 

 

illetően Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Településszerkezeti Tervének 

leírását az előterjesztés 4. melléklete, valamint a Településszerkezeti 

Tervét az előterjesztés 5. melléklete szerinti tartalommal. 

 

A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a további szükséges 

intézkedések megtételéről gondoskodjon.  

 

Határidő:  2025. március 31. 

Felelős:   Balaicz Zoltán polgármester 

 

II.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése igazolja, 

hogy a Malom utca kereszteződésében a 6557/4 hrsz-ú ingatlan tömbjére 

vonatkozó településrendezési terv módosításának kidolgozása során új 

beépítésre szánt terület kijelölése történik, mely a magyar építészetről 

szóló 2023. évi C. törvény (továbbiakban: Méptv.) 7. és 8. § szakaszban 

foglalt feltételeknek együttesen megfelel az alábbiak szerint: 

a) a tervezett módosítás során 

aa) zöldterület,- mezőgazdasági terület és erdőterület övezetből nem 

kerül kijelölésre új beépítésre szánt terület,  

ab) a zöldterület nagysága Zalaegerszeg Megyei Jogú Város 

közigazgatási területén belül összességében nem csökken és az 

nem kevesebb a beépítésre szánt terület 3 százalékánál, 

ac) lakóterület építési övezet és vegyes terület építési övezet nem 

kerül kijelölésre, 
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ad) nem érinti Zalaegerszeg Megyei Jogú Város közigazgatási 

határának környezetét, 

ae) a Zalaegerszeg 6557/4 hrsz-ú ingatlan az egykori Petőfi-laktanya 

és a gyakorlótér közötti felvonulási útvonal járműdeponálási 

területe volt, a honvédelmi célú felhasználást követően 

felhagyottá vált - a Méptv. 16. § 5. pontja szerinti - barnamezős 

terület,  

b) Zalaegerszeg Megyei Jogú Város közigazgatási területének biológiai 

aktivitás értéke az új beépítésre szánt területkijelöléssel - az alábbi 

számítással igazolva - nem csökken: 

 
 változtatással 

érintett terület és 

annak nagysága 

területfelhasználás  általános használat típusa és 

BIA értéke 

terület 

BIA 

értéke 

változás előtt 6557/4 hrsz.  

0,5516 ha 

közúti közlekedési 

és közműterület 

országos mellékutak, helyi 

gyűjtőutak, kiszolgáló uta, 

kerékpár- és gyalogutak, 

valamint vasúti pályák 

0,5 

-0,2758 

változás után 6557/4 hrsz. 

0,5516 ha 

kereskedelmi, 

szolgáltató 

gazdasági terület 

kereskedelmi, szolgáltató 

gazdasági terület 

0,4 

+0,2206 

Lf 

csereterület 

változás előtt 

01082/17 hrsz. 

01082/18 hrsz. 

0,8218 ha 

falusias lakóterület falusias lakóterület 

2,4 

-1,9723 

Má-3 

csereterület 

változás után 

01082/17 hrsz. 

01082/18 hrsz. 

0,8218 ha 

általános 

mezőgazdasági 

terület 

általános mezőgazdasági terület 

3,7 

+3,0407 

biológiai aktivitásérték változás a módosítás során +1,0132 

 

c) A Magyarország és egyes kiemelt térségeinek területrendezési tervéről 

szóló 2018. évi CXXXIX. törvény 12. § 

ca) (1) bekezdése értelmében az új beépítésre szánt terület 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város közigazgatási határától 250 

méternél távolabb helyezkedik el, 

cb) (3) a) pontja alapján az új beépítésre szánt terület kijelölésével 

egyidejűleg csereterületként mezőgazdasági terület is kijelölésre 

kerül. A visszasorolt terület nagysága eléri az újonnan kijelölt 

terület kiterjedését, - a tervezési dokumentációban ismertettek 

szerint - így a vonatkozó követelmények teljesülnek. 

 

A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a településtervek tartalmáról, 

elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes 

településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.) 

Korm. rendeletben meghatározottaknak megfelelően a településrendezési 

terv módosításának tervanyagát készíttesse el, a tervezet egyeztetésének 

véleményezési szakaszát folytassa le, majd annak eredményét ismertesse 

a döntésre jogosulttal, valamint kezdeményezze a záró véleményezési 

szakaszt. 

 

Határidő:  2025. május 31. 

Felelős:      Balaicz Zoltán polgármester 
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Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérem, hogy a rendelet-módosításról szavazzanak, elfogadásához minősített többség 

szükséges. Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazással elfogadta 

a rendelet-módosítást. 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

7/2025. (III.25.) önkormányzati rendeletét 

a Zalaegerszeg Megyei Jogú Város építési szabályzatáról szóló 

25/2016. (VII.07.) önkormányzati rendelet módosításáról 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet-módosítás a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

12.  A településkép védelméről szóló 42/2017. (XII.18.) önkormányzati 

rendelet módosításáról szóló előzetes döntés meghozatala 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Tehát a rendeletről majd legközelebb fogunk dönteni, de főépítész asszony és a 

Főépítészi Osztály vezetője több javaslattal is él a közgyűlés felé. Számomra különösen 

érdekes az, hogy nyilván az elmúlt időszakban sok mindenben változott a lakosság 

hozzáállása is, például konténerházakhoz, mobilházakhoz, és ezeknek a befogadásához, 

nyilván ezt próbálja kezelni a 2. pont. A 3. pontot tartom még nagyon fontosnak, ami a 

belvárosra vonatkozik, hiszen nagyon szépen alakul a belváros olyan szempontból, 

hogy egymás után tudjuk felújítani azokat a régi, számunkra még megmaradt értékkel 

bíró épületeket, a Zónától a Tisztiklubon át a magánházakig, amelyek miatt fontos, hogy 

ezeket meg is őrizzük ebben a formában. Láthatják, hogy a 3. pont igyekszik arra 

koncentrálni, hogy a következő időkben, legalábbis kötelezéssel élve, ne nagyon 

engedjük, hogy romos homlokzat maradjon, hogy megrongálódott nyílászáró legyen az 

ilyen védett, vagy helyi védettséggel rendelkező, vagy műemléki épületeken. Azt 

gondolom, hogy ez szintén egy fontos előrelépés ebbe az irányba. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 36/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése az előterjesztés 

szerinti szakmai összefoglalót elfogadja, a településképi rendelet módosítását 

támogatja. 

 

A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a településtervek tartalmáról, 

elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes településrendezési 

sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendeletben 

meghatározottaknak megfelelően gondoskodjon a településképi rendelet 

módosítási javaslatának elkészítéséről, az egyeztetési eljárás véleményezési 

szakaszát folytassa le, majd annak eredményét ismertesse a Közgyűléssel.  

 

Határidő:  2025. április 17. 

Felelős:      Balaicz Zoltán polgármester 
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13. A települési támogatásról és a gyermekvédelmi ellátásokról szóló 7/2022. 

(III.18.) önkormányzati rendelet módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ahogy láthatták képviselőtársaim, egy korábbi döntésünkkel a Gondozási Központ 

javaslatára ugyan kellett élnünk bizonyos szigorításokkal, azonban itt most ezt 

valamilyen módon, legalábbis az anyagi kereteink figyelembevételével, de próbáljuk 

kompenzálni, hiszen valamennyi szociális támogatási forma emelésére teszünk 

javaslatot. Lakásfenntartási segély esetében, ha egyszemélyes háztartásról van szó, 

akkor 6000 Ft-ról 8000 Ft-ra, ugyanezen esetben többszemélyes háztartás esetén 4500 

Ft-ról 6000 Ft-ra emelünk. A gyógyszertámogatást 10-13.000 Ft közöttire emeljük a 

mostani 3-4000 Ft közöttinél, a tűzifa-támogatás esetében 57.000 Ft-ról 85.500 Ft-ra 

teszünk emelést. Temetési segély esetén szintén 2 kategóriában részben 48.600 Ft, 

részben 85.000 Ft-ra, átmeneti segély esetén 114.000 Ft-ról 142.500 Ft-ra, és a 

gyermekétkeztetés esetén pedig a napi 350 Ft-ról 550 Ft-ra emeljük a támogatási 

kereteket. Azt gondolom, hogy bár itt a lehetőségeinket tekintve, és a költségvetési 

sorokat is megvizsgálva elmentünk a falig, de mégis fontos, hogy ezeket a támogatási 

kereteket emeljük, mert az látszik, hogy egy bizonyos rétegnek szüksége van rá, igényli, 

és ezzel talán tudunk nekik segíteni a jelenlegi gazdasági helyzetben is.  

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Kérem, hogy a 

rendelet-módosításról szavazzanak, elfogadásához minősített többség szükséges. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazással elfogadta a rendelet-

módosítást. 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

8/2025. (III.25.) önkormányzati rendeletét 

a települési támogatásról és a gyermekvédelmi ellátásokról szóló 

7/2022. (III.18.) önkormányzati rendelet módosításáról 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet-módosítás a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

14. A Nemzedékek kézfogása támogatásokról szóló 14/2023. (IV.24.) 

önkormányzati rendelet módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Hasonló a célunk a következő előterjesztéssel is, itt pont aljegyző asszonynak jeleztem, 

hogy aki régóta képviselő, vagy régóta dolgozik a városházán, mint én, 2001 óta, most 

már 24 éve, az emlékszik rá, hogy ennek az eredeti neve az volt, hogy Aranykor városi 

nyugdíj, csak már senki nem így emlegeti, látszik, hogy az előterjesztésben sem így van. 

Itt arról van szó, hogy a nehezebb körülmények között lévő, alacsonyabb jövedelmű 

személyek amikor nyugdíjba vonulnak, akkor az önkormányzattól is kapnak egy 

egyszeri támogatást, de mivel a nyugdíj összege is változott az elmúlt időszakban, ezért 

arra teszünk javaslatot, hogy az értékhatárt is igazítsuk, és ennek következtében az 

eddiginél nagyobb számban tudják igénybe venni ezt a – Nemzedékek kézfogása, 

Aranykor városi nyugdíj, nevezzük, ahogy gondoljuk – szociális jellegű támogatást.  

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Kérem, hogy a 

rendelet-módosításról szavazzanak, elfogadásához minősített többség szükséges. 
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Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazással elfogadta a rendelet-

módosítást. 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

9/2025. (III.25.) önkormányzati rendeletét 

a Nemzedékek kézfogása támogatásokról szóló 

14/2023. (IV.24.) önkormányzati rendelet módosításáról 

–  m e g a l k o t t a  –  

 
(A rendelet-módosítás a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

 

15. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város közép- és hosszú távú 

vagyongazdálkodási terve 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város közép- és hosszú távú vagyongazdálkodási tervében a 

szakértőink összefoglalták azokat a pályázati lehetőségeket, elsősorban a TOP Plusz 

programot, ami 8,5 milliárd Ft-os keretet jelent számunkra 2027-ig, illetve az 

elszámolást tekintve 2030-ig, részben pedig a Kovács Károly Városépítő Programot. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Góra Balázs képviselő: 

A vagyongazdálkodással kapcsolatban, mivel az önkormányzat legnagyobb vagyonai az 

építményei, épületei, szeretném megkérdezni, amit úgy elfelejtettünk most, vagy egy 

kicsit alvó állapotban van: mi van az MMIK épületével, azzal, mint önkormányzat, 

hogyan állunk jelen pillanatban? Mert én ott elmaradtam, hogy megcsináltatjuk a tervet, 

megcsináltatjuk a bontási tervet, és majd az állam átveszi, és akkor itt valahol 

elvesztettük. 
10:10 órakor  

Domján István képviselő kiment az ülésről. 

A testület létszáma: 16 fő 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kicsit messzebbről indítok, hiszen, ahogy a nevében is van, a Megyei Művelődési és 

Ifjúsági Központ soha nem a városi önkormányzat tulajdona volt, és 2007-ben döntött 

úgy a Zala Megyei Önkormányzat – szerintem helytelenül, de ezt már elmondtam más 

fórumon is –, hogy bezárja az MMIK-t. Szombathelyen például nem döntött így a Vas 

Megyei Közgyűlés, és azóta is működik a Megyei Művelődési Központ, kicsit a mai 

Nemzeti Művelődési Intézetnek a feladatait viszi tovább, csak legalább van egy olyan 

ingatlan, ahol ezt a munkát végezni tudják. Sajnos nálunk 2007-ben, most már lassan 20 

éve megszületett ez a helytelen döntés, és ott maradt üresen ez az ingatlan, ami néhány 

évig a megyei önkormányzat tulajdonában volt, majd pedig 2011-ben átkerült az állam 

tulajdonába. Nekünk városi önkormányzatként több elképzelésünk is volt ennek a 

hasznosítására. Emlékezhetnek talán többen arra, hogy először benyújtottuk az  

AGORA 1., aztán az AGORA 2. pályázatot, amelyek sajnos nem voltak sikeresek. Ezt 

mi kulturális célú felújításra adtuk be, de egyik pályázatunk sem nyert. Egy újabb 

lehetőség lett volna a TOP CLLD program, ott azonban lakosságarányosan mivel mi 

nem a legmagasabb kategóriába kerültünk, ezért mi abba nem tudtunk beférni, ezért mi 

ezt a TOP CLLD programot annak idején az Art Mozira tudtuk elkölteni, és az Art 

Mozi belseje újult meg. Így aztán mivel ilyen kulturális célra nem lehetett igénybe 

venni, ezért bár megigényeltük az államtól ezt az ingatlant, és 2018 előtt meg is kaptuk 
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ideiglenesen városi tulajdonba. De csak azzal a feltétellel kaptuk meg, hogy ezt 

kulturális céllal tudjuk majd felújítani és üzemeltetni, de mivel nem nyert sem az 

AGORA 1., sem az AGORA 2., ezért beszorultunk ebbe a helyzetbe. Aztán még volt 

egy elképzelés, ez akkor még Palkovics László miniszter úrhoz kötődött, aki, miután 

láttuk azt, hogy ebből nem lesz ilyen jellegű pályázat, és nem nagyon lesz forrás erre a 

célra, ezért vetette fel azt az ötletet, hogy esetleg inkább egy üzleti hotel és 

konferenciaterem épüljön az MMIK helyén. Erre is elkészültek egyébként a tervek, mint 

ahogy az AGORA 1. és AGORA 2.-re is, de sajnos ez esetben sem nyertünk rá forrást. 

Így, ha jól emlékszem, most már jó néhány évvel ezelőtt, 2018-ban – igen, akkor jól 

emlékeztem, 2018-ban –, látva ezeket a próbálkozásokat, és hogy ezek nem sikerülnek, 

2018-ban a közgyűlésünk úgy döntött – akkor még képviselő úr nem ebben a testületben 

dolgozott –, hogy visszaadjuk az államnak a Megyei Művelődési Ifjúsági Központ 

területét, így most újra az államnál pattog a labda, nem a mi tulajdonunkban van az 

MMIK. Továbbra is azt mondom, és éltem ilyen kezdeményezéssel az Állami 

Vagyonügynökség felé, hogy nekünk is – hát még nekik(!) – jobb lenne, ha legalább 

elbontanák ezt az ingatlant, és addig is, amíg nem jelentkezik befektető – hiszen azért 

legyünk őszinték, a belváros kellős közepében van ez a terület, biztos, hogy előbb-utóbb 

lenne rá érdeklődő –, de legalább amíg nincs, addig nekik is jobb lenne, ha elbontanák, 

és ott akár egy parkolót kialakítanának, akár fizetős parkolót is, hiszen akkor legalább 

lenne bevételük. Erre a levélre egyelőre nem érkezett reakció, hogy ezt meglépnék-e, 

mindenesetre a labda most újra az államnál van, nem a mi tulajdonunkban van az 

egykori MMIK. 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, alakszerű határozat nélkül, a 

formai követelmények mellőzésével szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 16 

igen, egyhangú szavazással elfogadta Zalaegerszeg Megyei Jogú Város közép- és 

hosszú távú vagyongazdálkodási tervét. 

 

 

16.  A víziközmű vagyonra vonatkozó 2025. évi felújítási és pótlási terv 

módosítása, valamint vállalkozási szerződés megkötése a Zalavíz Zrt.-vel 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Láthatják képviselőtársaim, hogy ivóvízvagyon ágazat esetében 617 millió Ft, 

szennyvízágazat esetében több mint 1 milliárd Ft a tervben szereplő összeg, és ahogy 

már megszokhatták képviselőtársaim, amit csak lehet, azt igyekszünk saját céggel 

megvalósítani, és itt is inhaus keretek között a Zalavíz Zrt.-t szeretnénk megbízni az 

Ady utca újabb szakaszának a megvalósításával a Petőfi és a Kisfaludy utca között. 

Átadom a szót Bali Zoltán alpolgármester úrnak. 

 
10:13 órakor  

Makovecz Tamás és Domján István képviselő visszajött az ülésre. 

A testület létszáma: 18 fő 

Bali Zoltán alpolgármester: 

Az elmúlt közgyűlésen ígértem, hogy ez az előterjesztés vissza fog térni, hiszen azóta 

egyeztettünk az E.on-nal, illetve a Zalavíz Zrt.-vel is, és úgy gondolom, hogy az elmúlt 

évek tudatos tervezésében most már eljutottunk oda, hogy a különböző 

közműfejlesztéseket össze tudjuk hangolni, és habár gyakran nem is mindig sikerül egy 

évben egy útszakaszon mindent megoldani, de oda eljutottunk, hogy nagyjából 2 éven 

belül egy-egy szakaszt valóban meg tudjunk úgy újítani, hogy minden közműágazatot 

érintsünk. Még az E.on villanyágazatával vannak némi fennakadások, de ezt is 

próbáljuk az elkövetkező időszakban küszöbölni. Éppen ezért, ha a tisztelt 
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képviselőtársak megnézik ezt az anyagot, és ezúton is köszönöm szépen a Műszaki 

Osztálynak azt a pontos, precíz és hathatós előkészítő munkálatát, hogy egy ilyen 

táblázatot láthatunk, és itt mind emögött rengeteg egyeztetés, tervdokumentáció készítés 

és engedélyeztetési eljárás is van. Éppen ezért az idei évben, 2025-ben olyan 

összehangolt felújításokat tudunk az E.on-nal közösen megvalósítani, mint például a 

Honvéd utca egy szakaszának a teljes megújítása, itt mind ivóvíz-, szennyvíz-, mind 

gázvezeték-rekonstrukció megvalósulhat. A bozsoki városrészben, a Mező utcában a 

gázvezeték-rekonstrukcióhoz kapcsolódóan valamennyi saját közművet is megújítunk, 

illetve az Építők útján már el is indul hamarosan egy gázvezeték-rekonstrukció, ehhez 

kapcsolódóan az ivóvizet és az útpályaszerkezetet is helyre tudjuk állítani. Szeretném 

tájékoztatni a képviselőtársakat, hogy itt egyébként a költségek között az E.on-nal 

igyekszünk megosztozni, tehát ahol tudjuk, egy részét őrájuk nyomjuk, valamelyik 

részét pedig mi magunk vállaljuk be, tehát az aszfalt kapcsán pedig tudunk pénzt 

spórolni. Természetesen a tervezésekben is haladunk előre, éppen ezért a tervezési 

sorok is fel lettek töltve. Ezúton is köszönöm mindenkinek, aki ezt az összehangolt 

munkát segíti, és bízunk benne, hogy itt a nyár folyamán, némi fennakadás mellett, de 

sok közműfelújítást tudunk majd megvalósítani. 

 

Dr. Káldi Dávid képviselő: 

Ez az előterjesztés többször szerepel a közgyűlés napirendjén, aminek a nagy tudora 

Bali Zoltán alpolgármester úr. Azt hiszem, nem túlzok, ha azt mondom, hogy ugyan egy 

nagyon fontos előterjesztés, de a kevésbé izgalmas, szárazabb előterjesztések közé 

tartozik, viszont most felujjongott a szívem ezt olvasva. Hiszen miről is van szó? A 

víziközművagyon önkormányzati tulajdon, viszont magát az üzemeltetést bérleti 

üzemeltetés keretében a Zalavíz Zrt. végzi, az ebből származó bevételt elkülönítve kell 

nyilvántartani, és csak víziközmű vagyonra szabad költenünk. Most ezzel a felújítási és 

pótlási tervvel bekerült az Ady utca Kisfaludy és Petőfi utca közötti szakasza, ennek a 

szennyvízrekonstrukciója, viszont a szennyvízrekonstrukciót követi majd egy 

helyreállítás, így folytatódhat az Ady utca felújítása, ami külön kedves, és öröm a 

szívemnek. Viszont hab a tortán, vagy koktélcseresznye a hab tetején, ha mindez 

megvalósul, a múlt közgyűlésen elfogadtuk a költségvetésünket is, a költségvetés pedig 

tartalmazza az Ady utca és a Petőfi csomópontban gyalogátkelőhely létesítését, ami a 

közlekedésbiztonságot nagyban fogja javítani, hiszen ott most nincs gyalogátkelőhely, 

de mindenki úgy használja – bevallom, én is –, úgyhogy ezzel teljesen komplettírozni 

fogjuk ezt az Ady utcai szakaszt. 

 

Németh Gábor képviselő: 

Az ivóvíz-, közműrendszer fejlesztésével kapcsolatban szeretném kiemelni, hogy a 

neszelei városrészben a Csillagvölgy utca és az Esthajnal utca ivóvíz 

vezetékrekonstrukciója is bekerült. Ez azért is annyira fontos, mivel ott a környéken 

rengeteg új telek, lakópark épült, és a további fejlesztés tekintetében fontos, hogy ezzel 

is tudjuk folytatni a fejlesztéseket, amiket a továbbiakban pedig útfejlesztéssel is 

folytatnánk. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással 

elfogadta a határozati pontot. 

Kérem a testület tagjait, a határozati javaslat 2. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 
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Kérem, a határozati javaslat 3. pontjáról is szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

ZMJVÖK 37/2025. (III.20.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadja az Észak-zalai 

Víz- és Csatornamű Zrt-vel, mint üzemeltetővel megkötött bérleti-

üzemeltetési szerződés keretében az önkormányzat ivóvíz-vagyonára 

vonatkozó, módosított 2025. évi felújítási és pótlási tervét azzal, hogy az 

egyes feladatok az ivóvíz ágazatra vonatkozóan az Önkormányzat 2025. 

évi költségvetési rendeletében kerülnek meghatározásra. 

 

Az ivóvíz vagyonra vonatkozó 2025. évi felújítási és pótlási terv 

 

S.sz. Felújítási cél megnevezése 
Nettó becsült 

költség (eFt) 

I. 2024. évből áthúzódó feladatok:  

1. Ellentételezési Alapos munkák 2024  221.728 

2. Igazgatási díjak 81 

 Összesen (I.): 221.809 

II. 2025. évi feladatok:   

1. 
Vízvezeték hálózat üzemeltetésének biztosításához szükséges 

eseményvezérelt felújítások  
48.353 

2. Ivóvizes objektumok tetőszigeteléseinek felújítási munkái 2.550 

3. Mező u. ivóvízvezeték rekonstrukció  24.600 

4. 
Honvéd u. ivóvízvezeték rekonstrukció (Holub u. – Gönczi u. közötti 

szakasz) 
7.000 

5. Szilágyi E. u. ivóvízvezeték rekonstrukció 37.380 

6. 
Déli átkötő út fejlesztéséhez kapcsolódó ivóvízvezeték rekonstrukció 

(MVP) 
10.821 

7. 
Zalaegerszeg, Csillagvölgyi út, Esthajnal u. ivóvízvezeték rekonstrukció 

(MVP) 
8.000 

8. Zalaegerszeg, Építők útja 1-11. ivóvízvezeték rekonstrukció (MVP) 10.000 

9. Igazgatási díjak 400 

10. Tervezések  3.320 

11. TARTALÉK 2.255 

 Összesen (II.): 154.679 

III. Ellentételezési Alapos munkák 2025  

1. Északi vízbázis 2 db új kút létesítése 80.000 

2. Hegyi u. ivóvízvezeték rekonstrukció [d110 360fm] 41.520 

3. 
Bocfölde töltővezeték rekonstrukció (ADA-Bocfölde, Ady u. 104) [d250 

576fm] 
88.000 

4. Zala folyó alatti átvezetés [d315 116fm] 15.000 

5. Nefelejcs utca ivóvízvezeték rekonstrukció [d110 145fm] 15.760 

 Összesen (III.): 240.280 

  Ivóvízágazat mindösszesen (I.+II.+III): 616.768 

 

1.1. A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy az Észak-zalai Víz- és 

Csatornamű Zrt-t a határozatban foglaltakról értesítse. 
  

 Határidő:  2025. április 30. 

 Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 
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1.2. A közgyűlés felkéri az Észak-zalai Víz- és Csatornamű Zrt-t, mint 

üzemeltetőt, hogy a határozatban foglaltak végrehajtása érdekében 

a bérleti-üzemeltetési szerződésnek megfelelően, 2025. évben a 

szükséges intézkedéseket tegye meg. 
  

 Határidő:  2025. december 31. 

 Felelős:   felkérésre: Arnhoffer András elnök-vezérigazgató 

 

2. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadja az Észak-zalai 

Víz- és Csatornamű Zrt-vel, mint üzemeltetővel megkötött bérleti-

üzemeltetési szerződés keretében az Önkormányzat szennyvíz vagyonára 

vonatkozó 2025. évi felújítási és pótlási tervet azzal, hogy az egyes 

feladatok a szennyvíz ágazatra vonatkozóan az Önkormányzat 2025. évi 

költségvetési rendeletében kerülnek meghatározásra. 

 

A szennyvíz vagyonra vonatkozó 2025. évi felújítási és pótlási terv 

 

S.sz. Felújítási cél megnevezése 
Nettó becsült 

költség (eFt) 

I. 2024. évből áthúzódó feladatok:  

1. 
Szennyvízelvezető hálózat üzemeltetésének biztosításához szükséges 

eseményvezérelt felújítások 
4.326 

2. 
Zalaegerszeg, Platánsor 8/b. pavilonsor meglévő szennyvízbekötésének 

rekonstrukciója 
2 380 

3. Tervezések 5.820 

4. Ellentételezési Alapos munkák 2024 346.466 

 Összesen (I.):  358.992 

II. 2025. évi feladatok:   

1. 
Szennyvízelvezető hálózat üzemeltetésének biztosításához szükséges 

eseményvezérelt felújítások 
63.012  

2. 
Déli átkötő út fejlesztéséhez kapcsolódó szennyvízvezeték rekonstrukció 

(MVP) 
4.920 

3. Ady u. (Kisfaludy u. – Petőfi u.) szennyvízcsatorna rekonstrukció 74.000 

4. Honvéd u. (Holub-Gönczi) szennyvízcsatorna rekonstrukció  81.000  

5. Pózva 0. reg. szennyvízátemelő felújítás, biofilter telepítés 11.500 

6. Béke-Ligeti u. bélelés  7.400 

7. 2025. évi szennyvíztisztító telep felújítási munkák 14.705 

8. Tervezések 11.990 

9. Igazgatási díjak 400 

10. TARTALÉK 3.643 

 Összesen (II.): 272.570 

III. Ellentételezési Alapos munkák 2025  

1. Zalaegerszeg Szilágyi u. szennyvízvezeték rekonstrukció 45.570 

2. Zalaegerszeg Nefelejcs u. szennyvízvezeték rekonstrukció 32.010 

3. Zalaegerszeg Göcseji u. szennyvízvezeték bélelés 99.160 

4. Zalaegerszeg Pózva 0. reg. Szennyvízátemelő bélelés 9.500 

5. Zalaegerszeg Botfa I. szv átemelő daráló felújítás 8.498 

6. Zalaegerszeg Zala u. szv átemelő daráló felújítás 8.498 

7. Zalaegerszeg Pózva szv. Átemelő daráló felújítás 8.498 

8. Zalaegerszeg aknafedlap cserék 75.000 

9. 
Zalaegerszeg Pózva 0. átemelőtől d225 kpe 700fm nyomott 

szennyvízvezeték kiváltás 
82.000 

10. Zalaegerszeg Szenterzsébethegy 2. szv átemelő gépészeti felújítás 3.600 
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11. Zalaegerszeg szennyvíztisztító 1. iszaprothasztó torony gépészeti felújítás 25.000 

12. 
Zalaegerszeg szennyvíztisztító 1. iszaprothasztó torony keverő hajtómű 

csere 
3.000 

13. Zalaegerszeg szennyvíz tisztító telep fölösiszap akna szivattyú csere 1.700 

14. Zalaegerszeg szennyvíz tisztító telep uszadék akna szivattyú csere 1.300 

15. Zalaegerszeg szennyvíz tisztító telep homokfogó szivattyú csere 1.000 

16. 
Zalaegerszeg szennyvíz tisztító telep iszapkezelésből származó 

csurgalékvíz elvezető rendszer felújítás 
4.300 

17. Zalaegerszeg Zala u. szv átemelő szivattyú csere 3.000 

18. Zalaegerszeg Zrínyi u. szv átemelő szivattyú csere 500 

 Összesen (III.): 412.134 

  Szennyvízágazat mindösszesen (I.+II.+III.): 1.043.696 

 

2.1. A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy az Észak-zalai Víz- és 

Csatornamű Zrt-t a határozatban foglaltakról értesítse. 

  

 Határidő:  2025. április 30. 

 Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

2.2. A közgyűlés felkéri az Észak-zalai Víz- és Csatornamű Zrt-t, mint 

üzemeltetőt, hogy a határozatban foglaltak végrehajtása érdekében 

a bérleti üzemeltetési szerződésnek megfelelően, 2025. évben a 

szükséges intézkedéseket tegye meg. 

  

 Határidő: 2025. december 31. 

 Felelős:  felkérésre: Arnhoffer András elnök-vezérigazgató 

 
3.1.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata a közbeszerzésekről 

szóló 2015. évi CXLIII. törvény (Kbt.) 9. § (1) bekezdés i.) pontja 

alapján az Észak-zalai Víz- és Csatornamű Zrt-vel (8900 Zalaegerszeg, 

Balatoni u. 8.) vállalkozási szerződést köt a víziközmű vagyonra 

vonatkozó, 2025. évi felújítási és pótlási tervben elfogadott alábbi 

víziközmű-fejlesztés megvalósítására, az előterjesztésben részletezett 

műszaki tartalommal:  
 

A

z

 

é

  

Az építési beruházásra vonatkozó különös szerződéses feltételek:  

- a pénzügyi fedezet az önkormányzat 2025. évi költségvetésében a 

„Szennyvíz felújtások használati díj terhére” soron rendelkezésre 

áll. 

- a sikeres műszaki átadás-átvétel feltétele kivitelezői nyilatkozat 

arról, hogy a megvalósult állapot az előírt műszaki tartalommal, 

anyagokkal és előírt minőségben valósult meg, valamint a 

beépítésre került anyagok megfelelőségének igazolásai (a minőségi 

bizonylatok). 

-  szerződéses biztosítékok: a késedelmi, a hibás teljesítési és a 

meghiúsulási kötbér meghatározása.  

S.sz. 
Felújítási cél  

megnevezése 

Érintett 

ágazat 

Teljesítési 

határidő 

Vállalkozási 

díj 

(nettó Ft) 

1. 
Ady u. (Kisfaludy u. – Petőfi u.) 

szennyvízcsatorna rekonstrukció 
szennyvíz 2025.12.05 74 000 000 
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- szavatosság: vállalkozó jog- és kellékszavatossággal tartozik azért, 

hogy a teljesítése keretében nyújtott szolgáltatások minden 

tekintetben megfelelnek a szerződésben meghatározott megrendelői 

elvárásoknak, valamint jogszabályi követelményeknek, a nyújtott 

szolgáltatások alkalmasak a szerződés céljának betöltésére.  

- jótállás: vállalkozó teljes körű jótállási kötelezettsége a szerződés 

teljesítésétől (műszaki átadás-átvételtől) kezdődően 60 hónap.  

- a többletmunkára és a pótmunkára vonatkozó rendelkezések.  

- a szerződésszegés jogkövetkezményeinek meghatározása.  

- alvállalkozó igénybevétele: Vállalkozó a szerződés teljesítésének 

időtartama alatt köteles a Megrendelőnek minden, a teljesítésbe 

bevonni kívánt alvállalkozót előzetesen bejelenteni. 
 

3.2.  A Közgyűlés felkéri a polgármestert a szerződés további részleteiről 

történő tárgyalások, egyeztetések lefolytatására, a szerződés 

elkészítésére, és felhatalmazza annak aláírására.  

 

Határidő: 2025. április 30. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

3.3.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Közgyűlése felkéri az Észak-zalai Víz- 

és Csatornamű Zrt. elnök-vezérigazgatóját, hogy az in-house feltételek 

olyan változása esetén, melyek alapján a szerződés már nem lenne 

fenntartható, haladéktalanul jelezzen a polgármester felé a szerződés 

felülvizsgálata érdekében. 

 

Határidő:  folyamatos 

Felelős:  Észak-zalai Víz- és Csatornamű Zrt elnök-vezérigazgatója 

 

 

17. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város TOP Plusz Városfejlesztési 

Programterve aktualizált verziójának elfogadása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Szót ejtettünk már, szóba került már a TOP Plusz program, elég sokszor beszéltünk 

róla, arról van szó, hogy dedikáltan Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata a 

következő években összességében 8,5 milliárd Ft fejlesztési forrást használhat fel, 

nyilván nem bármire, hanem olyan arányban felosztva, amely az európai uniós kiírásnak 

is megfelel, így aztán energiahatékonyság, iparfejlesztés, infrastruktúra-fejlesztés, sok 

minden szerepel ebben a TOP Plusz programban. Ennek részeként egyébként a 

Teskándra kivezető kerékpárút már el is indult, ott már zajlik az építkezés, és nagyon 

sok döntést hoztunk a TOP Plusz programon belül. A feladat az, az irányító hatóság 

elvárása az, hogy március 31-ig lehetőség szerint minden önkormányzat minden 

projektről döntsön. Nos, a megyei jogú városokat átnézve, mi állunk most jelenleg a 25 

megyei jogú város közül a legjobban, mert ha ezeket a döntéseket meghozzuk, akkor mi 

fogadtuk el szinte 100 %-ban, teljes mértékben az összes, TOP Pluszra vonatkozó 

elképzelésünket. Nem olyan régen, kedden találkoztam néhány polgármester 

kollégámmal, azok jóval nagyobb városok, de ők 50 és 60 %-on állnak az ilyen 

lehívásoknál, úgyhogy szeretném megköszönni Vadvári Tibor alpolgármester úrnak és 

minden közreműködő kollégának, hogy mi határidőre minden igényt benyújtottunk. De 



 37. oldal / 69 

 

 ZMJVÖ Közgyűlése nyilvános ülés jegyzőkönyve 

2025. március 20. 

 
 

hát még az igények is néha változnak, úgyhogy Szilasi Gábor képviselő úrral folytatott 

egyeztetések alapján még sikerül egy fejlesztési elképzelést beszuszakolni, igaz, az 

Északi Ipari Park infrastruktúra-fejlesztésének a rovására, de sikerül, ez pedig a sokak 

által nagyon régóta minden egyes lakossági fórumon kért ebergényi bekötőút burkolat 

felújítása. Ezzel a döntésünkkel most a módosítást hozzuk meg, és utána már a 

pályázatot is rögtön be tudjuk adni. Átadom a szót Vadvári Tibor alpolgármester úrnak. 

 

Dr. Vadvári Tibor alpolgármester: 

Nem kifejezetten ehhez a napirendi ponthoz, de általában a TOP Plusz projektek 

állásáról szeretnék néhány mondatot mondani. Ahogy polgármester úr is említette, az 

elvárásnak meg fogunk felelni, ha a közgyűlés persze a következő 4 napirendi pontot is 

elfogadja és támogatja, tehát azok a projektek is a jövő héten, március 31-ét megelőzően 

beadásra kerülnek, tehát valóban sikerül 100 %-ra teljesíteni a projektek beadási 

kérelmét, és támogatási kérelme be fog érkezni. Szeretném én is megköszönni 

mindenkinek a Polgármesteri Hivatalban, hiszen sok területet érintenek a projektek, 

tehát mindenkit érint tulajdonképpen, a jogi, közgazdasági, műszaki és humán területen 

keresztül, valamint a Városfejlesztő Zrt. minden munkatársának, és külső tervezőknek a 

megfeszített munkát. Azok a pályázatok, amelyek már támogatási döntéssel is 

rendelkeznek, forrást még nem nagyon kaptunk, de a tervezés folytatódik. Nagyjából 

minden projekt esetében szeretnénk az év végéig befejezni a tervezéseket, és akkor 

2026 lenne inkább a kivitelezéseknek az éve. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Most tehát még nem pályázat lehívásáról döntünk, hanem egy belső átcsoportosításról. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 38/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése elfogadja 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város 2021–2027-es időszakra vonatkozó TOP 

Plusz Városfejlesztési Programtervének 5.0 verzióját az előterjesztés 

melléklete szerinti tartalommal és felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon 

a TOP Plusz Városfejlesztési Programtervben meghatározott fejlesztések 

megvalósításához szükséges végrehajtási, szervezeti és finanszírozási rendszer 

működtetéséről. 

 

Határidő: 2030. december 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

18. Támogatási kérelem benyújtása a TOP_Plusz-6.2.1-23 kódszámú 

„Fenntartható versenyképes városfejlesztés” elnevezésű felhívásra (Ebergényi 

bekötőút burkolatfelújítása) 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Akkor most következnek a pályázatok, először támogatási kérelem benyújtása az 

ebergényi bekötőút burkolatfelújítására.  

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni.  
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Szilasi Gábor képviselő: 

Először is a köszönetről szeretnék beszélni, hisz polgármester úr, illetve alpolgármester 

úr is rendkívül konstruktívan állt hozzá az ebergényi bekötőút, nevén nevezve a 

Nagycsarit utca felújításához kapcsolódóan, és nagy öröm, hogy a TOP Plusz projektbe 

ezt be tudtuk tenni. Itt az Eberényben élők, ingatlantulajdonosok egy nagy álma 

valósulhat meg, viszont ez a projekt nemcsak a burkolatfelújításról szól, hanem 

önkormányzati forrásból a vízvezeték cseréjét is meg fogjuk valósítani. Jelen 

pillanatban ennek a tervezése folyik, tehát próbálunk előre dolgozni, és majd utána 

tudunk az aszfaltozási munkálatokkal is foglalkozni. Ez a beruházás közel 500 méter 

hosszan fog megvalósulni, nagyjából az ebergényi temető, templom, illetve a Bor utca 

közötti szakaszon fog megvalósulni. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

További hozzászólás nincs. Tehát támogatási kérelmet nyújtanánk be az ebergényi 

bekötőút felújítására, 500 méter hosszan, 180 millió Ft értékben. Felkérem a testület 

tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással 

elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 39/2025. (III.20.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése támogatja, 

hogy Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata támogatási 

kérelmet nyújtson be a TOP_Plusz-6.2.1-23 kódszámú, Fenntartható 

versenyképes városfejlesztés c. felhívásra „Ebergényi bekötőút 

burkolatfelújítása” projekt megvalósítása érdekében. 

 

 A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a támogatási 

kérelem határidőn belüli benyújtásáról. 

 

 Határidő: 2025. március 31. 

 Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

  

2. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

felhatalmazza a polgármestert, hogy a támogatási kérelem kedvező 

elbírálása esetén a támogatási szerződés megkötéséhez és hatályba 

lépéséhez szükséges dokumentumokat beszerezze, és a támogatási 

szerződést aláírja. 

 

 Határidő: 2025. december 31.  

 Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

3. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

felhatalmazza a polgármestert, hogy a TOP_Plusz felhívásban, szakmai 

útmutatóban és a vonatkozó jogszabályokban előírt – pénzügyi 

kötelezettségvállalással nem járó – megállapodásokat, valamint egyéb 

dokumentumokat aláírja, továbbá a szükséges jognyilatkozatokat 

megtegye.  

 

 Határidő: 2025. december 31.  

 Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 
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19. Támogatási kérelem benyújtása a TOP_Plusz-3.4.1-23 kódszámú 

„Fenntartható humán infrastruktúra” elnevezésű felhívásra (Tipegő Bölcsőde 

felújítása)  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Az intézmények következnek, hiszen, ahogy képviselőtársaimmal megbeszéltük, a 

következő időszakban már inkább nem új intézmények létrehozására, hanem a meglévő 

intézményrendszer jó állapotban tartására, energiahatékonysági fejlesztésekre fogunk 

koncentrálni, hogy legalább a meglévő intézményeinket jó karban, jó állapotban fenn 

tudjuk tartani. Ennek részeként nyújtunk be pályázatot a Tipegő Bölcsőde felújítására is. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni.  
10:24 órakor  

Bali Zoltán alpolgármester kiment az ülésről. 

A testület létszáma: 17 fő 

Böjte Sándor Zsolt képviselő: 

Nagy öröm számomra, hogy a Tipegő Bölcsődét tudjuk újítani, hiszen ha kicsit 

távolabbról is indulok, a gyerekeink először közösségbe, bölcsődébe és óvodába 

kerülnek először, és nagyon fontos, hogy milyen körülmények között kezdik meg a 

közösségi életüket. Az óvodáink és a bölcsődéink nagy része az 1960-as ’70-es ’80-as 

években épült, úgyhogy tényleg nagyon fontos a folyamatos újításuk. Az én 

körzetemben van például a Kosztolányi úti ovi, a Tipegő bölcsi és a Kis utcai óvoda is, 

folyamatosan, minden évben próbálunk fejlesztéseket megvalósítani. A Kosztolányi úti 

óvodában például a tavalyi évben sikerült a tornaszobát megújítani, a Kis utcai 

óvodában és a Tipegő Bölcsődében is kazánfelújítás zajlott az elmúlt évben, amellyel 

tényleg korszerű fűtésrendszer lett kialakítva, és LED-világítások is, tehát a világítás is 

minden egyes óvodában felújításra került, ez nagyon fontos. Most a Tipegő Bölcsőde 

felújítása van soron, a 2004-es évben történt egy nagyobb felújítás, amikor nyílászáró- 

és homlokzatfelújítás történt, most viszont egy nagyobb horderejű fejlesztés indulhat 

meg, hiszen az épület tetőszigetelése történhet meg, napelemek kerülnek a bölcsőde 

tetejére, amit még idén el tudunk indítani. Továbbá nagyon fontos, hogy a fűtés mellett 

a világítás, a villamoshálózat is megújításra kerüljön, ez is a következő években meg 

fog történni, valamint az akadálymentesítés is megtörténik, akadálymentes parkoló, 

mosdó, bejárat lesz kialakítva. Ezek nagyon fontos felújítások, mint említettem, hiszen a 

gyerekeinknek, unokáinknak nem mindegy, hogy milyen körülmények között nőnek. 

Bízom benne, hogy a következő két napirendi pont is, ami óvodákról szól, szintén ilyen 

fontos lesz, és ezzel sokat fogunk segíteni. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Köszönöm szépen képviselő úr kiegészítését. 

További hozzászólás nincs. Újabb pályázatról döntünk, a Tipegő Bölcsőde felújításáról, 

amelynek a keretösszege 204 millió Ft lesz. Felkérem a testület tagjait, a határozati 

javaslat 1. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem a testület tagjait, a határozati javaslat 2. pontjáról is szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

ZMJVÖK 40/2025. (III.20.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése támogatja, 

hogy Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata támogatási 
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kérelmet nyújtson be a Fenntartható humán infrastruktúra - TOP_Plusz-

3.4.1-23 kódszámú pályázati felhívásra a Tipegő Bölcsőde felújítása 

című projekt megvalósítása érdekében. 

A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a támogatási 

kérelem benyújtásáról. 
 

 Határidő:  2025. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

2. A közgyűlés felhatalmazza a polgármestert, hogy a támogatási kérelem 

kedvező elbírálása esetén a támogatási szerződés megkötéséhez és 

hatályba lépéséhez szükséges dokumentumokat beszerezze, és a 

támogatási szerződést aláírja. 

 

Határidő:  2025. december 31.  

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

20. Támogatási kérelem benyújtása a TOP_Plusz-3.4.1-23 kódszámú 

„Fenntartható humán infrastruktúra” elnevezésű felhívásra (Űrhajós utcai óvoda 

felújítása)  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Az Űrhajós utcai óvoda felújítása a célunk, erre 174 millió Ft-ot szánunk a pályázat 

keretein belül.  

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 
10:28 órakor  

Bali Zoltán alpolgármester visszajött az ülésre. 

A testület létszáma: 18 fő 

Bognár Ákos képviselő: 

Böjte képviselő úr nagyon jól felvezette, lényegében véve a mondanivalóm egy részét el 

is mondta. Az ő gyermekei már túl vannak a bölcsődén és az óvodán, nekem az egyik 

óvodás, és a másik nemsokára lesz bölcsődés, úgyhogy kiemelten fontos 

mindkettőnknek ez a téma. A képviselők, akiknek saját területük is van, természetesen a 

városra esküdnek fel, de mindig azért szívügyük a saját körzetükben történő 

fejlesztések. Az én körzetemben is történt iskolafelújítás, útfelújítás, és érdekes módon 

mindkét intézmény, ami itt most szerepel, tehát mind az Űrhajós óvoda, mind a 

Napsugár óvoda mellett lévő bölcsőde már felújításra került, és látjuk, hogy mind az 

óvodákban, mind a bölcsődékben milyen magas szintű szakmai munka van. De 

szerintem elengedhetetlen nekünk tulajdonosként, fenntartóként, hogy ezt a magas 

szintű szakmai munkát műszaki paraméterekkel és műszaki megvalósulásokkal is 

támogassuk, tehát hogy ezek az intézmények megfelelő állagban, megfelelő 

minőségben álljanak rendelkezésre az ott dolgozóknak, illetve az oda járó 

kisgyermekeknek is. Ha megnézzük, ami még fontosabb, ilyen gazdasági helyzetben és 

ilyen energiaárak mellett az egyik legfontosabb fejlesztés az mindig a külső 

hőszigetelés, a villamoshálózatok cseréje, a tetőszigetelés, tehát amik 

energiahatékonyabbá teszik ezeket az intézményeket. Természetesen azért azt is lássuk, 

ha történik egy külső hőszigetelés, akkor azt utána le is kell színezni, tehát ez az épület 

szebb is lesz, nemcsak jobb, illetve ugyanez vonatkozik a belső részek felújítására is, 

vagy akár a lapostető-szigetelésre, hiszen utána lehetséges majd esetenként ezekre a 

szigetelésekre telepíteni napelemet, vagy hasonló plusz fejlesztéseket. Nagyon szépen 
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köszönöm, és folyamatosan egyeztetünk a Műszaki Osztállyal ezen felújítás pontos 

technikai paramétereivel, és szeretnénk, ha ebből az adott keretösszegből a lehető 

leghasznosabban tudnánk ezt az intézményt fejleszteni.  

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Köszönöm szépen képviselő úr kiegészítését. 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással 

elfogadta a határozati pontot. 

Kérem a testület tagjait, a határozati javaslat 2. pontjáról is szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

ZMJVÖK 41/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

 

1. támogatja, hogy Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata 

támogatási kérelmet nyújtson be a Fenntartható humán infrastruktúra -

TOP_Plusz-3.4.1-23 kódszámú pályázati felhívásra az „Űrhajós utcai 

óvoda felújításának” megvalósítása érdekében. 

A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a támogatási 

kérelem határidőn belüli benyújtásáról. 

 

Határidő:  2025. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

2. felhatalmazza a polgármestert, hogy a támogatási kérelem kedvező 

elbírálása esetén a támogatási szerződés megkötéséhez és hatályba 

lépéséhez szükséges dokumentumokat beszerezze, és a támogatási 

szerződést aláírja. 

 

Határidő:  2025. december 31.  

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

21. Támogatási kérelem benyújtása a TOP_Plusz-3.4.1-23 kódszámú 

„Fenntartható humán infrastruktúra” elnevezésű felhívásra (Napsugár Óvoda 

felújítása)  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Újabb intézményi pályázat következik, ahogy Bognár Ákos képviselő úr már utalt rá, a 

Napsugár Óvoda felújítása a következő célunk. Ez a legnagyobb intézményi felújítás, 

360 millió Ft-tal szerepel a tervekben, de hát nagy maga a munka is. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Bognár Ákos képviselő: 

Mint ahogy látjuk, itt majdnem kétszer akkora keretösszegről beszélünk, de ennyivel 

nagyobb is a munka, hiszen itt van ebben az óvodában egy konyha is, és régóta húzódik 
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ennek a konyhának a megfelelő szintű felújítása. Minden évben próbáltunk valamennyit 

fejleszteni rajta, de ezek nem mindig bizonyultak elégnek, de most eljött a pillanat, 

hogy teljes mértékben meg tudjuk újítani. Illetve itt a fűtéstechnika is eggyel vagy 

kettővel régebbi, tehát értsük ebbe a kazánt, a fűtőtesteket és minden egyebet, úgyhogy 

ennek is nagyon fontos, és ideje már, megérett már a cserére. Mindezek mellett 

természetesen a nyílászárók cseréje, lapostető-szigetelés, villamos- és gépészeti 

felújítások. Azt gondolom, hogy itt most egy olyan minőségű felújítást tudunk 

megvalósítani, ami a következő 20 évre ezt az óvodát teljes mértékben megfelelő 

állapotra hozza.  

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással 

elfogadta a határozati pontot. 

Kérem a testület tagjait, a határozati javaslat 2. pontjáról is szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

ZMJVÖK 42/2025. (III.20.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése támogatja, 

hogy Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata támogatási 

kérelmet nyújtson be a Fenntartható humán infrastruktúra -TOP_Plusz-

3.4.1-23 kódszámú pályázati felhívásra a Napsugár Óvoda felújítása 

projekt megvalósítása érdekében. 

 A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a támogatási 

kérelem benyújtásáról. 

 

Határidő:  2025. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

2. A közgyűlés felhatalmazza a polgármestert, hogy a támogatási kérelem 

kedvező elbírálása esetén a támogatási szerződés megkötéséhez és 

hatályba lépéséhez szükséges dokumentumokat beszerezze, és a 

támogatási szerződést aláírja. 

 

Határidő:  2025. december 31.  

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

22. Támogatási kérelem benyújtása a TOP_Plusz-6.2.1-23 kódszámú 

„Fenntartható versenyképes városfejlesztés” elnevezésű felhívásra (Északi Ipari 

Park infrastrukturális fejlesztése - módosítás)  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Az utolsó TOP Plusz pályázat szerepel előttünk, a „Fenntartható versenyképes 

városfejlesztés” elnevezésű felhíváson belül az Északi Ipari Park infrastrukturális 

fejlesztése esetében tudunk módosítani, hiszen szerencsére az E.on-tól kapott ajánlat 

alacsonyabb. Ez azt jelenti, hogy van olyan szabad forrás, aminek köszönhetően egy 
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plusz pontként be tud kerülni a Ságodi patak mederrendezése csapadékvíz-elvezetés 

biztonságossá tétele címszó alatt.  

Kérdezem alpolgármester urat, szeretné-e kiegészíteni. Nem kíván szólni. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem a testület tagjait, a határozati javaslat 2. pontjáról is szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

ZMJVÖK 43/2025. (III.20.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése támogatja, 

hogy a ZMJVÖK 201/2024. (XII.12.) határozatában már elfogadott, a 

TOP_Plusz-6.2.1-23 kódszámú, Fenntartható versenyképes 

városfejlesztés c. felhívásra „Északi Ipari Park infrastrukturális 

fejlesztése” projekt megvalósítása érdekében benyújtandó pályázat az 5. 

Ságodi patak mederrendezése a csapadékvíz biztonságos elvezetése 

érdekében, ponttal egészül ki, és Zalaegerszeg Megyei Jogú Város 

Önkormányzata támogatási kérelmet ezek alapján nyújtja be.  

 A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a támogatási 

kérelem határidőn belüli benyújtásáról. 

 

Határidő: 2025. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

  

2. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

felhatalmazza a polgármestert, hogy a támogatási kérelem kedvező 

elbírálása esetén a támogatási szerződés megkötéséhez és hatályba 

lépéséhez szükséges intézkedéseket megtegye és a támogatási szerződést 

aláírja. 

 

Határidő: 2025. december 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

23. Zalaegerszeg helyi autóbusz menetrendjének módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Tisztelt képviselőtársaim kaptak egy kiegészítést a 23. számú napirendi ponthoz, amely 

a bizottsági döntéseket is tartalmazza.  

Átfogó indoklásra pedig szót adok Gecse Péter alpolgármester úrnak. 

 

Gecse Péter alpolgármester: 

Ezen a héten a Gazdasági Bizottság, a Műszaki Bizottság, a Pénzügyi Bizottság és az 

Ügyrendi, Jogi és Vagyonnyilatkozatot Ellenőrző Bizottság egy együttes ülést tartott, 

ahol azt gondolom, hogy a menetrenddel kapcsolatban minden részletre menően 

kaphattunk egy tájékoztatót, részben bizottság elnök uraktól, Rózsa Tamás úrtól, illetve 

jómagam is a képviselőknek, illetve a külsős bizottsági tagoknak egy átfogó tájékoztatót 
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adtunk, és örömteli, hogy minden bizottság egyhangúlag támogatta ezt az elképzelést. 

Tulajdonképpen ennek a módosításnak, illetve fogalmazhatok úgy is, hogy 

aktualizálásnak azért van előzménye, hiszen az elmúlt években komoly szakmai és 

megfeszített munkát folytatott az önkormányzat akkor még a Volánbusz 

szakembereivel, és hosszú évek előkészítő munkája után, egy jó 1,5 év előkészítő 

munka után 2023. március 18.-án életbe lépett az új hálózati és menetrendi struktúra. 

Ezen még két kisebb aktualizálás és korrekció történt április 27.-én, illetve június 3.-án 

még a 2023-as évet tekintve. Akkor is, amikor ezt igénybe vehette az utazóközönség, 

már akkor is azt mondtuk és kommunikáltuk, hogy természetesen ezt folyamatosan 

figyelemmel fogjuk kísérni, folyamatosan monitorozni fogjuk, és ez idő alatt is nagyon 

sok önkormányzati, képviselői jelzés, lakossági jelzés, és természetesen a nagy 

foglalkoztatóktól, kisebb-nagyobb foglalkoztatóktól is érkeztek kérések, amelyeket 

folyamatosan vizsgáltunk és próbáltuk menetrendi javaslatként megfogalmazni. Az 

időzítés miért pont most van? Szerencsére hamarosan befejeződik a Kosztolányi 

projekt, ami, azt gondolom, hogy a belvárosi közlekedést is, ahogy már szó is esett róla, 

nagymértékben átalakítja, és ez természetesen hatással van a helyi közösségi 

közlekedésre, a helyi buszközlekedésre is. Ezért úgy gondoltuk, hogy az eddigi 

észrevételeket, amelyek az elmúlt 1-1,5 esztendőben megfogalmazódtak, ezt ezzel az 

időponttal együtt próbáljuk aktualizálni, és ezt természetesen menetrendi formába 

önteni. Alapvetően a változás tulajdonképpen a Kosztolányi projektet érintően az, hogy 

megpróbálunk minél több viszonylatot a Kossuth utcáról a Kosztolányi utca irányába 

terelni. Mindez azt jelenti, hogy korábban a Kossuth utcán mintegy 176 viszonylat 

közlekedett, most ezt a változás után 77 lenne, a Kosztolányi utcán pedig 112 viszonylat 

közlekedne majd. A Kosztolányi utca vonatkozásában azt kell tudni, hogy alapvetően a 

Kosztolányi utcán a vasútállomás irányába közlekedő buszok közlekednek majd a 

jövőben, illetve a helyközi járatok, a Kossuth utcán pedig igazából a Kertváros és a 

Bazita irányba közlekedő buszok maradnának. Természetesen fontos, hogy a következő 

időszakban, ahogy már szó esett arról is, hogy mindenki minél teljesebb körűen tudja 

használni majd az új forgalmi rendet a belvárosban, természetesen ehhez a helyi 

közösségi közlekedésnek, a buszoknak is alkalmazkodni kell majd. A Kosztolányi 

projektet érintően pedig azt gondolom, hogy nagyon fontos volt, és az elmúlt 

hónapokban, de akár azt mondom, hogy az elmúlt 1,5-2 évben is sokszor elhangzott, 

hogy a kórháznak a megközelítésén javítanunk kell. Szerencsére a kórház mellett egy új 

buszmegálló elkészült, amit már egyébként több mint egy hónapja a Kertváros 

irányából érkező viszonylatok használni is tudnak, egyébként a lakosság részéről ez egy 

nagyon komoly kérés volt, és a visszajelzések is pozitívak voltak. A többi járatot 

érintően pedig igazából annyit szeretnék csak elmondani, hogy az utasszámlálási 

adatok, illetve a lakossági jelzések alapján született meg ez a koncepció, valamint 

korábban minden esztendőben úgy működött a Mindenszentek környéki temetői 

kiszolgálás, menetrend, ami mindig aktuálisan változott, hogy a Volánbusz megkérte az 

önkormányzatot, mi természetesen ezt visszaigazoltuk, ez most egyébként egy 

automatizmusként megjelenik majd a menetrendben. A bevezetés időpontja április 26., 

hiszen próbáltunk a döntés után megfelelő időt hagyni ahhoz, hogy ezt megfelelő 

csatornákon, online, akár az iskolai rendszereken keresztül, illetve a nyomtatott sajtón 

keresztül is megfelelően tudjuk kommunikálni. Azt gondolom, hogy az, hogy melyik 

busz közlekedik majd a Kossuth utcán, illetve a Kosztolányi utcán, ezt azért majd át kell 

látni és meg kell szokni, de azt gondolom, hogy ebben a Volánbusz is minden segítséget 

meg fog adni részünkre, és természetesen majd a menetrendi tájékoztatás is megtörténik 

minden buszmegállóban. Itt majd nyilván az emberi erőforrás vonatkozásában is kérjük 

majd a Volánbuszt, hogy abban az időszakban, amikor ez az új közlekedési rend teljes 

mértékben, teljes értékűen el tud indulni, akkor ők is ott fizikailag a helyszínen is 
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segítsenek. Természetesen az elmúlt időszak változásait lekövetve, fontos az, hogy lesz 

egy új menetrendi füzet is, ami majd elérhető lesz a megfelelő értékesítési helyszíneken. 

Nagyon bízom benne, ahogy az elmúlt időszak egyeztetései alapján sikerült egy 

konszenzusos javaslatot a közgyűlés elé hoznunk, ezt természetesen egyhangúlag el 

tudjuk majd fogadni és támogatni, és azon leszünk, hogy minden vonatkozásban a 

megfelelő platformokon tudjuk majd ezt minél szélesebb körben kommunikálni és 

eljuttatni a lakossághoz. Többet nem szeretnék elmondani, azt gondolom, hogy nálam 

hitelesebb Rózsa Tamás úr, esetleg a részletekbe menően, ha lesz kérdés, de az elmúlt 

hetekben, illetve a bizottsági üléseken, és több fórumon részletekbe menően is 

kitárgyaltuk. Tehát alapvetően a változás a Kosztolányi projekt miatt van, lakossági, 

önkormányzati kérések miatt, és az utasszámlálási adatok alapján, hiszen amikor 

korábban 2023-ban ez az új hálózati és menetrendi struktúra életbe lépett, akkor azért 

már láttuk, hogy folyamatosan utast is kell számlálni, és nézni kell, hogy melyik 

viszonylatoknak a kihasználtsága milyen, hiszen azért ott akkor egy komoly 

koncepcionális változás volt a helyi közösségi közlekedésben. Azt gondolom, hogy ez a 

munka sohasem áll meg, és ezt mindig figyelni és monitorozni kell, de én azt gondolom, 

hogy most elértünk egy olyan mérföldkövet, amikor talán ez az elmúlt évek munkája 

egy kicsit nyugvópontra kerülhet. A belváros vonatkozásában, tehát a Kosztolányi és a 

Kossuth utca forgalmi viszonyait tekintve biztos, hogy ezt majd még a jövőben figyelni 

kell, hiszen azért ha az elmúlt évekbe visszagondolunk, és a Kosztolányi projektnek a 

kiindulópontját is egy kicsit megidézzük magunkban, akkor alapvetően ennek az volt a 

célja, hogy a belváros Kossuth utcai részének a minél nagyobb volumenű 

forgalommentesítése történjen meg. Még két dolog. A Kosztolányi utcára próbáljuk 

majd a helyi járatok mellé a helyközieket terelni, és fontos az is, hogy a szerződéses 

járatok se a Kossuth utcán közlekedjenek, hanem a Kosztolányi utcán, hiszen ott azért 

egy szélesebb útpálya áll rendelkezésre, és egy nagyobb teherbírású útszakasz is. Ez 

irányban is majd teszünk lépéseket, és nyilván felhívjuk a szerződéses járattal 

foglalkozó cégeket is, hogy próbálják meg mindenképpen a Kosztolányi utca irányába 

áthelyezni a súlyponti közlekedést. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Köszönöm szépen alpolgármester úr munkáját és a felvezetést is. Szeretném 

megkérdezni Rózsa Tamás urat, hogy szeretné-e kiegészíteni az elhangzottakat.  

 

Rózsa Tamás megyei forgalmi üzemvezető: 

Alpolgármester úr nagyon jól fölvezette tulajdonképpen az előterjesztésnek a lényegét. 

Tulajdonképpen 5 különböző csomagból állt össze, és kimondottan a Kosztolányi út 

kétirányúsítása projektjének a végéhez igazítva gondoltuk bevezetni ezt a menetrend 

módosítást. Két utasszámlálás előzte meg ezt a javaslati csomagot, tavalyelőtt még 

ősszel, iskolaidőszakban számoltuk az utasokat, illetve tavaly nyár során a tanszünetes 

forgalmat és a hétvégi forgalmat mértük fel kéthetes időszakban, ez adja tulajdonképpen 

a gerincét a módosításnak. De valóban jöttek munkáltatóktól is kérések, például a 

Zalaco-tól, illetve a kollégáink is jeleztek csatlakozásokkal kapcsolatos problémákat, 

utaspanaszok is érkeztek többször átszállási kapcsolatok hiányára vonatkozóan, illetve 

vannak olyan, most megoldásra kerülő problémák, amik gyakorlatilag 2 éve is már 

kérésként fogalmazódtak meg, akár a lakossági fórumok, akár az online kikérdezés 

során. Gondolok itt például a Déli Ipari Parkból Apátfára közlekedőknek az eljutási 

lehetőségére, vagy Hatházáról a 7:15-ös időszakban egy új eljutási lehetőségnek a 

megnyitására. Április 26.-tól tervezzük a módosítást, valóban tervezzük egy teljesen új 

menetrendi füzetnek a kiadását, hiszen a 23-as, 24-es viszonylatok kivételével szinte az 

összes vonalat érinti, akárcsak egy-egy módosítás. Természetesen jelen leszünk 
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személyesen is, hiába hétvégére esik a módosítás, már szombat vasárnapi napokon, és a 

munkanapokon is a Kossuth utcai megállókban tervezzük, hogy élőerővel is segítjük az 

utastájékoztatást, illetve az utasoknak az eligazodását. Készülünk újabb módosításokra 

is, itt kimondottan Bazitára gondolok, amit részben helyi, részben helyközi autóbusz-

járatok szolgálnak ki. Az autóbuszoknak az útvonal módosítása csak egyszerre történhet 

meg, hogy elkerüljük azt, hogy az utasoknak nemcsak azt kell fejben tartani, hogy hány 

órakor jön egy autóbusz, hanem azt is, hogy az most egy helyi vagy helyközi 

autóbuszjárat lesz, és ez alapján eldönteni, hogy most a Paracelsus gyógyszertár előtt 

kell fölszállni a buszra, vagy pedig az uszodánál. Terveink szerint, javaslatunk szerint a 

Kosztolányi utcán közlekednének ezek az autóbuszok is, de a bevezetést a helyközi 

módosításokhoz kell igazítani, ami legközelebb várhatóan a tanszünet kezdetével fog 

megtörténni. A munkánk nem áll le, hiszen továbbra is kapunk kéréseket, 

észrevételeket, bizottsági ülésen is kaptam kérést a 18-as, 19-es járatoknak a 

közlekedésével kapcsolatban a Kertváros irányába, a délutáni időszakban 1-2-3 perc 

eltéréssel indulnak el a Széchenyi térről, és ha valaki éppen nem éri el egyiket se, akkor 

kénytelen fél órát várni a következő autóbuszra. Ha kialakul ez az új közlekedési rend 

április végén, akkor megnézzük, hogy mi módon tudjuk vagy az egyiket, vagy a másikat 

legalább egy negyed órával arrébb rakni, hogy ütemesen közlekedjenek a Kertváros 

irányába az autóbuszok. Szóval dolgozunk tovább, és fogjuk keresni az önkormányzatot 

természetesen minden jobbító szándékú javaslatunkkal a jövőben is. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Köszönöm szépen Rózsa Tamás úrnak a kiegészítést!  

Kérdezem képviselőtársaimat, hogy akár alpolgármester úr felé, akár Rózsa Tamás úr 

felé van-e észrevétel, jelzés, kérdés a menetrendhez kapcsolódóan. 

 

Major Zsolt képviselő: 

Meg szeretném köszönni Önöknek a rugalmas hozzáállást a város forgalmához, 

tömegközlekedéséhez, hiszen tényleg szinte minden szempontot figyelembe vesznek 

arra, hogy ez a fajta közlekedés javulhasson. Ezt szeretném megköszönni ezúton, illetve 

egy javaslatom is lenne, ha szabad. Andráshida irányából, aktuális időszakokban, 

gondolok itt a nyárra, egy megközelítési lehetőséget legyenek kedvesek kitalálni, 

megtervezni, nyilván, hogy az alkalmakra és időszakokra vonatkozzon. Többen jelezték 

irányomba, hogy nem mindenki tud abból az irányból gyalog kimenni a Gébárti-tóra, 

úgyhogy ebben kérném a segítséget.  

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérem Rózsa Tamás urat, hogy majd akkor ez ügyben nézze meg a lehetőségeket, és 

csatoljon is vissza majd képviselő úrnak! 

 

Rózsa Tamás megyei forgalmi üzemvezető: 

A Gébárti-tó környékének az elérése a 2 évvel ezelőtt bevezetett menetrend módosítási 

koncepcióban szerepel, tehát a Volán adott le ilyen célú javaslatot, éppen a turisztikai 

szezon bevezetésére. Akkor elvetésre került, kimondottan a költségvonzata miatt. 

Természetesen meg fogjuk nézni! A tanszünetben most lesz több módosítás, ezek a 

módosítások egyébként a nyári időszakban egy autóbusznak a forgalomból való 

kivonását eredményezik, így tulajdonképpen kapacitásunk is lenne erre, természetesen 

az önkormányzat döntésének függvényében. 
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Balaicz Zoltán polgármester: 

Az elmúlt időszakban valóban sok olyan fejlesztés volt a Gébárti-tó környékén, illetve 

láthatóan az Aquacity tavalyi szezonja is rendkívül jól sikerült, ami arra ösztökél 

bennünket, képviselő úrral egyetértve, hogy nézzük, legalábbis vizsgáljuk ennek a 

lehetőségét, hogy hogyan lehet majd ezt változtatni, bővíteni.  

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta az előterjesztést, és az 

alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 44/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése elfogadja a 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata és az ÉNYKK Északnyugat-

magyarországi Közlekedési Központ Zrt. (jogutódja: Volánbusz Zrt., 2025. 

január 01. napjától MÁV Személyszállítási Zrt.) között 2018. december 10. 

napján, Zalaegerszeg Megyei Jogú Város helyi közúti közforgalmú, 

autóbusszal végzendő személyszállítási szolgáltatás feladatainak ellátására 

létrejött közszolgáltatási szerződés közös megegyezéssel történő - az 

előterjesztés 2. számú melléklete szerinti - 8. számú módosítását. 

 

A közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a közszolgáltatási szerződés 8. 

számú módosításának aláírására.  

 

Határidő:  2025. április 20. 

Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

További jó munkát kívánok! 

 

 

24. A Bazitai út 0255/24 hrsz.-ú ingatlan belterületbe vonásához szükséges 

terület-felhasználási célt tartalmazó döntés meghozatala 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A Műszaki Bizottság elnökét kérdezem, szeretné-e kiegészíteni az anyagot. Nem kíván 

szólni. Bizottsági szakaszban alaposan kitárgyalták. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 45/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Zalaegerszeg 

0255/24 hrsz-ú ingatlan belterületbe vonási engedélyezési eljárásának 

lefolytatásához a területfelhasználási célt az alábbiakban határozza meg: 

- A Zalaegerszeg, 0255/24 hrsz-ú ingatlan lakóterület kialakítása céljából kerül 

belterületbe. 

 

A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a költségviselésről szóló 

megállapodás megkötése és annak a másik szerződő fél részéről történő 
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teljesítése után a település fejlesztése céljából a belterületbe vonási eljárást 

folytassa le. 

 

Határidő: 2029. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

25. A Zala-Müllex Kft. röpítő törőgép beszerzésének jóváhagyása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A napirendi pontunk a Zala-Müllex Kft. röpítő törőgép beszerzésének jóváhagyása – 

bármit is jelentsen ez. Most már több mint tízéves ez a gép, aminek a karbantartása 

gazdaságosan nem megoldható, éppen ezért a cég saját forrásból szeretné megoldani a 

pótlását. Mi ahhoz járulunk hozzá, hogy a cég ebből a saját rendelkezésre álló forrásból, 

maximum nettó 250 millió Ft értékben megvásárolja a röpítő törőgépet.  

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 46/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Zala-Müllex 

Kft. Alapító okiratának 9. f.) pontja alapján jóváhagyja a Társaság röpítő 

törőgép beszerzését, és az ahhoz kapcsolódó adásvételi szerződés megkötését 

maximum nettó 250.000.000 Ft értékben.  

A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a társaság vezető 

tisztségviselőjét tájékoztassa.  

 

Határidő:  2025. március 30. 

Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

26. Zalaegerszegi Egyesített Bölcsődék Alapító Okiratának módosítása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A következőkben számos technikai módosítás kerül elénk, hiszen központi törvényi 

szabályozás értelmében új szakágazat számokat kellett nekünk is meghatározni az egyes 

intézménytípusokban, és ez magával hozza az alapító okiratok módosítását. Először a 

Zalaegerszegi Egyesített Bölcsődék alapító okiratának módosítása történik meg az új 

szakágazati szám besorolás miatt. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 47/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Zalaegerszegi 

Egyesített Bölcsődék alapító okiratot módosító okiratát és módosításokkal 
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egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát az előterjesztés 1. melléklete 

szerinti tartalommal a törzskönyvi bejegyzés napjával elfogadja. 

 

A közgyűlés felkéri a polgármestert a módosító és a módosításokkal egységes 

szerkezetbe foglalt alapító okirat aláírására és a szükséges további intézkedések 

megtételére. 

Egyidejűleg felhatalmazza a polgármestert, hogy az alapító okirat tartalmát 

nem érintő változás esetén a közgyűlés összehívása nélkül elfogadja az alapító 

okirat módosítását. 

 

Határidő: 2025. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

27. Kulturális intézmények alapító okiratainak módosítása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Itt is új szakágazati számok kerülnek be, 5 pontban fogunk dönteni. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem a testület tagjait, a határozati javaslat 2. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem, a határozati javaslat 3. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 

18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem, a határozati javaslat 4. pontjáról is szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem, a határozati javaslat 5. pontjáról is szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

ZMJVÖK 48/2025. (III.20.) határozata 

 

1. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

Keresztury Dezső Városi Művelődési Központ alapító okiratot módosító 

okiratát és módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát 

az előterjesztés 1. melléklete szerinti tartalommal a törzskönyvi 

bejegyzés napjával elfogadja. 

 

 A közgyűlés felkéri a polgármestert a módosító és a módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat aláírására és a szükséges 

további intézkedések megtételére. 

 Egyidejűleg felhatalmazza a polgármestert, hogy az alapító okirat 

tartalmát nem érintő változás esetén a közgyűlés összehívása nélkül 

elfogadja az alapító okirat módosítását. 

 

Határidő: 2025. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 
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2. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Hevesi 

Sándor Színház alapító okiratot módosító okiratát és módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát az előterjesztés 2. melléklete 

szerinti tartalommal a törzskönyvi bejegyzés napjával elfogadja. 

 

 A közgyűlés felkéri a polgármestert a módosító és a módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat aláírására és a szükséges 

további intézkedések megtételére. 

 Egyidejűleg felhatalmazza a polgármestert, hogy az alapító okirat 

tartalmát nem érintő változás esetén a közgyűlés összehívása nélkül 

elfogadja az alapító okirat módosítását. 

 

Határidő: 2025. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

3. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Griff 

Bábszínház alapító okiratot módosító okiratát és módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát az előterjesztés 3. melléklete 

szerinti tartalommal a törzskönyvi bejegyzés napjával elfogadja. 

 

 A közgyűlés felkéri a polgármestert a módosító és a módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat aláírására és a szükséges 

további intézkedések megtételére. 

 Egyidejűleg felhatalmazza a polgármestert, hogy az alapító okirat 

tartalmát nem érintő változás esetén a közgyűlés összehívása nélkül 

elfogadja az alapító okirat módosítását. 

 

Határidő: 2025. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

4. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

Zalaegerszegi Múzeumok Igazgatósága alapító okiratot módosító okiratát 

és módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát az 

előterjesztés 4. melléklete szerinti tartalommal a törzskönyvi bejegyzés 

napjával elfogadja. 

 A közgyűlés felkéri a polgármestert a módosító és a módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat aláírására és a szükséges 

további intézkedések megtételére. 

 Egyidejűleg felhatalmazza a polgármestert, hogy az alapító okirat 

tartalmát nem érintő változás esetén a közgyűlés összehívása nélkül 

elfogadja az alapító okirat módosítását. 

 

Határidő: 2025. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

5. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Deák 

Ferenc Megyei és Városi Könyvtár alapító okiratot módosító okiratát és 

módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát az 

előterjesztés 5. melléklete szerinti tartalommal a törzskönyvi bejegyzés 

napjával elfogadja. 

 



 51. oldal / 69 

 

 ZMJVÖ Közgyűlése nyilvános ülés jegyzőkönyve 

2025. március 20. 

 
 

 A közgyűlés felkéri a polgármestert a módosító és a módosításokkal 

egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat aláírására és a szükséges 

további intézkedések megtételére. 

 Egyidejűleg felhatalmazza a polgármestert, hogy az alapító okirat 

tartalmát nem érintő változás esetén a közgyűlés összehívása nélkül 

elfogadja az alapító okirat módosítását. 

 

Határidő: 2025. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

28. A Zalaegerszegi Család- és Gyermekjóléti Központ alapító okiratának 

módosítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Szintén új szakágazati szám kerül be a Zalaegerszegi Család- és Gyermekjóléti Központ 

alapító okiratába. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 49/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Zalaegerszegi 

Család- és Gyermekjóléti Központ alapító okiratot módosító okiratát és 

módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát az előterjesztés 1. 

melléklete szerinti tartalommal 2025. április 1-jei hatállyal elfogadja. 

A közgyűlés felkéri a polgármestert a módosító és a módosításokkal egységes 

szerkezetbe foglalt alapító okirat aláírására és a szükséges további intézkedések 

megtételére. 

 

Határidő: 2025. március 31. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

29. Betöltetlen felnőtt háziorvosi körzet ellátására pályázat kiírása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Az elmúlt hónapokban szerencsére több pozitív döntést is tudtunk hozni, hiszen mind 

fogorvosi, mind háziorvosi pályázatra volt jelentkező, és ezeket a praxisokat betöltöttük. 

Azonban az elmúlt 3 pályázati kiírásra sem jelentkezett senki a VIII. számú felnőtt 

háziorvosi körzetben, a helyettesítést Dr. Szél Szilvia látja el. Azonban azt is tudniuk 

kell képviselőtársaimnak, hogy mivel most már jelentős idő telt el, és harmadszor írtuk 

ki a pályázatot, most már negyedszer is próbálkozunk vele, így ez a körzet tartósan 

betöltetlenné vált, ami azt jelenti, ha lesz pályázó, és sikeresen pályázik, ő az alapbére 

mellett további nettó 12 millió Ft támogatást is felvehet, tehát havi nettó 1 millió Ft 

plusz támogatásban részesül. Bízunk benne, hogy ennek hatására most már igazán lesz 

pályázó, aki betölti majd ezt a háziorvosi praxist. 
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Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 50/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a tartósan 

betöltetlen zalaegerszegi VIII. számú felnőtt háziorvosi körzet ellátására 

nyilvános pályázatot ír ki az alábbiak szerint: 

 

Pályázatot meghirdető szerv: Zalaegerszeg Megyei Jogú Város 

Önkormányzata 8900 Zalaegerszeg, Kossuth utca 17-19. Tel.: 92/502-100 

Meghirdetett munkahely és beosztás: háziorvos [zalaegerszegi VIII. számú 

felnőtt háziorvosi körzet, a körzet lakosságszáma: 3 687 fő, betegkártya száma: 

1941 fő (2024. decemberi adat).] 

 

Pályázati feltételek: 

➢ az önálló orvosi tevékenységről szóló 2000. évi II. törvényben, valamint a 

törvény végrehajtásáról szóló 313/2011. (XII.23.) Korm. rendeletben, 

továbbá a háziorvosi, házi gyermekorvosi és fogorvosi 

tevékenységről szóló 4/2000. (II. 25.) EüM rendeletben előírt képesítési 

előírásoknak való megfelelés, 

➢ magyar állampolgárság, 

➢ büntetlen előélet, 

➢ orvosi munkakör betöltésére való egészségügyi alkalmasság. 

 

A pályázathoz csatolni kell: 

➢ a végzettséget, szakirányú képzettséget igazoló okiratok másolatát, 

➢ részletes szakmai önéletrajzot, 

➢ 3 hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítványt, 

➢ az egészségügyi alkalmasság igazolását, 

➢ a háziorvosi körzet ellátásának módjáról (önállóan, alkalmazottként) szóló 

nyilatkozatot, 

➢ amennyiben a háziorvosi tevékenységet önállóan, vállalkozási formában 

kívánja ellátni, abban az esetben a vállalkozás meglétét igazoló 

dokumentum másolatát (társas vállalkozás esetén alapító 

okirat/alapszabály vagy a cégbírósági bejegyzést igazoló okirat másolata, 

egyéni vállalkozás esetén a nyilvántartásba vételről szóló dokumentum 

másolata), 

➢ a pályázó nyilatkozatát arról, hogy a pályázati anyagban foglalt személyes 

adatainak a pályázati eljárással összefüggő kezeléséhez hozzájárul, 

➢ hozzájáruló nyilatkozatát arról, hogy az eljárásban résztvevők a pályázati 

anyagot megismerhetik, 

➢ a pályázó nyilatkozatát arról, hogy a pályázat elbírálását zárt ülésen kéri, 

vagy hozzájárul annak nyilvános tárgyalásához. 

 

A pályázatok elbírálása során – az alábbi sorrendben, az alábbiak szerinti 

súlyszámok figyelembevételével - előnyt jelentő szempontok: 

a) a háziorvosi szakvizsga megléte (súlyszám: 50%; szakvizsgánként 50 pont, 

maximum két szakvizsga vehető figyelembe, nincs háziorvosi szakvizsga: 1 

pont), 
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b) hosszabb idejű szakmai tapasztalat (súlyszám: 20%; 0-15 évig összesen 100 

pont – 3 évente 20 pont), 

c) a háziorvosi körzet ellátásának módja (súlyszám: 30%) 

- önállóan (100 pont) 

- alkalmazottként (50 pont) 

 

A tevékenység kezdete: 2025. szeptember 01. 

 

A működés finanszírozása: 

- Az egészségügyi szolgáltatás gyakorlásának általános feltételeiről, valamint a 

működési engedélyezési eljárásról szóló 96/2003. (VII. 15.) Korm. rendelet 

értelmében a tevékenység végzéséhez és az Egészségbiztosítási Alapból 

történő finanszírozáshoz a területileg illetékes egészségügyi államigazgatási 

szerv által kiadott érvényes működési engedéllyel kell rendelkeznie. 
 

A pályázatokat Zalaegerszeg Megyei Jogú Város polgármesteréhez kell 

benyújtani. 

 

Benyújtási határidő: 2025. április 17.  

 

Részletes információ kérhető a Polgármesteri Hivatal Polgármesteri Kabinet 

Humánigazgatási Csoportjától (Zalaegerszeg, Kossuth Lajos utca 17-19., 

Tel.:502-100/213 mellék). 

 

A pályázatokról Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

a 2025. május 15-i ülésén dönt. 

 

A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a pályázati felhívás meghirdetéséről 

gondoskodjon.   

 

Határidő:  2025. március 24. 

Felelős:     Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

30. Kovács Károly szobrának felállítása 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Az idei esztendőben 140 éves jubileumot ünneplünk, hiszen 1885. május 13.-án lett 

Zalaegerszeg rendezett tanácsú város, és a 140 éves évfordulóhoz kapcsolódóan 

tervezzük felállítani első polgármesterünk, Kovács Károly szobrát, aki 1885-től 1895-

ig, 10 éven keresztül töltötte be a városvezetői posztot. Érdekesség, hogy bár minden 

esztendőben találkozunk Kovács Károly domborművénél, valójában ez az ő sírköve volt 

annak idején, nem egy kifejezetten az ő emlékére felállított dombormű, hanem az ő 

síremléke, amit amikor megszüntették a mai uszoda területén lévő egykori temetőt, 

akkor már nem került át a Göcseji úti temetőbe, hanem itt helyezték el, a róla elnevezett 

téren, a Kovács Károly téren. Azonban pont talán emiatt, és elfeledve az utókor által 

azt, hogy ez egy sírkő, valójában soha nem állítottunk valódi emléket az első 

polgármesterünknek, ezért gondoltuk azt, hogy mivel szerencsére a Miniszterelnökség 

támogatása erre forrást biztosít, és nekünk saját önkormányzati pénzünkbe nem kerül, 

talán a 140 éves évfordulón érdemes a mellszobrát is felállítani Kovács Károlynak. 
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Azonban a régi hagyományokat sem szabadna elfelejtenünk, így én azzal a javaslattal 

szeretnék élni a képviselőtestület felé, hogy amellett, azon túl, hogy Czobor Mátyás 

szobra, és majd a további polgármesterek szobra mellett az első polgármesterünk 

szobra, mellszobra is elkészül a Május 1. ligetben, a régi hagyományokat őrizzük meg, 

és egyébként a Kovács Károly téren, az egykori sírkőnél emlékezzünk majd meg ezután 

is a városnapi ünnepségek keretén belül, ott rójuk le tiszteletünket és kegyeletünket az 

első polgármester előtt. Ennyi kiegészítést szerettem volna tenni. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. 

 

Major Zsolt képviselő: 

Örömmel üdvözlöm az elképzelést, annyi kiegészítést hozzá, ha javasolhatom, hogy 

minél előbb próbáljuk megtervezni, hogy a szoborparkot hogyan szeretnénk, milyen 

formában nézzen ki. 
10:56 órakor  

Böjte Sándor Zsolt képviselő kiment az ülésről. 

A testület létszáma: 17 fő 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Czobor Mátyás mellszobra már áll, és nyilván meghatározta ez az első szobor, hogy 

merre tovább, és hogyan folytassuk. Azonban annak idején eleve úgy terveztük, hogy 

előtte még lesznek ilyen alkotások, úgyhogy Kovács Károly mellszobra úgy lesz 

elhelyezve, hogy utána Botfy Lajosnak, Várhidy Lajos polgármester úrnak, Keresztury 

Józsefnek is lesz helye, tehát el tudjuk helyezni ezeket a mellszobrokat is, majd utána 

folytatjuk. Aztán a történészekkel utána le kell ülnünk, mert Tamásy polgármester úr és 

utána még Baráth Ferenc szobra esetében, és Mikula Szigfrid esetében sincs probléma, 

azonban volt egy polgármester, aki utána börtönbe került, mert lakásokkal üzérkedett. 

Béres Katalint céloztam meg azzal a kérdésemmel, hogy ott például mit csináljunk 

majd, és őneki hogyan állítsunk emléket? Mert egyik oldalról igaz, hogy a város 

polgármestere volt, ez történelmi tény, de hát azért mégiscsak nagyon rövid ideig volt, 

néhány hónapig, és hát úgy végezte, ahogy. Úgyhogy majd Baráth Ferenc után itt lesz 

egy hiátus, amiről beszélnünk kell, és utána pedig nyilván folytatnánk a 

tanácselnökökkel, Nátrán tanácselnök úrtól kezdve egészen Kustos Lajosig. Ott 

befejeznénk természetesen, ahol még él egykori előd, tehát nyilván onnan nem mennénk 

tovább, de ez is hosszú éveken keresztül fog megvalósulni, és nyilván ehhez a ligeten 

belül a sétányt is hozzá kell igazítani. Ezzel is egyetértek! 

Ha további hozzászólás nincs, akkor Horváth Gábor osztályvezető-helyettes úrnak 

szeretnék annyit jelezni, hogy a feliratoknál most úgy van az előterjesztésben, hogy 

Kovács Károly 1885-1895 Zalaegerszeg első polgármestere. De ha a név alatt van az 

évszám, az félreérthető lenne, tehát olyan, mintha az életére vonatkozna. Kérem majd 

felcserélni, tehát úgy legyen, hogy Kovács Károly Zalaegerszeg első polgármestere 

1885-1895. Ennyi kiegészítést szerettem volna tenni. Ha minden jól megy, a szobrot 

május 16.-án, pénteken fogjuk avatni. 

További hozzászólás nincs. Felkérem a testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazással elfogadta az előterjesztést, és az 

alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 51/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Béres János 

szobrászművész Kovács Károly mellszobrát a Május 1. ligetben kívánja 

elhelyezni. 
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A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a szobor 

elhelyezéséről, valamint ünnepélyes felavatásáról. 

 

Határidő:  a szobor elhelyezésére és ünnepélyes felavatására 2025. május 13. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

31. Az „Együtt a Zalaegerszegi Biliárdért Sportegyesület” névhasználati 

kérelme  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Minden egyes alapítvány és egyesület, ha használni akarja a város nevét, akkor ahhoz a 

közgyűlésnek hozzá kell járulni. Sok sikert kívánok a sportegyesületnek! 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 52/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése hozzájárul 

ahhoz, hogy az „Együtt a Zalaegerszegi Biliárdért Sportegyesület” nevében 

Zalaegerszeg város neve szerepeljen. 

 

A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az Egyesület 

képviselőjét tájékoztassa. 

 

Határidő: 2025. március 31.  

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

32. Alapítványok támogatása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Tudják képviselőtársaim, hogy egyesületet akár közvetlenül is, alapítványt azonban 

csak közgyűlési döntéssel tudunk támogatni. Több ilyen is befutott az elmúlt 

időszakban, úgyhogy 4 különböző pontban tudunk róla dönteni. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, a határozati javaslat I. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem a testület tagjait, a határozati javaslat II. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem, a határozati javaslat III. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 

17 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem, a határozati javaslat IV. pontjáról is szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 
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ZMJVÖK 53/2025. (III.20.) határozata 

 

I. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

polgármester javaslatának megfelelően, az alábbi alapítvány részére 

biztosít támogatást a polgármesteri rendelkezésű keret terhére: 

 

Ssz. 
Alapítvány  

megnevezése 

Támogatott  

cél 

Támogatás 

összege (Ft) 

1. 
Apáti Iskoláért  

Alapítvány 

2025. Csodakalandok tábor szervezési 

kiadások és programok kiadásai 
100.000,- 

2. 
Országos Mentőszolgálat 

Alapítvány 

DMAR DIMAX maszkok  

beszerzési költségei 
100.000,- 

3. 

Peter Cerny Alapítvány a 

Beteg Koraszülöttek 

Gyógyításáért 

2025. évi  

működés költségei 
100.000,- 

4. 
Dáviddal a Jövőbe 

Alapítvány 

Csorba Dávid kezelési, orvosi és egyéb 

megélhetési költségei 
100.000,- 

5. 
B-Day Gyermeksegélyező 

Alapítvány 

2025. évi 04.-09. havi  

bérleti díj költségei 
100.000,- 

 

A közgyűlés felkéri a polgármestert a támogatási megállapodások 

megkötésére. 

 

Határidő: 2025. április 17. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

II. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Műszaki 

Bizottság 36/2025. (III.11.) határozata II. pontjában foglaltaknak 

megfelelően, az alábbi alapítvány részére biztosít támogatást a 

„lakossági, civil kezdeményezések támogatása” keret terhére: 

 
Alapítvány  

megnevezése 
Támogatott  

cél 
Támogatás  

összege (Ft) 
B-DAY Gyermeksegélyező 

Alapítvány 
Alapítvány működtetése, 

bérleti díj 
50.000,- 

 

A közgyűlés felkéri a polgármestert a támogatási megállapodások 

megkötésére. 

 

Határidő: 2025. április 17. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

III. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

Humánigazgatási Bizottság 26/2025. (III.10.) határozata 2. pontjában 

foglaltaknak megfelelően, az alábbi alapítványi formában működő 

szervezetek részére biztosít működési támogatást a 2025. évi 

költségvetési rendelet „önálló kulturális egyesületek, együttesek”, 

valamint a „peremkerületek támogatása” előirányzatai terhére: 

 
adatok e Ft-ban 

Önálló kulturális egyesületek, együttesek  

1. Családfesztivál Kulturális Művelődési és Közösségi Alapítvány 100 

2. Egerszegi Fúvószene Alapítvány 1300 
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Peremkerületek támogatása  

1. Besenyő a 2000-es években Alapítvány  600 

2. Pózváért Alapítvány    400 

 

A közgyűlés felkéri a polgármestert a támogatási megállapodások 

megkötésére. 

 

Határidő: 2025. április 17. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

IV. Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

Humánigazgatási Bizottság 27/2025. (III.10.) határozata 3. pontjában 

foglaltaknak megfelelően, az alábbi alapítványi formában működő 

szervezet részére biztosít támogatást a 2025. évi költségvetési rendelet 

„intézmények és civil szervezetek támogatása, rendezvényeik 

finanszírozása” előirányzata terhére: 

 

Intézmény/szervezet 
Cél  

megnevezése 

Támogatás  

összege (Ft) 

B-DAY Gyermeksegélyező 

Alapítvány 

Alapítvány működtetése,  

bérleti díj 
30.000,- 

 

A közgyűlés felkéri a polgármestert a támogatási megállapodás 

megkötésére. 

 

Határidő: 2025. április 17. 

Felelős: Balaicz Zoltán polgármester 

 

 

33. Beszámoló a Polgármesteri Hivatal 2024. évi működéséről 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Szeretném kérdezni aljegyző asszonyt, hogy szóban kiegészíti-e a beszámolót. 

 
11:02 órakor  

Böjte Sándor Zsolt képviselő visszajött az ülésre. 

A testület létszáma: 18 fő 

Dr. Sándor Erzsébet aljegyző: 

Csak egy nagyon rövid kiegészítést szeretnék fűzni az előterjesztéshez, hiszen egy 

részletes anyagot terjesztettünk a közgyűlés elé, ami jól szemlélteti és bemutatja a 

Polgármesteri Hivatal 2024. évi tevékenységét. A Polgármesteri Hivatal munkáját jónak 

értékelem, megfelelő színvonalúnak, amit szerintem jól tükröz a beszámoló is. Az 

összegzésből szeretnék kiemelni néhány adatot. A testületi munkát illetően az elmúlt 

évben a Kormányhivataltól törvényességi észrevétel nem érkezett, ami ugyancsak azt 

tükrözi, hogy a közgyűlés munkájának az előkészítése megfelelő volt. Ha a hatósági 

munkát nézzük, akkor láthatjuk, hogy a rengeteg döntés mellett jogorvoslati kérelem 

alig volt, tehát a hatósági terület is megfelelő színvonalon végezte el a munkáját. Az 

ellenőrzésekre utalnék még, a külső ellenőrzések sem állapítottak meg semmi olyat, ami 

esetleg felelősségre vonást vonhatott volna maga után. Az ellenőrzések megállapításait 

minden alkalommal figyelembe vettük, apróbb megállapítások voltak, és a szükséges 

korrekciókat elvégeztük. A következő fontosabb teendők közül az ASP-rendszerhez 
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való csatlakozást emelném ki, erről az elmúlt közgyűlésen döntöttek. A következő év, 

illetve az azt követendő évnek a fő tevékenységét határozza meg annak érdekében, hogy 

zökkenőmentesen tudjunk csatlakozni, megkezdtük a munkát, hogy ez gördülékeny 

legyen. Valamennyi kollégámnak szeretném megköszönni a munkáját, és kérem a 

közgyűlést, hogy fogadja el a tájékoztatót. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs.  

Valamennyiünk nevében, minden képviselőtársam nevében szeretném megköszönni 

főjegyző úrnak, aljegyző asszonynak, és a Polgármesteri Hivatal minden dolgozójának 

azt a kiváló munkát, amivel segítik azt, hogy itt a közgyűlésben valóban úgy tudjunk az 

egyes napirendi pontokról és előterjesztésekről tárgyalni, hogy láthatóan megvan a kellő 

szakmai előkészítés is hozzá. Köszönjük szépen valamennyi képviselő nevében! 

Felkérem a testület tagjait, alakszerű határozat nélkül, a formai követelmények 

mellőzésével szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta a Polgármesteri Hivatal 2024. évi működéséről szóló 

beszámolót. 

 

 

34. Tájékoztató a Beszerzési Testület 2024. évi működéséről 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A tájékoztató a Beszerzési Testület 2024. évi működéséről ismét rendkívül pozitív lett. 

Köszönöm szépen Bali Zoltán elnök úrnak és a Beszerzési Testület minden tagjának, 

Dr. Sándor Erzsébet aljegyző asszonynak, Takácsné Simon Anita osztályvezető 

asszonynak, Bognár Ákos képviselő úrnak és Kiss Ferenc képviselő úrnak a munkáját, 

hiszen láthatóan sikerült ismét úgy alakítani a folyamatokat, hogy nagyon nagy 

arányban, 80 %-ban helyi vállalkozók, és nagyon különböző megoszlásban vettek részt 

a zalaegerszegi munkálatokban.  

A részletek tekintetében átadom a szót Bali Zoltán alpolgármester úrnak. 

 

Bali Zoltán alpolgármester: 

Az előterjesztés nagyon részletesen tartalmazza az elmúlt időszak közbeszerzési 

döntéseit, illetve magának az eljárásoknak a menetét, ezúton is szeretném megköszönni 

a hivatali kollégáknak az előterjesztés összeállítását. Ahogy azt láthatják, 2024-ben 58 

darab határozatot hozott a Beszerzési Testület, és 25 darab eljárásról döntöttünk, amely 

kapcsán 20 eljárás 2024-ben eredményesen le is záródott, 3 eljárás áthúzódott 2025-re. 

Itt azt egyébként mondhatom, de majd nyilván a 2025-ös beszámolóban láthatják is, 

hogy ez a 3 eljárásunk is sikeres és eredményes volt. 2 darab eredménytelen eljárás volt, 

és még a korábbi években azt a gyakorlatot követtük, hogy az eredménytelen 

eljárásokról tájékoztatást is adunk mind az előterjesztésben, mind pedig szóban is. Az 

egyik eljárásunk a napelem kihelyezésekkel kapcsolatos 3. ütem kapcsán volt, ott pont 

úgy indult el az eljárás, hogy karácsonyi időszakra esett a beadási határidő, és itt nem 

érkeztek ajánlatok, úgyhogy újra kiírtuk ezt a közbeszerzési eljárást, és így a következő 

ütemben már ez eredményes volt. A Ságodi patak Tó utca feletti szakaszának 

mederrendezése kapcsán még ez az eljárás volt eredménytelen, mert az anyagi fedezet 

akkor még nem állt rendelkezésre. Ahogy azt polgármester úr is felvezette, 2024-ben a 

megkötött közbeszerzési szerződéseink száma 25 darab volt, ebből 19 szerződést zalai, 

zalaegerszegi cégekkel köthettük meg. Sajnos 6 darab szerződés kapcsán az MVM és az 

E2 Energiaszolgáltató sajnos még nem zalaegerszegi, de ez még változhat a jövőben, és 
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akkor ez is pozitívabb lehet. A közbeszerzési szerződések által feladatot kapott 

vállalkozások száma 12 darab, tehát eléggé diverz módon, nagyon sokféle céggel 

kötöttünk szerződést, és azt is elmondhatjuk, hogy mindamellett, hogy a közbeszerzési 

piacon így az a pénz, amit mi elköltünk különböző felújításokra vagy beszerzésekre, az 

a helyi vállalkozásoknál marad, így helyi munkaerőnek adnak munkát. Viszont azt is el 

kell mondani, hogy nagyon konstruktívak is általában ezek a cégek, tehát, ha valami 

pótmunkát kell elvégezni, valahova vissza kell őket hívni, akkor nyilván a helyi cégeket 

sokkal könnyebb, ha lehet így fogalmazni, fülön csípni és visszahívni akkor, amikor 

éppen pótmunkát kell elvégezni, vagy még a garanciális időszakban kell helytállni. 

Ugyanez sajnos nem mindig mondható el a nem zalaegerszegi vagy zalai 

vállalkozásokról, sokkal nehezebben tudjuk ezt érvényesíteni, tehát ilyen szempontból 

is pozitív. Ami fontos, hogy jogorvoslati eljárás nem volt, és természetesen 3 különböző 

közbeszerzési szakértővel dolgoztunk az elmúlt időszakban. Szeretném megköszönni a 

Beszerzési Testület valamennyi munkatársának, a külső szakértőknek, és a hivatali 

kollégáknak azt, hogy ilyen pontosan és precízen tudtuk lebonyolítani 2024-ben az 

eljárásokat. Szeretném megköszönni – bár nincs közöttünk – Keresztes Csaba volt 

képviselőtársunknak, hiszen az elmúlt ciklusban ő képviselte még a Beszerzési 

Testületet, és ő is mindig konstruktívan állt hozzá ehhez a feladathoz. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Köszönöm szépen elnök úrnak a kiegészítést! 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, alakszerű határozat nélkül, a formai követelmények mellőzésével 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással 

elfogadta a Beszerzési Testület 2024. évi működéséről szóló tájékoztatót. 

 

 

35. Tájékoztató a polgármester és a bizottságok átruházott hatáskörben 

hozott 2024. évi döntéseiről 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Az anyag részletesen tartalmaz minden egyes pénzügyi döntést is.  

Szeretném megkérdezni a bizottsági elnököket, hogy bármilyen kiegészítést 

szeretnének-e tenni. Nincs hozzászólás. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, alakszerű határozat nélkül, a formai követelmények mellőzésével 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással 

elfogadta a polgármester és a bizottságok átruházott hatáskörben hozott 2024. évi 

döntéseiről szóló tájékoztatót. 

 

 

36.  Tájékoztató a Kontakt Nonprofit Kft. 2024. évi támogatott munkaerő-

kölcsönzési feladatáról, és döntés a tevékenység jövőjéről 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Igazából képviselőtársaim számára nem okozott újdonságot ennek az előterjesztésnek a 

tartalma, hiszen korábban már egy korábbi döntéssel részletesen elemeztük azt, hogy 

milyen változások történtek az elmúlt évtizedben, évtizedekben a munkaerő-kölcsönzés 

területén. De még néhány évre visszamenve is érdekesek a folyamatok, hisz míg 2020-
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ban 42 munkatárssal tudott foglalkozni, és 42 kollégát tudott kikölcsönözni a cég, addig 

ez 2024-ben már csak 22 volt, tehát a felére csökkent, jelenleg pedig összesen 9 fő veszi 

igénybe ezt a szolgáltatást. De hát nagyon megváltozott a gazdasági helyzet is, amikor 

ez a cég létrejött, illetve elkezdte ezt a tevékenységet, akkor nagyon magas volt a 

munkanélküliség aránya a városban, most pedig inkább a munkaerőhiány az, ami a 

cégek számára egyfajta kihívást jelent, és ez talán látszik abból is, hogy az igénybe vevő 

vállalkozások száma is radikálisan csökkent. Így alakult végül az a javaslat, amelyet 

korábban már tulajdonképpen megtettünk a közgyűlés felé, és első olvasatban a 

közgyűlés támogatta is. Ez pedig arra vonatkozik, hogy ez a tevékenység a jelenlegi 

formájában kifutna, és e nélkül folytatja majd a tevékenységét a cég, nyilván 

betagozódva egy új helyzetbe.  

Szeretném először megkérdezni Dr. Szabó Károly igazgató urat, hogy kiegészítené-e 

szóban az anyagot. Nem kíván szólni. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, a határozati javaslat 1. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem a testület tagjait, a határozati javaslat 2. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, 

hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem, a határozati javaslat 3. pontjáról szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 

18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Kérem, a határozati javaslat 4. pontjáról is szavazzanak. Megállapítom, hogy a 

közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással elfogadta a határozati pontot. 

Megállapítom, hogy a közgyűlés elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

ZMJVÖK 54/2025. (III.20.) határozata 

 

1.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a Kontakt 

Nonprofit Kft. 2024. évi támogatott munkaerő-kölcsönzési 

tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 

 

2.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése egyetért 

azzal, hogy a Kontakt Nonprofit Kft. a jelenleg hatályos támogatott és 

piaci alapú munkaerő-kölcsönzési szerződéseket teljesíti, új munkaerő-

kölcsönzési megállapodást azonban nem köt. 

 A közgyűlés felkéri az ügyvezetőt, hogy a közgyűlés döntéséről a 

munkaerőkölcsönzésben érintett gazdasági társaságok vezető 

tisztségviselőit tájékoztassa. 

 

Határidő:  2025. április 18. 

Felelős:  felkérésre Dr. Szabó Károly ügyvezető 
 

3.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 

263/2005. sz. határozatának 2.b. és 4. pontját hatályon kívül helyezi.  

 

4.  Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 2025. 

évre pénzügyi megállapodást nem köt a Kontakt Nonprofit Kft.-vel 

támogatott munkaerő-kölcsönzési tevékenységre vonatkozóan. 
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A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az ügyvezetőt 

tájékoztassa. 

 

Határidő:  2025. március 28. 

Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 
 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Kérem tehát igazgató urat, hogy a közgyűlés döntésének megfelelően vezényelje le ezt a 

folyamatot. További jó munkát kívánok! 

 

 

37. Tájékoztató a Zalai Civil Életért Közhasznú Egyesület 2024. évi 

tevékenységéről 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Szóban nem szeretném kiegészíteni az anyagot. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, alakszerű határozat nélkül, a formai követelmények mellőzésével 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással 

elfogadta a Zalai Civil Életért Közhasznú Egyesület 2024. évi tevékenységéről szóló 

tájékoztatót. 

 

 

38. Tájékoztató Zalaegerszeg város Környezetvédelmi Programjának 

végrehajtásáról, valamint a 2025. évi Cselekvési Terv meghatározása  
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Emlékeztetem képviselőtársaimat, hogy 2019-ben egyhangúlag fogadtuk el 

Zalaegerszeg Klímastratégiáját, és e tekintetben számos olyan lépést tettünk meg a 

zöldenergia felhasználásától kezdve egészen az energiahatékonysági beruházásokon át a 

faültetési programig, amelyről, azt gondolom, hogy látványos, és szép eredményeket 

értünk el. De hogy 2024-ben mi történt, és 2025-ben mit tervezünk, ez az anyagban is 

bőven kifejtésre került. Ettől függetlenül kérdezem Gecse Péter alpolgármester urat, 

hogy szeretné-e szóban kiegészíteni. Nem kíván szólni. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú 

szavazással elfogadta az előterjesztést, és az alábbi határozatot hozta: 

 

ZMJVÖK 55/2025. (III.20.) határozata 

 

Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése elfogadja 

Zalaegerszeg város Környezetvédelmi Programjának végrehajtásáról szóló 

tájékoztatót és a 2025. évi Cselekvési Tervet. Felkéri a polgármestert, hogy az 

előterjesztésben foglaltak alapján tájékoztassa a lakosságot a város környezeti 

állapotáról. 

 

Határidő: 2025. május 31.  

Felelős:  Balaicz Zoltán polgármester 

 



 62. oldal / 69 

 

 ZMJVÖ Közgyűlése nyilvános ülés jegyzőkönyve 

2025. március 20. 

 
 

39. Tájékoztató külföldi utazásról – Marl (Németország) 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Idén jubileumot ünneplünk, hiszen 25 éves a Marl-Zalaegerszeg közötti testvérvárosi 

kapcsolat, de 25 éves a lengyelországi Krosno-Zalaegerszeg közötti testvérvárosi 

kapcsolat. Emlékezhetnek rá, hogy Zalaegerszeg tulajdonképpen összehozta a két 

várost, úgy alakult, hogy végül Marl és Krosno is egymással testvérvárosi szerződést 

kötött, így most egy ilyen hármas kapcsolat van. Mi majd szeptember 5.-én, pénteken 

fogjuk a Vadpörkölt és Borfesztivál keretein belül, ahogy azt már megszokhatták 

képviselőtársaim, nemcsak megünnepelni a testvérvárosaink érkezését, hanem mind a 

két, 25 éves jubileumot akkor fogjuk kiemelten is emlékezetessé tenni. A kinti ünnepség 

néhány héttel ezelőtt volt, ott Gecse Péter alpolgármester úr és Németh Gábor képviselő 

úr képviselte Zalaegerszeg városát.  

Kérdezem, szeretnék-e kiegészíteni a beszámolót. Nincs hozzászólás. 

Kérdezem a testület tagjait, kíván-e valaki szólni. Hozzászólás nincs. Felkérem a 

testület tagjait, alakszerű határozat nélkül, a formai követelmények mellőzésével 

szavazzanak. Megállapítom, hogy a közgyűlés 18 igen, egyhangú szavazással 

elfogadta a külföldi utazásról szóló tájékoztatót. 

 

 
Balaicz Zoltán polgármester 11:15 órától zárt ülést rendel el, 

melynek keretében a testület a 40. napirendi pontot tárgyalja meg. 

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 

Balaicz Zoltán polgármester megállapítja, hogy a testület határozatképes, 

11:25 órától nyilvános ülés keretében folytatja a munkát. 

 

 

41. Interpellációs kérdések, interpellációs kérdésekre válasz 
(Az interpellációs válaszok a jegyzőkönyv mellékletei.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Interpellációs kérdéseket lehet megfogalmazni, Góra Balázs képviselő úrnak adok szót. 

 

Góra Balázs képviselő: 

Aljegyző asszonyhoz szeretnék kérdést intézni. A Nemzeti Egészségbiztosítási 

Alapkezelőtől minden hónapban kapok az ügyfélkapun egy üzenetet – és nem tudom, a 

többi képviselőtársam tapasztalta-e –, amiben az Egészségbiztosítási Alapkezelő közli 

velem, hogy a hónap első napján bejelent az önkormányzat jogviszonyba engem, majd a 

hónap utolsó napján kijelent. A következő hónapban ugyanígy jön egy üzenet, amikor 

bejelent, majd újra a hónap végén kijelent, holott le is írja itt ez a tájékoztató, hogy 

választott tisztségviselő a jogviszonynak a címe, de minden hónapban megtörténik egy 

kijelentés, egy bejelentés. Ezt főjegyző úrnak már a múlt évben jeleztem, hogy ez 

folyamatosan így működik, és azt írja, hogy ezt az önkormányzat végzi el, tehát az 

önkormányzat csinálja. Vajon ez miért van?  

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

A nem hivatalos válaszom az egy idézet Margaret Thatcher egykori brit 

miniszterelnöktől, aki egyszer azt mondta: a bürokrácia gyönyörködtet! De a hivatalos 

választ majd aljegyző asszony megadja. 
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Dr. Sándor Erzsébet aljegyző: 

Képviselő úr velem is beszélt már erről a problémáról, a személyzetisek intézik ezt, én 

jeleztem nekik, és azt a választ kaptam, hogy ezt így kell csinálni, ennek ez a menete. 

Tehát nem tudom, hogy miért csak itt probléma, vagy a többi képviselőnél ez esetleg 

jelentkezik-e? Ismételten rákérdezek. Bartl Andreától ezt a választ kaptam, hogy ez így 

megy, ennek ez a folyamata, ezt így kell csinálni. Köszönöm szépen, de jelezni fogom. 

(Góra Balázs hozzászóláson kívüli reakciója: De a választott képviselő ciklusra szól.) 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Igen, az 2029-ig él! 

 

Dr. Sándor Erzsébet aljegyző: 

Válaszolni fogunk! 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Az adminisztráció az adminisztráció! 

 

Békési Tamás képviselő: 

Nem tudtam eldönteni, hogy most interpellációban tegyem-e fel a kérdést, illetve nem is 

kérdést, hanem alapvetően csak egy felvetést, vagy még korábban, az autóbusz 

menetrendes napirend kapcsán. Tudom, mert beszéltünk erről, hogy megvannak a 

tervek, de azt gondolom, hogy elég sokakat érdekel, legalábbis elég sokan megkérdezik 

tőlem, hogy amennyiben elkészül, vagy amikor elkészül ez a bizonyos Kosztolányi 

projekt, akkor a burkolatfelújítás megtörténik-e a Kossuth Lajos utcában. Mert sokan 

kérdezik ezt. Én tudom a választ egyébként, csak azt gondolom, jó lenne, ha 

elhangozna.  

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Ebben továbbra is más állásponton vagyunk. Én aszfaltoznék, de az alpolgármestereim 

még ellenállnak, de már nem sokáig. Többen is tagjai ennek a közgyűlésnek, még én 

sem voltam tagja, amikor 2005-ben, most már 20 évvel ezelőtt megszületett az a 

közgyűlési döntés, amely arról szólt, hogy egy forgalomcsillapított belvárost 

szeretnének kialakítani, és akkor kezdődött meg a Kossuth Lajos utcának a térköves 

felújítása, ami a járdákat is érintette. Soha nem szabad retrospektíven megítélni egy 

korszak döntését. Nyilván az akkori városvezetés, és az akkori közgyűlés jót akart, tehát 

egy jó elképzelésük volt, és azt szerették volna, miután Zalaegerszeg a hagyományos 

belvárosi terét elvesztette azzal, hogy a Kazinczy tér megszűnt ilyen főtéri funkcióval 

ellátottnak lenni, és egy négysávos út megy keresztül rajta, esetleg a Kossuth Lajos 

utca, meg a Dísz tér lehetne ez, amely pótolja a térnek a hiányát. Azonban mi tudjuk  

– de ők nem tudhatták, éppen ezért nem szabad őket vádolni –, hogy az elmúlt 20 

esztendőben olyan mértékben növekedett meg a gépjárműforgalom, és eleve a 

gépjárművek száma a városban – és sokat beszélünk erről a számról, hogy most már 

36.000 gépjármű van, és ha idevesszük a környékről bejárókat, már 50.000 –, hogy 

hiába volt ez a jó elképzelés, nem sikerült elterelni a forgalmat. Hiába sikerült mostanra 

megvalósítanunk a Kosztolányi Dezső utca kétirányúsítását, én attól tartok, hogy 

közben is olyan mértékben változott meg a gépjárművek száma, hogy bár teszünk át 

buszokat, bár lesznek, akik majd az új utat használják, de érdemben nagyon nagy 

arányban már nem fog csökkenni ez a forgalom. Amikor napi 215 busz most is átmegy 

ezen a szakaszon, akkor azért láthatjuk, hogy az a térköves megoldás, az semmilyen 

formában nem tudta kezelni ezt a problémát. Nem tartom ördögtől való gondolatnak, de 

ez még nem a hivatalos álláspont, hanem csak magánemberként mondom, hogy 
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természetesen a járdáknak meg kellene maradnia ezután is térkövesnek, mert az szépen 

illeszkedik a belvároshoz, azonban ha van olyan alternatív megoldás, akár aszfaltos 

megoldás, most ha ránézünk a Kosztolányi utca felújított szakaszára, annyira szépen 

mutat ez az új aszfaltos megoldás, hogy szerintem nem ütne nagyon el, és nem lenne 

annyira szemet felháborító egy ilyen megoldás sem. De még türelmet kért tőlem a két 

ezzel foglalkozó alpolgármester, merthogy vannak nyugaton olyan megoldások, ahol 

már van ilyen térkő, ami elbírja ezt a terhelést, esetleg van olyan betonba ágyazott 

térköves megoldás, ami szintén lehet egyfajta kezelése ennek a helyzetnek, és akkor van 

ugyan térkő, de betonba ágyazva van. Szkeptikus vagyok, de várom majd az erre 

vonatkozó javaslatot, és amikor van már különböző néhány alternatíva, akkor azt 

ígéretemnek megfelelően hozni fogom a közgyűlés elé, mert erről biztos, hogy közösen 

kell döntenünk, de nekem egyelőre van egy ilyen álláspontom e tekintetben. De rögtön 

le is csapott Bali Zoltán alpolgármester úr, mert látom, bejelentkezett, úgyhogy átadom 

neki a szót. 

 

Bali Zoltán alpolgármester: 

Annyit még a felvezetőhöz hozzátennék, hogy nincs közöttünk abban vita, hogy az 

aszfalt az egy jó megoldás lenne, inkább úgy fogalmaznék, hogy lehet-e esztétikusabb 

megoldás. A YouTube-on ha fölmennek, még Tóth Sándor videói között meg lehet 

találni a taxisblokád zalaegerszegi videóját, egy ilyen 1,5-2 órás beszámoló az akkor 

történtekről. Akkor érdemes megnézni, hogy a Kossuth utcán is végigmegy a menet, 

van egy ilyen rész valamikor ott a felénél, és érdemes megnézni, hogy az a videofelvétel 

milyen érzést ad vissza. Nyilván akkor még fák se voltak, nyilván a járdák sem 

térkövezettek voltak, a virágágyások se voltak ott, de egyfajta nyomasztó érzése van az 

embernek, hogy a régi Kossuth utcán az aszfaltos burkolaton végigmegy. Nyilván most, 

bár abban is szerintem közös állásponton vagyunk, hogy ez a burkolat így nem 

maradhat, tehát ez a homokágyazatba rakott klasszikus térköves megoldás ez járdára jó, 

kisebb parkolókra jó, de ilyen teherforgalomra nem alkalmas. Tehát ez a két alapállítás, 

hogy az aszfalt biztos, hogy jó megoldás, ez a megoldás viszont biztos, hogy nem jó 

megoldás. Nemcsak tőlünk nyugatabbra, hanem tőlünk délebbre, és picit keletebbre is 

vannak olyan megoldások, ha csak elmegyünk Horvátországba, vagy bárhova, ahol 

egyébként belvárosi részen ugyanúgy a kukásautó végigmegy, mégis egyébként betonba 

képesek vágott köveket belerakni, és ez egyébként stabilan ott marad, sőt, évtizedek óta 

ott van, és működik is. Inkább úgy fogalmaznék, hogy nálunk az építési kultúra a ’90-es 

években a homokba ágyazott térkő felé ment, pont ezt tanulták meg a szakemberek, ezt 

lehet lerakni, ez az egyetlen módja, ami működik. Viszont szeretnénk megvizsgálni 

ezeknek a lehetőségét, illetve amiben szerintem még egyetérthetünk, hogy a 

buszközlekedés nem mehet végig a Kossuth utcán. Most jelentősen csökkentjük a 

számát a Kosztolányi projektnek a kétirányúsításával, hiszen rengeteg busz átkerül majd 

a Kosztolányi útra. Viszont van a kertvárosi körjárat, ami továbbra is végig fog menni, 

és a Széchenyi téri megállót továbbra is használni fogják, és így egyébként, ha ehhez 

nem nyúlunk hozzá, akkor bármilyen megoldást is választunk, például aszfaltos 

megoldást, a buszok egyébként az aszfaltot is fel tudják gyűrni, nagyon komoly 

pályaszerkezet megerősítés mellett is fel fogják gyűrni, elég megnézni a Kazinczy téren 

hogyan tették tönkre a buszmegálló mellett az aszfaltburkolatot. Tehát ha ilyen jellegű 

kacskaringós megoldásban, forgalomcsillapított módon hagyjuk, és a buszokat bent 

hagyjuk a Kossuth utcán, akkor az aszfaltos megoldás is csak ideig-óráig megoldás, 

mert fel fogják gyűrni. Éppen ezért bármilyen javaslatot és jobbító szándékú elvárást 

szívesen veszünk, hogy hogyan oldjuk ezt meg, és rengeteg tervezőt be fogunk venni, és 

igenis meg fogunk nézni más példákat, hogy ha már egy döntést hozunk, akkor az 

valóban az elkövetkező évekre egy végleges döntés legyen. De úgy gondolom, hogy a 
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buszokat le kell vinni, éppen ezért a Széchenyi téri megállónak a párját meg kell 

találnunk, ennek a tervezési vizsgálatát elindítottuk, valahol az Arany Bárány előtt kell 

kialakítanunk ezt a megállót, egyébként szemben az üzleteknél, vagyis a Pampetrics 

üzlet előtt megvan ennek a párja. Viszont azt láthatjuk, hogy a Kovács Károly téren a 

párja lenne a buszmegállónak, az viszont már nagy távolság ahhoz, hogy a következő 

megálló a Zrínyi Miklós Gimnázium előtt legyen, tehát valahol nekünk a Rákóczi úton 

egy buszöböl kialakítást a jövőben is biztosítani kell, és csakis úgy lehet a Kossuth 

utcának nekiállni, ha ennek már megvan a párja.  

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Tehát több alternatívát megnézünk, és ezzel nyilván jelentkezni fogunk a képviselő-

testület előtt, ha ez a válasz így elegendő képviselő úrnak. 

 

Békési Tamás képviselő: 

Köszönöm, természetesen elfogadom.  

 

Kiss Ferenc képviselő: 

A bazitai belterületbe vonással kapcsolatos anyagban olvastam valamit, amit meg 

szeretnék kérdezni. A vizek hasznosítását, védelmét, kártételeinek elhárítását szolgáló 

tevékenységekre, létesítményekre vonatkozó általános szabályok szerint - tehát erre 

rendelet van - a belterületbe vonás előtt el kell készíteni a terület vízrendezésének 

műszaki megoldását tartalmazó tervet. Most itt lenne a kérdésem: a jelenlegi hatályos 

településrendezési eszközök 2016-ban készültek el, a közgyűlés akkor hagyta jóvá 

Zalaegerszegen. Ez a kormányrendelet előír dolgokat, amit előbb említettem. Mivel a 

2016-ban jóváhagyott rendezési terv készítésekor nem készült vízrendezési terv, hogy 

ez a vízrendezési terv ez hogy áll, vagy ezzel kapcsolatban léptünk-e valamit, vagy 

teszünk-e valamit? Mert itt ahogy szó volt a klímaváltozás miatt, itt ezek az időjárási 

viszontagságok biztos, hogy szerepet játszanak ebben majd.  

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Erre egy részletes választ fog kapni majd képviselő úr, mert nyilván ezt több oldalról is 

meg kell nézni, ez érinti majd a Zalavíz elképzelésétől kezdve, a csapadékkezelési 

modellen át sok mindent. Ezt egy részletes válaszban elküldjük képviselő úrnak.  

 

Kiss Ferenc képviselő: 

Még lenne, ez is Bazitával kapcsolatos! Az egyik nyugdíjas nagypapa vetette fel, 

Bazitán a temető az óvoda mellett van, és ők azt kérték, hogy az óvoda és a temető közt 

valamilyen paravánt, vagy valamilyen elválasztó valamit kéne rakni, hogy arra a 

gyermekek, akár a szülők festenek vagy rajzolnak valamit, hogy ne lássák ott nap 

közben ha temetés van, vagy kinn vannak az udvaron. Hát nem tudom, ezzel 

kapcsolatban lehet-e. 

 

Szilasi Gábor képviselő: 

Itt egyébként eddig nem nagyon volt probléma, mert tuják voltak, csak azokat a 

Városgazdálkodás, vélhetőleg az időjárás, illetve a klímaváltozás miatt ezek a tuják 

elszáradtak, ezért ki kellett vágni. Mindenféleképpen jelezni fogom a Városgazdálkodás 

felé, Kovács Mihály főkertész felé, hogy ha a tuskókat kiszedték, akkor utána ezek 

pótolva legyenek olyan növényekkel, amik ezt a magyarországi klímát bírják. Illetve a 

kerítésre vonatkozóan is kimegyünk, helyszínelünk, és megnézzük, hogy milyen 

megoldást tudunk erre találni. Azt azért megjegyezném, hogy jelen pillanatban az új 

óvoda építésének tervezési munkálatai folynak, itt is ezt akkor figyelembe fogjuk venni, 
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és mindenképpen találunk rá megoldást.  

 

Major Zsolt képviselő: 

Lakossági tájékoztatást kaptam arról, hogy kezd szemetesedni a város, különösen a 

buszpályaudvar, illetve a Vizslapark környéke. Itt a megnövekedett MÁV-késések miatt 

a megnövekedett buszjáratok, illetve a városba érkezők szempontjából szeretném 

javasolni, hogy erre fokozottan próbáljunk meg odafigyelni, mert a lakókörnyezetet a 

Kovács Károly téren, illetve a Vizslaparkban a lakókat egyre jobban zavarja.  

Ezen kívül még megkeresés is érkezett a vonatkozásban is, hogy a Vizslaparki út és a 

Botfy utca kereszteződésében lévő szórakozóhely rendkívül hangos volt az elmúlt nyári 

időszakban, és szeretnék kérni a lakók, hogy folyamatosan figyeljünk oda, azon időszak 

előtt, míg a jó idő kijön, akkor erre tegyünk intézkedéseket. 

Békési Tamás képviselőtársam megelőzött a Kossuth utcával kapcsolatban. Itt az én 

felvetésem az lenne, hogy próbáljuk meg ezt minél előbb rendezni, tehát megtalálni a 

megfelelő szakmai megoldást, mert jó lenne, ha el tudnánk azt kerülni, hogy akár 

ideiglenesen hosszabb ideig le kelljen zárni magát a Kossuth utcát, az éppen aktuális 

felújítások miatt.  

Andráshida kapcsán a lakók nagyon szépen köszönik, hogy a Gazdaság utca elején az 

iskola előtt sikeresen megoldódott a forgalomcsökkentés, és beállt, hogy hogyan tudják 

kirakni a gyerkőcöket az iskolába érkezéskor és távozáskor. Ugyanakkor azt is 

szeretnék, ha a Gazdaság utca végig, mindkét oldali padkarésze is felújításra kerülne, 

mert jelen pillanatban van olyan szakasz, ahol 20 centis a padka. Itt annyit kell tudni, 

hogy két autó egymás mellett nagyon nem fér el, tekintettel az út szélessége miatt.  

Itt külön kérték a lakók azt is, hogy próbáljunk odafigyelni a csapadékvíz-elvezetésre, 

hiszen rendkívül sok új családi ház épült örvendetes módon, csak itt maga az árok, és a 

csapadékvíz-elvezetés problémát okozhat. Erre időben találjunk hathatós megoldást, 

hiszen volt már olyan, hogy akinek garázsa volt, onnét a lakóknak kellett segíteni 

abban, hogy a víz el legyen távolítva. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Csak néhány dologra reagálok, aztán a két alpolgármester következik, és elsősorban a 

Kossuth utcára. Szerintem is most nagyon ramaty állapotban vannak a kövek! Március 

15.-én nem vonultunk fel, de talán jobb is, hogy ilyen idő van, mert akkor mindenki 

közelről tapasztalhatta volna, de elég, ha autóval végigmegyünk rajta, hogy most 

katasztrofális állapotban van. Jó, rendben van, a buszok egy része elkerül, de én is azt 

gondolom, hogy a város, akár a közgyűlés, a városvezetés megítélése miatt, szerintem a 

lehető leggyorsabban ebben valamit lépni kell, akármelyik variációt, de ha ezt még 

hosszú hónapokon keresztül néznie kell a városlakóknak meg a közlekedőknek, az 

nagyon rossz fényt vet ránk. Pláne, ha április 10.-én átadjuk a Kosztolányit, volt egy 

mondásunk, és nem történik semmi. Azt kérem az alpolgármesterektől, hogy lehet még 

egy kicsit nézegetni, hogy mi legyen ez a műszaki megoldás, de aztán nagyon hamar 

valami döntést erre hozzunk! 

 

Gecse Péter alpolgármester: 

Csak azt szeretném megerősíteni itt a közterületekkel kapcsolatos felvetésnél, nyilván 

ha a pályaudvart nézzük, akkor azért az a Volánbusznak is úgymond a területe, de 

természetesen a Vizslapark a miénk. Ezzel kapcsolatban már egyeztettünk a 

Városgazdálkodási Kft.-vel, hiszen minden évben, amikor úgymond elindul ez az 

időszak, amikor jó idő van, és egyre többen vannak a közterületeken, parkokban, 

játszótereken, mindenhol a frekventált területeken, egy ilyen mélyebb takarítási és 

köztisztasági akciót fog elvégezni a gazdasági társaságunk. Egyébként ebben a témában 
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ügyvezető úr holnap jön hozzám pont egy egyeztetésre, ahol ezeket át fogjuk beszélni, 

úgyhogy folyamatosan foglalkozunk ezzel, és nyilván számunkra is fontos, hogy amint 

megjelennek az emberek a játszótereken, közterületeken, és örülnek a tavaszi 

időszaknak, megfelelő körülmények legyenek. 

 

Bali Zoltán alpolgármester: 

A Vizslaparkkal kapcsolatban személyesen is sokat járok arra, nyilván, mert hozzám 

tartozó körzet. Magában a parkban szerintem nincs gond, 44 szemetes edény van, néha 

előfordul, hogy mellé szemetelnek, de ezt egyébként rendszeresen a Városgazdálkodási 

Kft. is javítja, illetve rendezi az ott lévő állapotokat. Be is kameráztuk, azóta rongálások 

sincsenek. Inkább ami a nagyobb gond, az a hulladékgyűjtő szigeteknél lehet, vagy 

inkább az, ami elérhetett képviselő úrhoz is, a szelektív gyűjtőszigeteknél van nagyobb 

kosz, rendetlenség, azt fújja szét a szél, és ott lehet probléma. Majd szeretnék én is a 

szolgáltatóval, illetve a hivatallal ezt körbejárni, hiszen azzal, hogy a pet-palackok 

visszaváltása máshogy alakult, a műanyag szigetekre nincs is annyira szükség, ellenben 

papírhulladékra több szükség van, hiszen a kartonpapír összegyűlik, azokat szokták ott 

mellé dobálni. Köszönöm szépen, hogy jelezte, ezt megvizsgáljuk.  

A Botfi utca és a Vizslaparki út kereszteződésében található szórakozóhely, 

vendéglátóhely kapcsán egyébként annyi változás történt, hogy a tavalyi évben hozzám 

is érkezett jelzés, hogy a nyári időszakban van ezzel probléma, a Vizslapari út 33. és 31. 

háztömbökben ha nyitva van az ablak, akkor akik kint dohányoznak, mert alapvetően a 

dohányzókkal van probléma, de egyébként azt nem lehet hallani, ami bent történik, 

viszont kimennek oda az épület elé, és ott dohányoznak. A kamerák fel lettek szerelve, a 

LÉSZ Kft. üzemeltetésében van a munkáshotel, az a terület be van kamerázva, tehát 

olyanfajta rendbontásra egyébként nincs lehetőség. Az üzemeltető pedig annyit tett az 

idei évtől, hogy egyébként biztonsági őröket alkalmaz pénteken és szombaton, tehát ha 

valaki ott hangoskodik, akkor rászólnak, és egyszerűen próbálják őket nyugodtabbá 

tenni, ha lehet így fogalmazni. Köszönöm szépen, de egyébként ezt felügyeljük, a 

kamerákat továbbra is üzemeltetjük, meg írásban is fogjuk jelezni az üzemeltető felé, 

hogy van egy ilyenfajta elvárás a közgyűlés részéről. 

 

Balaicz Zoltán polgármester: 

Elnézésüket kell kérnem, de délben fogadom Vietnám új nagykövetét, és muszáj 

elindulnom, mert udvariatlanság lenne megváratnom. Az ülés vezetését átadom Gecse 

Péter alpolgármester úrnak! 

 

Gecse Péter alpolgármester: 

Köszönöm szépen! Domján István képviselő úrnak adok szót. 

 

Domján István képviselő: 

Köszönöm képviselőtársamnak a felvetését Andráshida kapcsán. Igazából nemcsak 

Andráshidán, a város több térségében, ahol köznevelési intézmények vannak, arra 

törekszünk, hogy minél biztonságosabb legyen a közlekedés, hogy vigyázzunk a 

gyermekeinkre, és az őt kísérő szüleikre. Így történt ez Andráshidán is, ahol azt 

gondolom, hogy az iskola környékén egy biztonságos megközelíthetőséget oldottunk 

meg az elmúlt időszakban.  

Képviselőtársam másik felvetése a csapadékvíz-elvezetéssel kapcsolatos anomáliák és 

problémák voltak, illetve a Gazdaság út szegéllyel kapcsolatban. Megjegyzem, sajnos a 

klímaváltozással kapcsolatban nemcsak Andráshidán, hanem az egész városban nagy 

problémát okoz az, hogy a csapadék nagyon egyenlőtlenül oszlik el, és ritkán esik, de 

akkor hatalmas mennyiségben. Tehát ez mindenhol egy nagy probléma, és ezzel már 
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ezidáig is sokat foglalkozott a városvezetés és a szakhatóság, és nyilvánvalóan ezzel 

továbbra is foglalkoznunk kell.  

A Gazdaság útjára visszatérve, Andráshida nyugati térségében nagyon sok új ház épült, 

nagyon széppé vált Andráshida ezáltal, és még épülni is fognak. Folyamatosan 

foglalkozunk azzal, hogy ott a Gazdaság úton már eddig is történtek intézkedések, hogy 

a csapadékvíz keresztbefolyása megoldódjon. A továbbiakban is azon leszek, meg azon 

leszünk, hogy a lakosságot minél jobban megsegítsük, és az ilyen kellemetlen 

helyzeteket kivédjük. 

 

Böjte Sándor Zsolt képviselő: 

A buszállomás környékével kapcsolatban szeretnék pár dolgot mondani. Voltunk kint, 

valóban szemetes volt a környék, és voltak ott problémák. Voltunk kint a 

Városgazdálkodás, a Műszaki Osztály, a Rendőrség képviselőivel, átnéztük a környéket, 

a Balatoni út 3. környéke a gócpont, azt gondolom, ott kértük az Adományközpontot, 

hogy az Adományközpontba olyanoknak adjanak ki ruhát, akik ténylegesen elviszik, 

mert nagyon sokan kivitték, és szétdobálták a környéken. Kértem azt is, hogy a ruhás 

konténer kerüljön áthelyezésre, ami a buszállomás mellett volt, nem a legjobb helyen, 

ezért áttettük egy másik gyűjtőszigethez, ahol szerintem jobb helye lesz. Valamint 

kértem a Városgazdálkodási Kft. munkatársait, hogy vágják föl a bokrokat, mert amikor 

a szél viszi a hulladékot, a szemetet, akkor ez fölfogja, ez is megtörtént. Valamint 

megvizsgáltuk és racionalizáltuk a Balatoni út 3. előtti parkban lévő padok és kukák 

számát, ezt is racionalizáltuk, olyan helyekre helyeztük át, hogy könnyen 

megközelíthető legyen, és a lámpák alá, hogy este is akik ott ülnek, láthatóak legyenek, 

hogy ne legyenek olyan dolgok ott, ami nem a normál élethez való. Valamint kértem a 

rendőrséget is, hogy a környéken többször járőrözzön azért, hogy a biztonságot 

mindenkinek garantálni tudjuk, és az ott lakók is nyugodtan tudjanak élni és este is 

hazamenni. Úgy gondolom, hogy ezek az intézkedések fontosak voltak, és már láthatók 

az eredmények, de természetesen figyelni fogunk, és ezután is kérem a szakszerveket, 

hogy folyamatosan figyeljék ezt a környéket, mert valóban, a buszállomás környéke egy 

sokak által használt területe városunknak. Köszönöm az észrevételeket! 

 

Gecse Péter alpolgármester: 

Köszönöm szépen képviselő úr részéről a visszacsatolást. Még annyit szeretnék 

elmondani, hogy az természetesen látszik, hogy a városvezetés a Műszaki Osztállyal, a 

Polgármesteri Hivatallal odafigyel a városra, de amellett egy-egy térség önkormányzati 

képviselője is folyamatosan azon dolgozik, hogy az adott városrész minél szebb, jobb és 

élhetőbb legyen. 

Kérdezném, hogy az interpellációs kérdések, illetve a válaszadások időszakában van-e 

még kérdés, észrevétel, felvetés. Úgy gondolom, hogy megpróbáltunk mindenre teljes 

körű választ adni és visszacsatolni! Az Egyebek napirendi ponthoz érkeztünk. 

 

 

42. Egyebek 

 

Gecse Péter alpolgármester: 

Annyit szeretnék elmondani, hogy április 17.-én lesz a következő közgyűlésünk. 

Kérdezem képviselőtársaimat, hogy bármilyen felvetés az Egyebek napirendi pont 

kapcsán van-e még a mai közgyűlésen. 

 

Major Zsolt képviselő: 

Egy javaslatom lenne arra vonatkozóan, hogy próbáljunk meg egy marketingstratégiát 
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